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مدیر عامل شرکت ملی گاز اعلام کرد:

واردات گاز نداریم
مدیر عامل شرکت ملی گاز با اشاره به پیش بینی هواشناسی مبنی بر اینکه دما منفی ۴ 
درجه سردتر خواهد شد، اظهار داشت: این میزان کاهش دما به معنای افزایش ۱۰۰ 

میلیون متر مکعبی مصرف گاز است.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایلنا، سعید توکلی در نشستی خبری در جمع خبرنگاران با 
اشاره به پیش بینی هواشناسی مبنی بر اینکه دما منفی ۴ درجه سردتر خواهد شد، اظهار 
داشت: این میزان کاهش دما به معنای افزایش ۱۰۰ میلیون متر مکعبی مصرف گاز 

است.
وی افزود: امسال اولین بار است که توده هوای سرد اسکاندیناوی وارد کشور می شود 
که این بی  سابقه است و ۱۱ استان شمالی کشور را تحت تاثیر قرار خواهد داد. به این 
ترتیب که هر یک درجه کاهش دما ۲۵ میلیون متر مکعب معادل یک فاز پارس جنوبی 

مصرف را افزایش خواهد داد.
مدیر عامل شرکت ملی گاز شدت مصرف انرژی در کشور ما را ۳.۵ برابر نرم جهانی 
عنوان کرد.وی در ادامه با بیان اینکه وضعیت شبکه گاز کشور با همه محدودیت ها 
پایدار است، گفت: با وجود اینکه شبکه پایدار است اما منظور پایداری فیزیکی است و 

میزان گاز تحویلی به شبکه در مقایسه با سالهای گذشته قابل توجه است.

عارف در جلسه ستاد تنظیم بازار:

 تنظیم بازار در هر بخش
 به عهده دستگاه ذیربط است

وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد:

فرصت بی بدیل تقویت 
حمل و نقل و ترانزیت 

بین المللی ایران و ترکیه 

آخرین اخبار و تازه ترین تحلیل 

ها  را در سایت جهان اقتصاد 

دنبال کنید
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سایه سنگین ترس بر سر بورسسایه سنگین ترس بر سر بورس

سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری بروجرد

محمدرضا مقصودی  شهردار اشترینان

سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری بروجرد درنظر دارد نسبت به مزایده6قطعه زمین کشاورزی تحت مالکیت سازمان سیما,منظروفضای 

سبز شهری را به با نظریه کارشناسی تاپایان فصل برداشت درسال1404جهت کشت محصولات کشاورزی به اشخاص واجد شرایط به صورت اجاره از 

طریق مزایده عمومی با جزئیات مندرج در اسناد مزایده و با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیک دولت )setadiran.ir( به شماره مزایده سامانه  

5003091714000054به صورت الکترونیکی واگذار نماید. ضمنا«  کلیه مراحل  برگزاری  مزایده از دریافت اسناد  مزایده تا ارائه پیشنهاد قیمت وگشایش 

پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیک دولت ) ستاد( انجام خواهد شد. 

                   تاریخ انتشار :1403/08/03    ساعت:  10:00           مهلت دریافت اسناد مزایده :  1403/08/10     ساعت:    12:00      

                   مهلت ارسال پیشنهاد ..1403/08/20      ساعت :  12:00      تاریخ بازگشایی :   1403/08/20    ساعت12:30

شهرداری اشترینان درنظر دارد براساس موافقتنامه شماره 301289 – 1403/06/13 سازمان مدیریت برنامه ریزی استان لرستان اجرای عملیات پروژه ذیل را از طریق مناقصه به پیمانکاران واجد شرایط 
دارای رتبه بندی واگذار نماید./

سپرده شرکت در مناقصه بریالاعتبار پروژه بریال)اعتبارات ذیحسابی(عنوان پروژهردیف

۱/9۱۱/۰88/8۱۰ ریال۳8/۲۲۱/776/۱6۲ ریالجدول گذاری و پیاده رو سازی بوستان شهدای گمنام۱

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشائی پاکات از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام 
خواهد شد ولازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی. مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .

 تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : ساعت 8 روز پنج شنبه تاریخ 1403/08/10  
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 8 روز شنبه تاریخ 1403/08/19

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز چهارشنبه تاریخ 1403/08/30
زمان بازگشائی پاکات : ساعت 9 صبح روز پنج شنبه تاریخ 1403/09/01

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکات  
الف( آدرس استان لرستان شهر اشترینان شهرداری اشترینان و تلفن 12- 066-42550311

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:
مرکز تماس 021-41934

دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768 

تجدیدآگهی مزایده عمومی
 اجاره زمین کشاورزی تحت مالکیت سازمان 

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای

ت دوم
نوب

شـرکت تـوزیـع بـرق شهـرستـان اصفهـان در نظـر دارد: کالا و خدمات مورد نياز خود را به شرح ذیل ، به استـناد قانون برگـزاري 

مناقـصات وآئـين نامه معـاملات ، از طریق سامانه تدارکات الکترونيکي دولت به صورت مناقصه عمومي یک مرحله اي از بين پيمانکاران 

واجد شرایط که در سامانه تدارکات الکترونيکي دولت ثبت نام نموده اند، خریداري نماید.

لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهي امضاي الکترونيکي را جهت 

شرکت در مناقصه محقق سازند.

 شماره مناقصه عنوان
مرجع

 شماره مناقصه در سامانه تدارکات
 آخرین مهلت  دریافتتاریخ توزیع دفترچهالکترونیکی دولت )ستاد(

اسناد

  آخرین مهلت

 بارگذاری و تحویل

پاکات

 بازگشائی  اسناد
ارزیابی کیفی

مبلغ تضمین

)ریال(

 اصلاح و بهینه سازی

 شبکه های برق روستایی

 )از محل منابع عوارض

 برق( بصورت کلید

 دردست مربوط به

 شهرستانهای کوهپایه

،هرند، ورزنه ، جرقویه

4031404520030012110000581403/08/091403/08/161403/08/30
1403/09/03

8 صبح
6.690.373.000

تا  https://www.setadiran.ir/setad/cms دریافت و حداکثر  از طریق سایت   را  توانند اسناد مناقصات به شرح فوق  پيشنهاد دهندگان مي 

پایان وقت اداري روزچهارشنبه مورخ 1403/08/30 در سامانه فوق بارگذاري نماید و همچنين اسناد فيزیکي)پاکت الف- ضمانت نامه( 

خود را به نشاني: اصفهان چهارباغ عباسي- خيابان عباس آباد - ساختمان ستاد شماره یک شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان طبقه 

همکف - دبيرخانه، تحویل نمایند. به پيشنهادهایي که بعد از مهلت مقرر بارگذاري گردد ترتيب اثر داده نخواهد شد. عدم ارسال پاکت 

الف ) ضمانت نامه بانکي( تا موعد اعلام شده موجب ابطال مدارک مناقصه گر مي گردد

شماره تلفن واحد مناقصات: 34121482-031 آقاي کریمي  و جهت آگاهي بيشتر در مورد الزامات ،  اطلاعات و شرح خدمات مناقصات 

با شماره تلفن کارشناس برنامه ریزي : 34121357-031 مهندس رفيعي 

جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز  تماس 41934-021 ،دفتر ثبت نام: 88969737-021 و 85193768 -021 تماس 

حاصل فرمائيد.

مبلغ ونوع تضمين شرکت در مناقصه: در اسناد درج شده است0

* مناقصه گران جهت به روز رساني مدارک و فعاليت هاي خود، در سامانه برون سپاري شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان به نشاني 

https://www.eepdc.ir مراجعه نمایند. 

الکترونيکي  تدارکات  به سامانه  مراجعه  با  پيشنهاد  انقضاي مهلت تسليم  از  قبل  بایست 72 ساعت  مناقصه مي  در  کنند گان  * شرکت 

دولت و یا تماس با واحد مناقصه ومزایده ، ازآخرین اصلاحات احتمالي اسنادمطلع گردند، در غير اینصورت مسئوليت عدم رعایت این 

بند به عهده مناقصه گران مي باشد.

* پيشنهادات رسيده با حضور اعضاء کميسيون معاملات باز و قرائت خواهد شد. 

* پيشنهاد دهنده مي بایست صرفا در سامانه تدارکات الکترونيکي دولت ثبت نام کرده باشد

داده  اثر  ترتيب  مطلقاً  واصل شود  مقرر  مهلت  انقضاء  از  بعد  یا  ، مشروط  امضاء، مخدوش  فاقد  نامه هاي  و  پيشنهادات   ، مدارک  به   *

نخواهد شد.

* شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در رد یا قبول کليه پيشنهادات مختار مي باشد.   

* سایر اطلاعات وجزئيات مربوط در اسناد مناقصه مندرج مي باشد.

آگهی مناقصه عمومی  یک مرحله ای 

روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان

ت دوم
نوب

آگهی مزایده
مدیریت آموزش و پرورش منطقه ۵ تهران در نظر دارد فضای درمانگاه زنده یاد 
شعیبی به نشانی : تهران،  بلوار فردوس شرق،  ضلع جنوبی اداره آموزش و پرورش 
منطقه ۵تهران را با کاربری درمانگاه شماره مزایده ۵۰۰۳۰۰۳۰۷۹۰۰۰۰۶۲ ثبت 
شده در سامانه تدارکات الکترونیکی با حفظ کاربری و به لحاظ مقررات مربوطه  بر 
مبنای نظریه کارشناسی رسمی دادگستری به اشخاص واجد شرایط حقیقی به 

صورت اجاره  سه ساله واگذار نماید.
متقاضیان در صورت تمایل می توانند جهت اطلاع و دریافت شرایط مزایده و شرکت 
در آن از تاریخ درج آگهی نوبت دوم ۱۴۰۳/۰۸/۱۲ جهت دانلود شرایط مزایده به 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت مراجعه نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۱۰
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۸/۱۲

مدیریت آموزش و پرورش منطقه ۵ تهران
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فرزین رئیس کل بانک مرکزی 
جمهوری  اسلامی ایران شد

رئیــس جمهــور بــا صــدور حکــمی محمدرضــا فرزیــن را بــه ســمت رئیــس 
کل بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران منصوب کرد.

بــه گــزارش خبرگــزاری مهــر، مســعود پزشــکیان رئیــس جمهــور بــا صــدور 
حکــمی محمدرضــا فرزیــن را به ســمت رئیــس کل بانک مرکــزی جمهوری 

اسلامی ایران منصوب کرد.
در ایــن حکــم از فرزیــن خواســته اســت در چارچــوب قانــون اســاسی اهداف 
ــری در  ــم رهب ــام معظ ــوب مق ــت های کلی مص ــم انداز و سیاس ــند چش س

تحقق اهداف دولت و حل مشکلات کشور مجدانه بکوشد.
متن حکم رئیس جمهور به شرح زیر است:

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب آقای محمدرضا فرزین

ــران و در  ــت وزی ــورخ ۱۴۰۱.۱۰.۰۸ هیئ ــه جلســه م ــه مصوب ــت ب ــا عنای ب
اجــرای بندهــای »۲« و »۳« مصــوب مــورخ ۱۳۹۳.۰۸.۲۴ مجمع تشــخیص 
مصلحــت نظــام در خصــوص نحــوه اداره بانــک مرکــزی جمهــوری اســلامی 
ایــران حکــم جناب عــالی بــه عنــوان رئیــس کل بانــک مرکــزی جمهــوری 

اسلامی ایران تا پایان دوره تأیید و تنفیذ می گردد.
امیــد اســت بــا اتــکال بــه خداونــد متعــال و در چارچــوب قانــون اســاسی، 
اهــداف ســند چشــم انداز و سیاســت های کلی مصــوب مقــام معظــم رهبــری 
)مدظله العــالی( بــا رعایــت منشــور اخــلاقی کارگــزاران دولــت چهاردهــم و 
تعامــل بــا هیئــت محتــرم وزیــران در تحقــق اهــداف دولــت و حل مشــکلات 

کشور مجدانه بکوشید.
توفیقــات آن جنــاب را در انجــام شایســته وظایــف محولــه از درگان خداونــد 

سبحان خواستارم.
مسعود پزشکیان

رئیس جمهوری اسلامی ایران

تخصیــص ارز واردات در مرز ۴۱ میلیارد 
تومان

بانــک مرکــزی از ابتــدای ســال جــاری تــا ۹ آبــان مــاه، ۴۰ میلیــارد و ۹۱۳ 
میلیون دلار تامین ارز مورد نیاز واردات را تامین کرده است.

ــران، بانــک  ــه ارز و طــلای ای ــه گــزارش ایســنا، طبــق اعــلام مرکــز مبادل ب
مرکــزی از ابتــدای ســال جــاری تــا امــروز )۹ آبان مــاه(، بــرای واردات ســه 
گــروه کالاهــای اســاسی و دارو، تجــاری و بــازرگانی، واردات در مقابل صادرات 
و همچنیــن نیازهــای خدمــاتی، مبلغ ۴۰ میلیــارد و ۹۱۳ میلیــون دلار تامین 

ارز کرده است.
در ایــن بــازه زمــانی، ۳۱ میلیــارد و ۱۹۶ میلیــون دلار از ارز تامیــن شــده بــه 
بخــش صنعــت تخصیــص داده شــده اســت؛ از ایــن حجــم، ۲۲ میلیــارد و 
ــرخ  ــا ن ــا ارز نیمــایی و ۸ میلیــارد و ۹۴۰ میلیــون دلار ب ۲۵۶ میلیــون دلار ب

توافقی تامین شده است.
ــارد و ۸۱۴  ــت میلی ــز هش ــاسی و دارو نی ــای اس ــن، واردات کالاه همچنی
میلیــون دلار ارز را بــه خــود اختصــاص داده کــه ۶ میلیــارد و ۹۲۶ میلیــون 
دلار از ایــن گــروه بــه کالاهــای اســاسی و کشــاورزی شــامل گنــدم، دانه هــای 
روغــنی و نهــاده هــای دامی، یــک میلیــارد و ۸۸۸ میلیــون دلار دیگــر نیــز بــه 

دارو، مواد اولیه دارو و تجهیزات پزشکی تخصیص داده شد.
ایــن گــزارش حــاکی از آن اســت کــه ۹۰۳ میلیــون دلار نیــز بــه تقاضــای ارز 

خدماتی تخصیص داده شده است.

 تعیین سقف اعتباری صدور چک
 از ۲ هفته آینده

رئیــس کمیسیــون اصــل ۹۰ مجلــس گفــت: بــر اســاس مصوبــه جلســه ای 
ــا دو هفتــه دیگــر  ــرار اســت ت ــک مرکــزی داشــتیم، ق ــران بان ــا مدی کــه ب
بانک هــا بــرای متقاضیــانی کــه اولیــن دســته چکشــان را می گیرنــد، ســقف 

اعتباری تعیین کنند.
بــه گــزارش ایســنا، نصراللــه پژمانفــر در یــک برنامــه تلویزیــونی در رابطــه بــا 
پیامدهــای موجــود در حــوزه صــدور بــدون محدودیــت چــک گفت: متاســفانه 
بیــن کســانی کــه اولیــن دســته چــک خــود را دریافــت کرده انــد، بــا کــسی 
کــه بزرگ تریــن فعــال اقتصــادی اســت در میــزان اعــدادی کــه در چــک خــود 
می توانــد درج و صــادر کننــد، هیــچ تفــاوت و محدودیــتی وجــود نــدارد و ایــن 
ــس  ــت: در جلســه مجل ــن رابطــه گف ــاسی اســت.وی در ای ــکال اس ــک اش ی
شــورای اســلامی بــا بانــک مرکــزی، مصــوب شــده کــه بــه همــه بانک هــا نهایتا 
ــه  ــن مرحل ــه در اولی ــرای کســانی ک ــه ب ــلاغ شــود ک ــده اب ــه آین طی دو هفت
مراجعــه خــود بــه بانــک هســتند و قصــد دریافــت دســته چــک دارنــد، یــک 
ســقف اعتبــاری در نظــر گرفتــه شــود و مقــرر شــده میــزان ایــن ســقف را بانک 
مرکــزی مشــخص کنــد تــا افــرادی کــه تــازه در جهــت دریافــت دســته چــک 
اقــدام کرده انــد بتواننــد تــا یــک ســقف محــدود چــک صــادر کننــد و بیشــتر از 
آن مجــاز بــه صــدور چــک نباشــند.گفتنی اســت؛ چــک، تــا قبــل از اصــلاح 
ــون  ــود کــه قان ــع اصــلی کســب و کار در کشــور ب ــون چــک، یــکی از موان قان

جدید چک توانسته میزان چک های برگشتی را تا نصف کاهش دهد.

انتقال ســرمایه به بازار ارز اشتباه است
عضــو اتــاق بــازرگانی ایــران بــا بیــان ایــن کــه مــا در روزهــای گذشــته در اکثــر 
بازارهــای جهــان شــاهد رکــود و یــا حرکــت نــزولی شــاخص هــا بودیــم، در 
نتیجــه نبایــد بــا توجــه بــه مولفه هــای بنیادیــن اقتصــاد و همچنیــن شــاخص 
بازارهــای دیگــر قیمــت دلار ایــن چنیــن افزایــش داشــته باشــد، معتقــد اســت 
کــه نوســانات ارزی اخیــر دلیــلی بجــز موج هیجــانی نــدارد. وی انتقال ســرمایه 
از بازارهــای دیگــر بــه بــازار ارز را اشــتباهی بــزرگ و زیــان بــار از ســوی مــردم 

خواند.
امیــد ماهــرانی، عضــو کمیسیــون توســعه صــادرات غیــر نفــتی اتــاق بــازرگانی 
ایــران در گفتگــو بــا ایســنا بــا تاکیــد بــر اینکــه بــا توجه بــه  تنــش هــا و اتفاقات 
منطقــه ای هفته هــای گذشــته، شــاهد هیجانــات خریــد و التهــاب در بــازار ارز 
بودیــم گفــت: تنش هــای اخیــر باعــث شــده قیمــت دلار دچــار نوســان شــود 
کــه امیدواریــم تنــش دیگــری در منطقــه رخ ندهــد تــا شــاهد بازگشــت ثبــات 
و آرامــش بــه بــازار ارز باشیــم. وی انتقــال ســرمایه از بازارهــای دیگر به بــازار ارز 
را اشــتباهی بــزرگ و زیــان بــار از ســوی مــردم خوانــد و گفــت: تجربــه دو ســال 
اخیــر از نوســانات قیمــت ارز نشــان داده، بــازار ارز، بــازار مناســبی برای ســرمایه 
گــذاری نیســت و بــه هیــچ عنــوان نبایــد چنیــن بــازاری را بــه مــردم پیشــنهاد 
کــرد. متاســفانه دلالان هــم از ایــن مــورد سوءاســتفاده می کننــد و بــا بــه راه 
ــردم  ــاآگاهی م ــه فکــر کســب ســود از ن ــازار ب ــوج هیجــانی در ب ــن م انداخت
هســتند. ایــن فعــال اقتصــادی ادامــه داد: بــرخی از همــکاران مــن نیــز چنــدی 
پیــش بــا بــالا رفتــن قیمــت ارز کــمی نگــران شــدند، امــا بــا توجــه بــه اتفاقــات 
قبــلی و مدیریــت و کنتــرل بــازار، معتقدنــد بــازار دوبــاره بــه حالــت قبــل بــاز 
ــول  ــه ط ــه ب ــکی دو هفت ــش از ی ــانی ارز بی ــوج هیج ــت و م ــد گش خواه
ــش  ــاهد تن ــه ش ــن دارد ک ــه ای ــتگی ب ــز بس ــه چی ــه هم ــد. البت نمی انجام

جدیدی نباشیم. 

رئیـس جمهور در جلسـه هیئـت دولـت، گفت:ترانزیت میان 
اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان و کشـورهای همسـایه و 
همچنیـن سـواحل مکـران می توانـد ظرفیت هـای خـوبی را 

برای استان به وجود آورد.
بـه گزارش خبرگزاری مهر، جلسـه هیئـت دولت پیش از ظهر 
روز چهارشـنبه، به ریاسـت مسـعود پزشـکیان تشـکیل، و با 
پیشـنهاد وزیـر کشـور و تصویـب اعضای هیئـت دولت آقای 
منصور بیجار به عنوان اسـتاندار اسـتان سیستان و بلوچستان 

انتخاب شد.
مسـعود پزشـکیان در ایـن جلسـه بـا بیـان اینکـه از ابتـدای 
تشـکیل دولـت چهاردهـم، رسیدگی به مسـائل و مشـکلات 
اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان از دغدغه هـای اصـلی بـوده 
اسـت، گفت: پس از مسـتقر شـدن اسـتاندار جدید، همه باید 

در کنار یکدیگر کمک کنیم تا مشکلات استان حل شود.
رئیـس جمهور با اشـاره بـه ظرفیت های کم نظیر این اسـتان، 
اظهار داشـت: ظرفیت ترانزیتی اسـتان، کشـورهای همسایه 
و سـواحل مکران می تواند ظرفیت های خوبی را برای اسـتان 
بـه وجـود آورد.دکتر پزشـکیان حل کردن مشـکلات اسـتان 
سیسـتان و بلوچسـتان و دسـتیابی بـه توسـعه داخـلی و 

بین الملـلی را نیازمنـد همراهی گروه هـای لازم با نگاه به طرح 
جامـع اسـتان دانسـت و گفت: حل مشـکلات بـه وسیله طرح 
جامـع اسـتان امکان پذیر اسـت و دولـت هم با پشـتیبانی ها و 
اختیـارات لازم خـود را مکلف به حل این مسـائل می داند، زیرا 

ما خدمتگزار مردم هستیم.
رئیـس جمهـور با اشـاره بـه سـخنان خـود در دوران تبلیغات 
انتخابـات ریاسـت جمهـوری مبنی بـر اینکه بـاور و اعتقاد ما 
یـکی بـودن و پرهیز از برتریت قومی بر دیگری اسـت، گفت: 
همان طـور کـه خداوند متعال در قـرآن مجیـد می فرماید »یا 
أُیَ�ُهَـا الن�َـاسُ إِنِ�ـَا خَلقَْناکُمْ مِنْ ذَکَـرٍ وَ أُُنثْی  وَ جَعَلنْاکُمْ شُـعُوباً وَ 
قَبائـِلَ لتَِعارَفُـوا إِنِ�َ أُکَْرَمَکُـمْ عِنْـدَ الل�ـَهِ أُتَْقاکُـمْ إِنِ�َ الل�ـَهَ عَلیمٌ 
خَبیـرٌ« هیچ کـسی نسـبت بـه دیگری برتـری نـدارد، مگر با 

تقوا و این شعار سرلوحه کار ما است.
دکتـر پزشـکیان بـا بیـان اینکه یکپارچـگی و اتحاد بـه دور از 
دعواهـای قـومی و جنـاحی زمینه ایجاد قـدرت و وفاق ملی را 
در کشـور فراهـم می کنـد، گفت: هیچ تفاوتی بیـن قوم عرب، 
عجـم، کـرد و بلوچ نیسـت، ما با در کنـار هم بـودن می توانیم 
بـه قـدرت و وفاق مـلی برسیم تا جایی کـه نگذاریم بیگانگان 

نگاه نامناسبی به کشور ما داشته باشند.

پزشکیان در جلسه هیئت دولت:

سواحل مکران فرصت خوبی برای توسعه سیستان و بلوچستان است

بـه اذعـان کارشناسـان اقتصادی بریکس در حال گسـترش اسـت و عضویـت ایران 
در بریکـس می توانـد مسیر تجـارت ایران در حوزه اقلامی غیر از خـام فروشی را هموار 

کند.
بـه گـزارش خبرنـگار مهر، »بریکس«، سـازمانی که ابتـدا در سـال ۲۰۰6 با تأسیس 
از سـوی برزیـل، روسیـه، هنـد و چیـن به عنـوان »بریک« نامگذاری شـد امـا بعد از 
پیوسـتن آفریقـای جنوبی در سـال ۲۰۱۱ به این سـازمان نام آن بـه »بریکس« تغییر 
پیـدا کـرد، حـال تبدیـل بـه یـکی از مهره هـای مهـم در اقتصاد جهانی شـده اسـت. 
آنطـور کـه الکسـاندر پانکیـن، معـاون وزیر خارجـه روسیه اعـلام کـرده بریکس ۳۵ 
درصـد از تولیـد ناخالـص داخلی جهـانی را تشـکیل می دهد در حالی که کشـورهای 
گـروه هفت )متشـکل از آمریکا، کانادا، فرانسـه، آلمـان، ایتالیا، ژاپـن و بریتانیا( میزان 

۳۰ درصد از تولید ناخالص داخلی جهانی را دارند.
ایران نیز از تابسـتان پارسـال عضو این سـازمان شـد؛ به اعتقاد کارشناسـان عضویت 
در بریکـس یـک گام مهـم برای در هـم تنیدن روابـط اقتصادی ایران بـا قدرت های 
نوظهـور عضـو بریکـس بـه ویژه چیـن، هنـد و روسیه محسـوب می شـود. پذیرفتن 
عضویـت ایـران در پیمـان بریکـس بـه ایـن معنا اسـت کـه به رغم اینکـه جمهوری 
اسـلامی ایـران در تحریم هـای ایـالات متحده آمریکا قـرار دارد اما بـرای تکمیل پازل 
چنـد جانبه گـرایی در دنیـا یـک اقتصاد کامـلاً آماده و مسـتعد اسـت، بنابراین اعضای 
بریکـس ترجیـح دادنـد کـه ایـران هـم در ایـن فعل کـه موجـب کاهـش اثرگذاری 

یک جانبه گرایی اقتصاد آمریکا خواهد شد به آنها بپیوندد.
حـدود ۳۰ درصـد وسـعت سـرزمین های جهـان و حـدود ۴۰ درصـد جمعیـت جهان 
متعلـق به کشـورهای عضـو بریکس اسـت. همچنین اعضـای بریکس بـا یکدیگر 
بیـش از ۲۵ درصـد نفـت جهـانی و ۵۰ درصـد سـنگ آهن جهـان را تولیـد می کنند. 
بنابرایـن ورود ایـران در ایـن پیمان زمینـه را برای افزایش تجارت، صـادرات و واردات 
و جـذب سـرمایه گذاری خـارجی آمـاده خواهـد کـرد. تضمیـن هماهنـگی و تطبیق 

بوروکـراسی داخـلی بـا نهادهـای بریکـس در زمینه هایی ماننـد گمـرک، تعرفه ها و 
مقـررات سـرمایه گذاری نیز بـه زمان و بررسی های کارشـناسی پیچیـده ای نیاز دارد. 
امـا برنامه هـای مربـوط به تکمیـل کریدورها و بنادر اسـتراتژیک ایـران مانند چابهار 
و کریـدور شـمال-جنوب که هـم روسیه هم هند عضو آن هسـتند، می تواند به داخل 

برنامه های ژئوپلیتیکی و ژئواکونومیکی بریکس منتقل شود.
سیـد حمیـد حسینی عضو اتـاق بازرگانی ایران یـکی از ضعف های غـرب آسیا را نبود 
پیمان هـای اقتصـادی قابـل توجـه دانسـت و گفـت: در سـایر مناطـق دنیـا انـواع 
پیمان هـای اقتصـادی، سیـاسی و امنیـتی وجـود دارد و در ایـن منطقـه فقـط در حال 
حاضـر پیمـان اکـو وجود دارد که بیشـتر فرهنگی اسـت. سـازمان کنفرانس اسـلامی 

هم وجود دارد که بیشتر مربوط به کشورهای عربی می شود.
وی بـا اشـاره به پیوسـتن ایران در دو سـال گذشـته به سـازمان های مهـم چندجانبه 
اظهار کرد: سـال گذشـته عضو سـازمان شانگهای شدیم که این سـازمان یک پیمان 
سیـاسی و امنیـتی اسـت و جنبه های اقتصادی آن کمتر اسـت. در سـال جاری هم به 
صورت رسـمی عضو بریکس شـدیم که محوریت آن کاملاً مباحث اقتصادی اسـت؛ 
کشـورهای عضـو بریکس بانـک دارند و دارای برنامه بـرای ایجاد یک پول جایگزین 
بـه جای دلار هسـتند.عضو اتـاق بـازرگانی ایران با اشـاره به ابزارهای مـالی بریکس 
گفـت و عنـوان کـرد: طراحی ایـن بخش اهمیـت زیـادی دارد و در این راسـتا رئیس 
جمهـور روسیـه در حـال راه انـدازی یـک سیسـتم مالی اسـت تـا نیازی به سـوئیفت 
نداشـته باشـد زیـرا بسیـاری از ابزارهای بانـکی و مالی دنیـا سیاسی شـده و به راحتی 

توسط دیگران مورد سوءاستفاده قرار گرفته است.
وی بـا تصریـح بـر اینکه سـهم اقتصـادی بریکـس از گروه هفـت بالاتر اسـت، بیان 
کـرد: سـهم اقتصـادی گـروه هفـت حـدود ۲7 درصـد اسـت امـا کشـورهای عضو 
بریکـس سـهم بیشـتری در اقتصـاد دارند.حسیـنی بـا بیـان اینکه بریکـس در حال 
گسـترش اسـت، گفـت: بریکـس بـه جز پنـج عضو اصـلی خود چنـد کشـور دیگر را 

هـم بـه عضویـت پذیرفته که موجـب می شـود جمعیت این گـروه افزایـش پیدا کند 
و در حـال حاضـر ۴۰ درصـد از جمعیـت دنیا را کشـورهای عضـو این سـازمان دارند. 

همچنین سهم آن از اقتصاد هم رشد قابل توجهی داشته است.
وی اظهـار کـرد: هـم ایـران و هم روسیـه درگیر مباحـث تحریم شـده اند و همچنین 
چیـن هم نگران اسـت در آینده دچار همین وضعیت شـود زیرا رقابت هـا و درگیری ها 
در آینـده شـدت خواهد یافت. در چنین شـرایطی کشـورهای عضـو بریکس به دنبال 
سـاز و کارهـای مـالی مجزا از سیسـتم موجـود در جهان هسـتند و در این راسـتا یک 
بانـک تأسیـس کردند که پنج کشـور اصلی پایه گـذار بریکس، هر کـدام از ده میلیارد 

دلار در آن سرمایه گذاری کرده اند.
سـعید اشـتیاقی عضو هیئـت مدیره اتاق مشـترک بـازرگانی ایران و چین نیـز در این 
ارتبـاط می گویـد: هدف اصلی تشـکیل گـروه بریکـس، فراهم کردن بسـتری بود تا 
اعضـای آن نظـم جهانیِ تحت سـلطه آمریکا و دولت های غـربی را به چالش کشیده 
و بـرای یکجانبـه گرایی سـنتی که وجود داشـت چالش ایجاد کنند. ایران یک کشـور 
تحریـمی اسـت از ایـن رو هرگونه توافقی که بتواند فشـار تحریـم را از روی ایران کم 
کنـد بـرای تجـارت ما مفیـد خواهد بـود؛ البتـه بریکس هرگونـه توافقی هم نیسـت 
چـون کشـورهایی کـه عضـو بریکس هسـتند از جمله چین و هنـد با ما قرابـت دارند 
و ۵۰ درصـد جمعیـت جهـان را تشـکیل می دهنـد. بنابراین مـا باید به نحو احسـن از 

این فرصت استفاده کنیم.
اشـتیاقی بـا بیـان اینکه قرار نیسـت ما تا ابـد تحریم بمانیـم، تصریـح می کند: هدف 
مـا از عضویـت در بریکس این اسـت کـه از ظرفیت کشـورهای عضو اسـتفاده کنیم 
چـون کشـورهای عضو این گـروه اقتصاد بـزرگ و جمعیت بالایی دارنـد و اگر بتوانیم 
از ایـن ظرفیـت اسـتفاده کنیـم مسـلماً برای اقتصـاد ما مفیـد خواهد بـود زیرا بخش 
عمـده ای از اقتصـاد ایـران متـکی بـه نفت اسـت و معتقـدم عضویت مـا در بریکس 

می تواند مسیر تجارت ایران در حوزه اقلامی غیر از خام فروشی را هموار کند.

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به تشکیل و فعال شدن دبیرخانه ستاد تنظیم بازار 
گفت: تنظیم بازار در هر بخش به عهده دستگاه ذیربط است.

به گزارش خبرگزاری مهر، محمدرضا عارف صبح امروز )چهارشنبه( در این جلسه با 
تأکید بر اینکه تنظیم بازار در هر بخش به عهده دستگاه ذیربط است و با اقتدار از اختیار 
خود برای تصویب و اجرا کردن مصوبات استفاده کنند، تصریح کرد: باید با دادن میدان 
و اختیار، مدیران دستگاه ها بتوانند شجاعانه مصوبات و تصمیمات خود را اجرایی کنند 
و باید تصمیمات در سطح کلان، موارد خاص و فراقانونی نیازمند به مصوبه سران قوا، 
پشتیبانی و حمایت های لازم، هماهنگی بین دستگاهی و برخی مشکلات دستگاه ا در 

تنظیم بازار در ستاد تنظیم بازار دولت مطرح شود.
عارف افزود: از زمان آغاز به کار دولت چهاردهم همگرایی بسیار خوبی بین سران قوا 
ایجاد شده است که در صورت ارائه تصمیمات در موارد خاص با دولت همراهی های 

لازم را به عمل خواهند آورد.
معاون اول رئیس جمهور تأکید کرد: اصل قوانین تدوین شده در برنامه هفتم توسعه 
لازم الاجرا و مبنای حرکت کشور است که البته به دلیل برخی از شرایط، رها کردن بازار 
امکان پذیر نیست و باید جلوی سوءاستفاده های دشمنان در عرصه اقتصادی را بگیریم

وی بر ضرورت هماهنگی و ارتباط نزدیک با دستگاه های نظارتی از جمله دیوان عدالت 
اداری و سازمان بازرسی کل کشور تأکید کرد و گفت: باید جلسات مشترک دولت با 
دستگاه های نظارتی به صورت منظم تشکیل و یا در صورت مورد نیاز در جلسات تصمیم 

گیری دولت حضور داشته باشند. چرا که این دستگاه ها بخش مهمی از اجرای قوانین 
در کشور هستند و در کنار آن نیز می توان با ارتباط نزدیک از نیروهای دستگاه های 

نظارتی بر اساس یک هدف و مسئولیت و تقسیم کار به جلو برویم.
معاون اول رئیس جمهور خاطرنشان کرد: در برنامه هفتم توسعه مصادیق کالاهای 
مشمول یارانه ارزی و ریالی و همچنین مصادیق کالاها و خدمات انحصاری و دولتی 
به همراه مراجع قیمت گذاری مشخص شده است که البته ضرورت دارد ستاد تنظیم 
بازار و دبیرخانه این ستاد در وزارت صمت قیمت گذاری، تنظیم گری و بویژه نظارت 

بر بازار را در دستور کار خود قرار دهند.
همچنین در جلسه ستاد تنظیم بازار به ریاست معاون اول رئیس جمهور مقرر شد، 
دبیرخانه تنظیم بازار در وزارت صمت با حضور معاونین و قائم مقام های وزرا به صورت 
هفتگی و منظم تشکیل جلسه دهد و موارد مرتبط با تنظیم بازار و در حدود اختیارات 
وزارتخانه ها اجرایی و مصوب شود و در موارد خاص و کلان به ستاد تنظیم بازار برای 
تصمیم گیری ارائه شود و و وزیر صمت گزارش های این جلسات را به صورت منظم 

به ستاد تنظیم بازار ارسال کند.
همچنین در ادامه این جلسه که وزرای کشور، دادگستری، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
جهاد کشاورزی، فرهنگ و ارشاد اسلامی، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، صنعت، 
معدن وتجارت، نفت، راه و شهرسازی و ارتباطات و فناوری اطلاعات، دبیر هیأت دولت، 
معاون اجرایی رئیس جمهور، رئیس سازمان برنامه و بودجه، سخنگوی دولت و 

مسئولان دستگاه های ذیربط حضور داشتند، اعضا به تشریح نظرات و دیدگاه های خود 
درباره روند کار ستاد تنظیم بازار با توجه به الزامات قوانین بالادستی از جمله قانون برنامه 

هفتم توسعه پرداختند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات درحاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران در 
مورد ساز و کار اجرایی آزاد شدن رجیستر گوشی های آیفون، اظهار کرد:می خواهیم 

فرآیندها را با وزارت صمت برنامه ریزی کنیم.
به گزارش خبرنگار مهر، ستار هاشمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در حاشیه 
جلسه دولت در جمع خبرنگاران در مورد ساز و کار اجرایی آزاد شدن رجیستر گوشی های 
آیفون، اظهار کرد: می خواهیم فرآیندها را با وزارت صمت برنامه ریزی کنیم تا مردم 
بتوانند در یک فرایند قانونی از گوشی های تلفن همراه خود به صورت رسمی استفاده 

کنند.
وی افزود: اصل این موضوع امروز در هیئت دولت مصوب شد و طبیعتاً رجیستر شدن 

در آینده نزدیک اتفاق می افتد.
وزیر ارتباطات فناوری اطلاعات در پاسخ به این پرسش که آیا اینترنت گران می شود، 
گفت: ما به موضوع کیفیت اینترنت توجه داریم، این موضوعی است که همه مردم آن 

را مطالبه می کنند. و باید کیفیت موجود را ارتقا دهیم.
هاشمی همچنین در رابطه با اقدامات دولت در رفع فیلترینگ، بیان کرد: اقدامات به 
طور جدی در دولت در دستور کار است و ما این موضوع را دنبال می کنیم. اجازه دهید 

مسیر خود را طی کند.
وی همچنین در مورد رجیستری عنوان کرد: موضوع قاچاق یکی از مباحثی بوده است 
که در حوزه رجیستری در مباحث کارشناسی به آن پرداخته شده، سابق بر این رجیستری 
یکی از طرح های موفق بود که اتفاق افتاد. بعد از محدودیت اتفاق افتاده شاهد بودیم 

تعداد قابل توجهی گوشی های آیفون در شبکه با استفاده از راهکارهای مختلف روشن 
می شوند، و شبکه دچار مسائلی شد. هدف حاصل نشد و آنهایی که در آن مقطع چنین 

تصمیمی گرفته بودند به نتیجه مورد نظر دست نیافتند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در پاسخ به سوال خبرنگار مهر در رابطه با مشکلات 
آنتن دهی اپراتورها در شهر تهران آنها را موظف پاسخگویی دانست و ادامه داد: اپراتورها 
باید در بحث آنتن دهی پاسخگو باشند، و اگر پاسخگو نباشند سازمان تنظیم مقررات 

رادیویی به این موضوع ورود می کند.
هاشمی در همین رابطه به دام هایی که در رابطه با افزایش آنتن دهی در شهر تهران 
انجام داده اند اشاره کرد و گفت: در حال احضار نقاط کور برای آنتن دهی هستیم، کار 
جدیدی را رقم زده ایم که برای همه حوزه های مختلف و حتی روستاها بتوانیم صحت 

آزمون قرار دهیم و به صورت میدانی آنتن دهی را پایش بکنیم.
وی همچنین اعلام کرد: گزارش مربوط به آنتن دهی و بررسی وضعیت ین موضوع را 
به مردم ارائه می دهیم، هم اکنون برخی از شهروندان تجهیزاتی را برای تقویت آنتن 
دهی تلفن همراه خود به کار می برند که مین تجهیزات کار پوشش دهی آنتن های 

اپراتورها را دشوار می کند.
وزیر ارتباط و فناوری اطلاعات به توسعه شبکه فیبر نوری اشاره کرد و در همین موضوع 
بیان کرد: با توسعه شبکه تلاش می کنیم تا بار موجود بر شبکه موبایل را کاهش دهیم، 
این به موضوع کمک خواهد کرد.هاشمی در پاسخ به پرسش دیگر خبرنگار مهر که 
در مورد بودجه ۱۴۰۴ و ویژگی ها آن جویا شد، اظهار کرد: معمولاً ما از منابعی که ر 

مجموعه خانواده ارتباطات وجود دارد استفاده می کنیم، ساز و کار کلی بودجه مثبت 
است، یکپارچگی و شفافیتی که در آن ایجاد شده است نقطه مثبت است.

وی در بخشی از سخنانش پیرامون وضعیت مطالبات کارکنان شرکت مخابرات ایران 
گفت: تلاشمان در این است به توافق دست یابیم و مسائل مرتبط با کارکنان مخابرات 
را که جزء خانواده ارتباطات هستند، با رسیدن به یکی وفاق و همراهی بین مجموعه 

حاکمیت، برطرف کنیم.
وزیر ارتباطات در رابطه با دیدار اخیر رهبری و تاکید ایشان بر فضای مجازی اظهار 
کرد: در رفع فیلترینگ دولت با جدیت در حال پیگیری است، در دو جلسه که با حضور 
سران برگزار شده است این موضوع مطرح شده این موضوع مطرح شده و این نشان 
می دهد که در این حوزه دولت جدیت دارد همینطور نگاه ویژه به فرمایشات رهبر معظم 

انقلاب مبنی بر حکمرانی قانونمند دارد.
هاشمی قانونمند کردن فضا را به معنی فیلترینگ ندانست و در پاسخ به پرسشی که 
در رابطه با قدرت تأثیرگذاری برگزارکنندگان تجمعات موافق فیلترینگ مطرح شد؛ 
تصریح کرد: نگاه رئیس جمهور مبتنی بر کار کارشناسی و رسیدن به زبان مشترک 
است. مانی در مجموعه وزارت ارتباطات و حوزه های مختلف دولت و حاکمیت نگاهمان 

مبتنی بر اقناع سازی است.
وی تجربه ۱ و ۲ ساله در رابطه با فیلترینگ را مورد توجه قرار داد و گفت: نگاه همراهی 
و هم افزایی می تواند به ما کمک کند که تصمیم های اتخاذ شده از استحکام کافی 

برخوردار باشند.

 بریکس و کاهش اثرگذاری یک جانبه گرایی اقتصاد آمریکا

عارف در جلسه ستاد تنظیم بازار:

تنظیم بازار در هر بخش به عهده دستگاه ذیربط است

ستار هاشمی:

فرآیندقانونی شدن رجیستر آیفون را با وزارت صمت برنامه ریزی می کنیم
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 سند توسعه صنعت هنوز تدوین 
نشده است

رئیس مرکز پژوهش های اتاق ایران گفت: برای تدوین سیاست توسعه صنعتی، تلاش هایی از 
طرف وزارت صمت شروع شده بود ولی جلسات آن ها متوقف شده است.

به گزارش خبرنگار مهر، حجت میرزایی، رئیس مرکز پژوهش های اتاق ایران در اولین نشست 
استراتژی توسعه صنعتی گفت: در برنامه هفتم توسعه، ماده ۴8 به تدوین سیاست و استراتژی 
توسعه صنعتی با مشارکت وزارت صنعت، معدن و تجارت و بخش خصوصی تاکید شده است

رئیس مرکز پژوهش های اتاق ایران افزود: برای تدوین سیاست توسعه صنعتی، تلاش هایی از 
طرف وزارت صمت شروع شده بود ولی جلسات آن ها متوقف شده است. از اتاق ایران هم انتظار 
می رود نسبت به این موضوع فعالانه برخورد کنند و نظر فعالان اقتصادی و بنگاه های صنعتی در 
سند استراتژی توسعه ای مورد توجه قرار گیرد. باید مشخص شود که سیاست صنعتی چه الزاماتی 

دارد و چه اولویت هایی باید مورد توجه باشد؟
میرزایی تصریح کرد: قرار است مرکز پژوهش های اتاق این سلسله نشست هایی را برگزار کند 
و در تدوین این سند توسعه صنعتی از کارشناس و استادان دانشگاه نظرخواهی شود و نظرات 

آن ها مورد بررسی قرار گیرد.

 صادرات ۶.۳ میلیارد دلاری 
بخش معدن و صنایع معدنی

ایمیدرو اعلام کرد: بخش معدن و صنایع معدنی طی 6 ماهه نخست ۱۴۰۳، بیش از 6.۳ 
میلیارد دلار محصول صادر کرد.

به گزارش خبرگزاری مهر، بر اساس اعلام سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع 
معدنی ایران )ایمیدرو(، عملکرد تجارت خارجی محصولات معدنی و صنایع معدنی ایران 
از ابتدای فروردین تا پایان شهریور امسال، حاکی از صادرات ۳۰ میلیون و ۴77 هزار و 
۵۳8 تن انواع محصولات بخش معدن و صنایع معدنی به ارزش 6 میلیارد و ۳۳۱ میلیون 

دلار است.
میزان صادرات مدت مشابه سال گذشته، ۳۰ میلیون و ۴9۲ هزار و ۱۲۵ تن به ارزش 6 

میلیارد و ۳96 میلیون دلار بود.
آمار صادرات شش ماهه نخست امسال فاصله اندکی از رقم مدت مشابه سال ۱۴۰۲ 
دارد و صادرات امسال در حالی است که واحدهای تولیدی بخش معدن و صنایع معدنی 

در چهار ماهه منتهی به شهریور، با محدودیت انرژی مواجه بودند.
بیشترین صادرات شش ماهه نخست ۱۴۰۳ مربوط به زنجیره تولید سه محصول شامل 
فولاد، آلومینیوم و مس به میزان ۱۵ میلیون و 8۵۵ هزار و ۳97 تن به ارزش چهار میلیارد 

و 88۲ میلیون دلار بود.

آخرین مهلت مراجعه به مراکز اســقاط 
برای تحویل خودرو ۲۰ آبان است

رئیس ستاد نوسازی ناوگان گفت: پذیرفته شدگان طرح های جایگزینی دو 
خودروساز بزرگ که پیامک دریافت کرده اند، تنها تا ۲۰ آبان مهلت دارند ضمن 

ثبت نام در سامانه ستاد نوسازی به مرکز اسقاط مراجعه کنند.
به گزارش خبرگزاری مهر، بر اساس اعلام ستاد نوسازی ناوگان حمل و نقل، 
مهران سالاریه رئیس ستاد نوسازی ناوگان حمل و نقل گفت: پذیرفته شدگان 
طرح های جایگزینی ایران خودرو و سایپا که پیامک دریافت کرده اند تنها تا ۲۰ 
آبان مهلت دارند ضمن ثبت نام در سامانه ستاد نوسازی به مرکز اسقاط مراجعه 

و پذیرش شوند.
سالاریه اظهار کرد: از ابتدای امسال تاکنون حدود ۲۷ هزار نفر مالکان خودروهای 
فرسوده در طرح های جایگزینی ایران خودرو و سایپا ثبت نام کرده و پذیرفته 
شده اند.وی با بیان این که از این تعداد حدود ۲۴ هزار نفر در ایران خودرو و ۳ 
هزار نفر در سایپا پذیرش شده اند، تصریح کرد: از میان پذیرفته شدگان برای ۹ 
هزار و ۵۲۵ نفر پیامک مراجعه به مرکز اسقاط ارسال شده است که این افراد 
 باید ضمن مراجعه به درگاه ستاد نوسازی ناوگان حمل و نقل به نشانی
 nnhk.ir و انتخاب مرکز اسقاط موردنظر خود، نسبت به مراجعه به مرکز 
اسقاط مربوطه و پذیرش در آن اقدام کنند.رئیس ستاد نوسازی ناوگان حمل و 
نقل گفت: از میان پذیرفته شدگان طرح های جایگزینی که پیامک دریافت 
کرده اند، هشت هزار و ۵۲۲ نفر به سامانه ستاد نوسازی مراجعه و چهار هزار و 
۴۵۰ نفر مرکز اسقاط خود را انتخاب کرده اند و تنها یک هزار و ۷۰۰ نفر به مرکز 
اسقاط مراجعه و پذیرش شده اند و چهار هزار و ۷۲ نفر هنوز مرکز اسقاط مورد 

نظر خود را انتخاب نکرده اند.
وی تاکید کرد: برابر اعلام قبلی آخرین مهلت این افراد برای مراجعه به سامانه 
ستاد نوسازی و انتخاب مرکز اسقاط و مراجعه و پذیرش در مرکز اسقاط ۲۰ آبان 
ماه است.به گفته رئیس ستاد نوسازی ناوگان حمل و نقل در صورتی که 
پذیرفته شدگان طرح های جایگزینی که پیامک مراجعه دریافت کرده اند تا ۲۰ 
آبان ماه در مراکز اسقاط پذیرش نشوند اولویت آنها حذف و از »لیست در انتظار« 
متقاضیان جدید جایگزین می شوند و هیچ اعتراضی هم در این خصوص وارد 

نخواهد بود.
وی تاکید کرد: در صورتی که مراکز اسقاط به هر دلیلی از پذیرش این افراد 
خودداری کنند، تخلف است و متقاضیان می توانند مراتب این گونه تخلفات را 
به انجمن صنفی مراکز اسقاط با شماره تلفن ۸۸۶۵۱۷۳۴ و ۸۶۰۸۷۹۳۲ اطلاع 

دهند.

شرکت  بین الملل  امور  و  عمومی  روابط  گزارش  به 
گروه  از  نقل  به  غدیر  انرژی  و  برق  سرمایه گذاری 
هدایت  مجید  سید  مهندس  غدیر،  سرمایه گذاری 
مدیرعامل گروه سرمایه گذاری غدیر در رأُس هیئتی با 
حضور در هلدینگ برق و انرژی غدیر با مدیران ارشد 

این هلدینگ دیدار و گفتگو کرد.
مهندس هدایت با بیان اینکه شرکت سرمایه گذاری برق 
و انرژی غدیر در میان شرکت های تابعه غدیر نقش 
راهبردی دارد، تاکید کرد: یکی از استراتژی های ما در 
حوزه برق و انرژی، باید حل مشکلات برق صنایع کشور 

باشد.
مدیرعامل گروه سرمایه گذاری غدیر افزود: برای اینکه 
مدیران ارشد بهتر و با اطلاعات کامل تصمیم گیری های 
کلان را انجام دهند، گزارش دهی به مدیران بالادستی 

باید به صورت جدی مدنظر قرار گیرد.
* لزوم توجه به ایمنی کار و محیط زیست

وی با اشاره به اهمیت حوزه ایمنی در فعالیت نیروگاه ها 
تأکید کرد: ایمنی سلامت و محیط زیست )HSE( از 
مهمترین وظایف مدیران عامل است که باید به آن 

اهمیت داده و به صورت ویژه روی آن تمرکز شود.

مهندس هدایت تصریح کرد: یکی از راههای جبران 
کمبود و ناترازی انرژی، فعال شدن شرکت های »اسِکو« 

)شرکت های فعال در حوزه ممیزی و بهینه سازی انرژی( 
است و این شرکت ها دو وظیفه اساسی دارند؛ بهینه سازی 
راه اندازی  و  انرژی(  شدت  )کاهش  انرژی  مصرف 

نیروگاه های پراکنده مقیاس کوچک.

مدیرعامل گروه سرمایه گذاری غدیر اظهار داشت: برای 
تمامی قراردادها و تفاهم نامه هایی که تعهدات مالی به 
دنبال دارند، لازم و ضروری است که تاییدیه حقوقی 

دریافت شود.

* تامین حقوق ذی نفعان؛ رسالت اصلی گروه غدیر
وی با بیان اینکه جایگاه گروه سرمایه گذاری غدیر کمک 
به دولت است، تأکید کرد: تأمین حقوق ذی نفعان، رسالت 
اصلی این گروه است و به تمامی مدیران عامل تأکید 
می شود که به صورت دقیق و جامع، گزارش عملکرد و 
فعالیت های انجام شده  و نیز برنامه ریزی های آینده 

شرکت ها را تدوین، تنظیم و تهیه کنند.
مدیرعامل  نوراللهی  مصطفی  دکتر  نشست،  این  در 
شرکت سرمایه گذاری برق و انرژی غدیر، ضمن خیر 
مقدم به مدیرعامل و هیأت همراه، به ارائه گزارشی از 
آخرین وضعیت پروژه ها و نیز اقدامات انجام شده برای 
تأمین برق پایدار و گذر از پیک تابستان سال ۱۴۰۳ 
با  این نشست و در گفتگو  پرداخت.گفتنی است، در 
مدیران هلدینگ برق و انرژی غدیر، موضوعاتی همچون 
سرمایه گذاری برای توسعه ظرفیت تولید و عرضه برق با 
احداث، نگهداری، تعمیرات و بهره برداری انواع نیروگاه ها 
و نیز توسعه ظرفیت تولید برق از انرژی های تجدیدپذیر 
و  احداث  با  آب  تولید  ظرفیت  توسعه  آبی،  برق  و 
و  تصفیه  و  آب شیرین کن  تأسیسات  از  بهره برداری 
بازیافت پساب ها و سرمایه گذاری در تولید و بهره برداری 
از انرژی الکتریکی و سایر حامل های انرژی و آب با اتکا 
به فناوری های با راندمان بالا و جدید، مطرح و چالش های 

آن مورد بررسی قرار گرفت.

راهبرد مهم گروه غدیر در حوزه برق و انرژی، حل مشکل برق صنایع کشور است

شرکت فولاد هرمزگان با نگاه صادرات محور به دنبال توسعه 
عطااله  است.  خود  محصولات  سبد  تنوع  و  حداکثری 
معروفخانی مدیر عامل این شرکت در این باره اظهار کرد: ما 
در فولاد هرمزگان به دنبال تکمیل زنجیره ارزش هستیم و 
طرح های همچون واحد نورد به دنبال تولید ورق هایی 

هستیم که در کشور تولید نمی شود.
فولاد هرمزگان یکی از مهمترین زیرمجموعه های هلدینگ 
مبارکه است که تلاش می کند تا اجرای طرح های توسعه ای 
میزان تولید را افزایش و به دنبال آن سهم خود در بازارهای 
صادراتی را افزایش دهد. نباید فراموش کرد که فولاد 
هرمزگان از نظر موقعیت ژئوپلتیکی فرصت بسیار خوبی 

برای حضور پررنگ تر در بازارهای صادراتی دارد.
عطااله معروفخانی مدیرعامل فولاد هرمزگان در گفت و 
گویی با اشاره به تنوع سبد محصولات تولید و ورود به حوزه 
نورد، بیان کرد: یکی از طرح های توسعه ای ما تولید انواع 
ورق است. درواقع ما در برنامه خود در نظر داریم انواع ورق 
هایی را که در کشور تولید نمی شوند را تولید کنیم. برنامه 
ریزی ما این است که واحد نورد ما که در طرح های توسعه 
ای قرار دارد جزو مجموعه های پیشرفته کشور خواهد بود.  
وی ادامه داد: درواقع ورق هایی را تولید می کند که تا به امروز 

در کشور تولید نمی شد  از جمله ورق برای ماشین های شاسی 
بلند که در برنامه ما قرار دارد. امیدواریم که بعد از بهره برداری 
نورد، فولاد هرمزگان از تک محصولی در آمده و زنجیره تولید 
در این مجموعه کامل شود.روند توسعه در فولاد هرمزگان 
نشان می دهد این مجموعه به دنبال ایجاد ارزش افزوده 
بیشتری است که در گام اول نیاز صنایع داخل کشور را تامین 

کند.
 به عنوان مثال ورود به حوزه تولید ورق هایی برای خودروهای 
توسعه صنعت  در  مهم  تواند حرکتی  می  بلند  شاسی 
خودروسازی کشور باشد و همچنان هلدینگ مبارکه را در 
جایگاه اصلی ترین تامین کننده ورق های خودرویی نگه دارد 
و از سویی دیگر سهم فولاد هرمزگان را در بازار داخلی افزایش 

دهد. اما همچنان توسعه خطوط تولید با نگاه صادرات محور 
در این مجموعه انجام می شود.

همانطور که اشاره شد، کشورهای منطقه به دنبال توسعه 
حداکثری در صنعت فولاد هستند و طرح های زیادی در این 
صنعت در دستور کار دارند. این سرمایه گذاری ها می تواند 
نوعی تهدید برای بازارهای صادراتی ایران باشد اما فولاد 
هرمزگان درست با نگاه صادرات محور به سراغ سرمایه 
گذاری های جدید می رود تا بتواند میزان سودآوری خود را 

از محل تنوع محصولات افزایش دهد. 
تیم توسعه بازار فولاد هرمزگان با رصد ذائقه بازار طرح های 
پیش رو را ارزیابی و پیشنهاد می دهد. همین موضوع باعث 
شده تا در سال ۱۴۰۲، شرکت فولاد هرمزگان موفق به 
افزایش صادرات محصولات خود شود. در شش ماهه نخست 
سال، این شرکت رشد 8 درصدی در صادرات نسبت به مدت 
مشابه سال قبل را تجربه کرد. همچنین، در پنج ماهه نخست 
سال، فولاد هرمزگان ۱۴ هزار میلیارد تومان درآمد کسب 
کرد که نشان دهنده رشد 7 درصدی در شرایط رکود بازار 
صادراتی بود. این دستاوردها با شناسایی بازارهای هدف، ارائه 
خدمات ویژه و تقویت ارتباط با مشتریان خارجی حاصل شد. 

تیتر۲۰

به گزارش خبرنگار روابط عمومی، با حضور دکتر علیرضا مخبر 
دزفولی قائم مقام مدیرعامل فولاد خوزستان در امور ستادی و 
فرماندار  فلاحیه  کعبی  سعید  اجتماعی،  مسئولیت های 
شهرستان کارون، ناصری رییس آموزش و پرورش شهرستان 
کارون و عموری رئیس شورای اسلامی قلعه چنعان، آیین 
اهدای بسته های کامل آموزشی به مناطق کم برخوردار 
شهرستان کارون از سوی شرکت فولاد خوزستان، روز سه شنبه 
8 آبان ماه ۱۴۰۳ در مدرسه دخترانه اهل بیت )ع( انجام شد. 

در مراسم یاد شده، محمود حسن پور مدیر بازرسی و نظارت، 
مهدی علیدادی فرمانده حوزه مقاومت بسیج شهید بقایی و 
محمد علامه رییس ارتباطات منطقه ای شرکت فولاد خوزستان 

و نمایندگان دهیاری قلعه چنعان نیز حضور داشتند. 
سعید کعبی فلاحیه فرماندار شهرستان کارون با تشکر فراوان 
از ایفای مسئولیت های اجتماعی شرکت فولاد خوزستان، اظهار 
داشت: اگر چه خدمات متعدد و بی سابقه ای از سوی شرکت 
بزرگ فولاد خوزستان در این منطقه انجام شده از قبیل: کمک 
های معیشتی، بسته های آموزشی، تجهیز مدارس، کمک به 
عمران و بازسازی بعضی منازل، تاسیس درمانگاه مجهز و... 
ولی بزرگ ترین خدمت و کمکی که به مردم منطقه شد، احداث 

جاده دسترسی قلعه چنعان به کانتکس بود. 
کعبی ابراز امیداوری کرد، با انجام طرح های شایسته در حوزه 
ورزش و آموزش از سوی فولاد خوزستان شاهد رضایتمندی 

بیش از پیش مردم منطقه باشیم.  
و  ستادی  امور  در  مدیرعامل  مقام  قائم  دزفولی  مخبر 
مسئولیت های اجتماعی نیز در این آیین، گفت: در تابستان 
امسال بی سابقه ترین محدودیت های برقی به شرکت فولاد 

خوزستان تحمیل شد، به نحوی که یک ماه تولید شرکت به 
صفر رسید و دو ماه بین ۱۰ تا حداکثر ۵۰ درصد تولید داشتیم 
و خسارات جبران ناپذیری به این مجموعه بزرگ تولیدی با 

۱8۰۰۰ نفر پرسنل وارد شد. 

وی افزود: علی رغم این شرایط بحرانی با لطف خدا و تلاش 
های انجام شده و همکاری و موافقت مدیرعامل و هیات مدیره 
شرکت، در حوزه مسئولیت های اجتماعی ذره ای خلل ایجاد 
نشد. مخبر دزفولی با اشاره به موافقت هیات مدیره فولاد 
خوزستان با احداث زمینی ورزشی برای ورزش و سلامتی مردم 
ساکن در روستای قلعه چنعان، از تخصیص ۵۰ میلیارد ریال 
بدین منظور خبر داد. قائم مقام مدیرعامل شرکت فولاد 
خوزستان در امور ستادی و مسئولیت های اجتماعی همچنین 
از سرویس کولرهای مدارس منطقه، قبل از تابستان و نیز 
تجهیز بخشی از مدارس مناطق کم برخوردار از جمله درویشیه 
و قلعه چنعان به میز و نیمکت و بخاری و آبسردکن در آینده 
ای نزدیک خبر داد و در انتها گفت: به قدر بضاعت و امکان، با 
همه وجود برای کاهش محرومیت ها در روستاهای اطراف 

شرکت تلاش خواهیم کرد. 
مخبر دزفولی سپس با حضور در دو کلاس درس مدارس 
روستای قلعه چنعان دقایقی برای دانش آموزان این مجموعه 
آموزشی در مورد اهمیت دانش اندوزی و آینده روشن دانش 

آموزان آینده ساز کشور صحبت کردند. 
در پایان این دیدار مسئولان منطقه کارون و باوی ضمن تشکر 
خالصانه از شرکت فولاد خوزستان بابت عمل به مسئولیت های 
قائم مقام  را مطرح کردند و  اجتماعی درخواست هایی 

مدیرعامل قول پیگیری این موارد را دادند.

مدیرعامــل شــرکت آهــن و فــولاد ارفــع از پیشــرفت ۲7 درصــدی پــروژه ی : 
ــع  ــدف رف ــا ه ــع )Mini LNG( ب ــعی مای ــازی گاز طبی ــد و ذخیره س تولی

ناترازی گاز در فصل زمســتان خبر داد.
مجتــبی مهری نــژاد از پیشــرفت ۲7 درصــدی پــروژه ی تولیــد و ذخیره ســازی 
ــل  ــرازی گاز در فص ــع نات ــدف رف ــا ه ــع )Mini LNG( ب ــعی مای گاز طبی

زمستان خبر داد.
ــروژه کــه از ابتــدای ســال ۱۴۰۳ آغــاز شــده، اولیــن  وی اعــلام کــرد ایــن پ
ــدار گاز  ــن پای ــدف تأمی ــا ه ــود و ب ــه در ســطح کشــور محســوب می ش نمون

برای تولیدات شــرکت در فصل های سرد برنامه ریزی شده است.
مدیرعامــل شــرکت آهــن و فــولاد ارفــع توضیــح داد: تولیــد گاز مایــع طی 8 
مــاه نخســت ســال صــورت می گیــرد و ایــن گاز در مخــازن کرایوژنیــک ذخیره 
خواهــد شــد تــا در فصــل زمســتان بــرای مصــرف پایــدار مــورد اســتفاده قــرار 
ــت کلی 6۰ هــزار  ــا ظرفی ــه دو مخــزن ذخیره ســازی ب ــزود ک ــرد.” وی اف گی

مترمکعب برای این منظور در نظر گرفته شــده است.
ــزن  ــون مخ ــزی فونداسی ــات بتن ری ــه عملی ــرد ک ــاره ک ــن اش وی همچنی
شــرقی بــه حجــم ۲8۰۰ مترمکعــب از تاریــخ 8 آبــان آغــاز شــده و ظــرف ۲۴ 
ــن  ــاز نخســت ای ــر اســاس برنامه ریزی هــا، ف ــان می رســد. ب ــه پای ســاعت ب
ــا  ــز ت ــروژه نی ــرداری می رســد و کل پ ــه بهره ب ــار ســال ۱۴۰۴ ب طــرح در به
ــروژه گام  ــن پ ــرد: ای ــه ک ــد.مهری نژاد اضاف ــد ش ــل خواه ــار ۱۴۰۵ تکمی به
مهــمی بــرای افزایــش امنیــت تأمیــن گاز در فصــل زمســتان و بهبــود پایداری 

عملیات تولیدی در شــرکت آهن و فولاد ارفع محسوب می شود.

تکمیل زنجیره در فولاد هرمزگان

 با حضور فرماندار شهرستان کارون و قائم مقام مدیرعامل فولاد خوزستان انجام شد؛ 

 اهدای بسته های کامل لوازم التحریر به  مدارس مناطق کم برخوردار شهرستان کارون 

مدیرعامل شرکت آهن و فولاد ارفع خبر داد؛

         شهرداری آشتیان در نظر دارد به استناد مجوز شماره 76 مورخ 1403/02/18  شورای پیشرفت ۲۷ درصدی پروژه Mini LNG شرکت آهن و فولاد ارفع برای ذخیره سازی گاز زمستانه
محترم اسلامی شهر نسبت به فروش یک قطعه زمین تجاری تحت پلاک  ثبتی 1803/13 
واقع در ابتدای خیابان جمهوری اسلامی )تقاطع بلوار شهدا و خیابان جمهوری اسلامی ( 
از طریق مزایده و از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به شرح ذیل اقدام نمایــد. 
مــورخ چهارشنبه  روز  از  مزایــده  اسناد  دریافت  جهت  تـــوانند  می   متقاضیان 
 02 /1403/08 به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  مراجعه و تا ساعت 14/30 بعدازظهر 
روز شنبه مورخ  1403/08/05 اسناد مربوطه را دریافت و تا ساعت 14/30 روز سه شنبه 

مورخ 1403/08/15 مهلت دارند پیشنهاد قیمت خود را ارائه نمایند.
شرایط : 

به  به حساب سپرده شهرداری  ریال سپرده   3/000/000/000 بایست مبلغ  1.متقاضیان می 
شماره 0105602932007 نزد بانک ملی شعبه آشتیان واریز و یک نسخه از فیش مربوطه 

را ضمیمه پیشنهاد خود نمایند.
2.کلیه متقاضیان شرکت در مزایده می بایستی جهت خرید اسناد مزایده مبلغ 2/000/000 
را  از فیش  واریز و یک نسخه  به حساب  سیبا 0105602930000 شهرداری آشتیان  ریال 

ضمیمه پیشنهاد خود نمایند .
راس ساعت 15 عصر  مورخ 1403/08/15  روز سه شنبه  معاملات شهرداری  3.کمیسیون 

تشکیل و به پیشنهادات واصله رسیدگی خواهد شد.
4.به استناد تبصره ذیل بند 5 از ماده 5 آیین نامه مالی شهرداریها متقاضیان می بایستی 
از تاریخ انتشار آگهی حداکثر تا مدت 10 روز پیشنهادات خود را از طریق سامانه مذکور 

ارائه نمایند .
5.شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مجاز می باشد .

تجدید آگهی مزایده عمومی 

شهـردار ی آشتیان

نوبت دوم
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 وزیـر راه و شهرسـازی، ایـران و ترکیه را بازیگـران کلیدی در 
منطقـه غـرب آسیا نامیـد و گفـت: دو کشـور قطب های مهم 

ترانزیت کالا و انتقال انرژی بین شرق و غرب هستند.
بـه گـزارش ایرنـا از وزارت راه و شهرسـازی، ”فرزانـه صادق” 
شـامگاه سه شـنبه در مراسـم »روز مـلی جمهـوری ترکیـه« 
افزود: اشـتراکات فراوان تاریخی، دینی، فرهنگی و همجواری 
جغرافیـایی از جملـه عوامـلی اسـت که دو ملت بـزرگ ایران و 
ترکیـه را بـه هـم نزدیـک کـرده و طی قـرون متمـادی مـرز 
مشـترک ایـران و ترکیـه را بـه مـرز دوسـتی، بـرادری صلح و 

ثبات تبدیل کرده است.
صـادق بـا بیان اینکـه تعمیق روابط ایـران و ترکیه بـه ویژه در 
شـرایط فعـلی که شـاهد چالش هـا و تحولات پیچیـده جهانی 
منطقـه ای هسـتیم اهمیـتی دو چنـدان دارد، افـزود: ایـران و 
ترکیـه دو بازیگـر کلیـدی در منطقـه غـرب آسیـا هسـتند و 

همواره نقشی تعیین کننده در تحولات منطقه ای داشته اند.
وی بـا تاکیـد بـر اینکـه جمهـوری ترکیـه همـواره در اولویت 
سیاسـت حسن همسـایگی ما قرار داشـته و این مهم در دولت 
جدیـد نیـز بـا جدیـت ادامـه دارد، گفـت: همـواره در تلاشیم تا 
روابـط خـود را در ابعاد گوناگـونی از جمله سیـاسی، اقتصادی، 

فرهنگی، علمی و امنیتی گسترش دهیم.
وزیـر راه و شهرسـازی، دیدارهـای متقابـل مقام هـای عـالی 
جمهـوری اسـلامی ایـران و جمهـوری ترکیه در برهـه اخیر را 
بیانگـر روابـط خوب سیاسی و اراده مسـتحکم دو کشـور برای 

توسعه همکاری ها دانست.
صـادق در بخـش دیگری از سـخنان خود گفت: مایلم اشـاره 
کنـم کـه سـال ۲۰۲۵ به عنوان سـال فرهنگی ایـران و ترکیه 
تعییـن شـده و فرصـت درخشـانی بـرای تقویـت پیوندهـای 
دوسـتی بیـن دو ملـت بـه شـمار می رود، بـه همیـن منظـور 

برنامه هـای مناسـبی بـرای اسـتفاده از ایـن فرصـت در حـال 
طراحی است.

رئیـس ایـرانی کمیسیون مشـترک همکاری هـای اقتصادی 
ایـران و ترکیـه، ایـن دو کشـور را بـه عنـوان دو قطـب مهـم 
ترانزیـت کالا در منطقه دانسـت که نقش حیـاتی در انتقال کالا 
و انـرژی بیـن شـرق و غـرب دارنـد.وی افـزود: موقعیـت 
اسـتراتژیک دو کشـور بـه عنـوان پـلی میـان آسیـا و اروپـا، 
فرصـتی بی بدیـل بـرای تقویـت شـبکه های حمـل و نقـل و 

ترانزیت منطقه ای و بین المللی ایجاد کرده است.
وزیـر راه و شهرسـازی در ادامه با اشـاره به نخسـتین مصاحبه 

مسـعود پزشـکیان رئیس جمهور کشـورمان پـس از انتخابات 
در زمینه لزوم شـکل بخـشی به اتحادهای منطقـه ای و تاکید 
بـر تقویت ارتباطات با کشـورهای همسـایه و دوسـت، گفت: 

این موضوع در ملاقات ها و دیدارهای دو جانبه تاکید شد.
وی ادامـه داد: بدیـهی اسـت کـه همـکاری دو کشـور ایران و 
ترکیـه در زمینه هـای گوناگـون، صلح، ثبات، امنیـت و آرامش 

را در منطقه تقویت خواهد کرد.
صـادق ضمـن تاکیـد بـر آمـادگی وزارت راه و شهرسـازی به 
عنـوان رئیس ایرانی کمیسیون مشـترک همـکاری اقتصادی 
ایـران و ترکیـه برای بهـره گیری از همـه ظرفیت های موجود 

به منظور توسـعه مناسـبات دو جانبه از خداونـد متعال برای دو 
ملـت بزرگ ایـران و ترکیه، سـلامتی، رفاه، شـادکامی، امنیت 

و پیشرفت مسالت کرد.
گفتـنی اسـت وزیـر راه و شهرسـازی بـه دعـوت ”حجـابی 
کرلانقیـج” سـفیر جمهـوری ترکیه در تهـران، در مراسـم روز 
مـلی جمهـوری ترکیـه حضـور یافـت و ضمـن تبریـک فـرا 
رسیـدن ۲9 اکتبـر بـه دولـت و ملـت این کشـور، بـرای آن ها 

آروزی سربلندی کرد.
صـادق، ضمـن ابـراز خرسـندی از حضـور در این جشـن ملی 
گفـت: این مناسـبت ها را بـرای یادآوری دوسـتی ریشـه دار و 
تاریـخی و اشـتراکات فـراوان فرهنگی و دیـنی دو ملت بزرگ 
ایـران و ترکیـه بسیار مفیـد می دانم و مایلم بـر اراده رهبران دو 
کشـور بـرای تقویـت همبسـتگی و همـکاری بین دو کشـور 
تاکیـد کنـم.وی همچنیـن اقدام تروریسـتی اخیر در سـازمان 
هوافضـای توسـاش در آنـکارا کـه منجـر بـه شـهادت و 
مجروحیت جمعی از شـهروندان ترکیه شـد، به شدت محکوم 
و از درگاه حضـرت حـق بـرای قربانیان این حادثه تروریسـتی 
رحمـت و مغفـرت بـرای بازمانـدگان صبر و بـرای مجروحان 

شفای عاجل مسالت کرد.
رئیـس ایـرانی کمیسیون مشـترک همکاری هـای اقتصادی 
ایـران و ترکیه ادامـه داد: همچنین از فرصت اسـتفاده می کنم 
بـه روح بلند ده ها هزار شـهید تروریسـم دولتی رژیم اشـغالگر 
صهیونیسـتی در غـزه و لبنـان درود می فرسـتم و انزجار خود را 
نسـبت بـه تداوم جنایات جنگی نسـل کـشی و ددمنشی رژیم 
سـفاک اسـرائیل در فلسـطین مظلوم و لبنان قهرمـان از یک 
سـو و حمایـت بی شـرمانه نظـامی و تسـلیحاتی قدرت هـای 
غـربی و انفعـال و بی عمـلی نهادهـای بیـن الملـلی و حقـوق 

بشری را از سوی دیگر ابراز می دارم.

وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد:

فرصت بی بدیل تقویت حمل و نقل و ترانزیت بین المللی ایران و ترکیه 
خبر

چرا ســامانه ثبت احوال باید به 
سامانه املاک و اسکان متصل 

شود؟
ــد اطلاعــات جامــعی در  ــدازی ســامانه امــلاک و اســکان می  توان تکمیــل و راه  ان
خصــوص ســکونت و مالکیــت در اختیــار سیاســت گذاران قــرار دهــد امــا 
دســترسی بــه اطلاعــات خانوارهــا کــه در اختیــار ســازمان ثبــت احــوال اســت و 
اتصــال ســامانه خانــوار ایــن ســازمان بــه ســامانه مــورد بحــث می توانــد بسیــار 
کمــک  کننــده باشــد. آیــا وزارت کشــور میتوانــد از ایــن طــرق گــره مســکن را 

باز کند؟
بــه گــزارش ایســنا، مســکن بــه عنــوان یــکی از نیازهــای اســاسی خانوارهــا در 
کشــور مطــرح اســت کــه بی ســامانی بــازار آن باعــث فشــار معیشیــتی بــه مــردم 
شــده اســت. در ایــن بــازار ســوداگری رونــق گرفتــه و قیمــت  هــا از تعــادل خــارج 
شــده اســت، بــه نحــوی کــه مســکن بــه یــک کالای ســرمایه  ای تبدیــل شــده و 
در حــالی کــه بسیــاری بــرای دســترسی بــه مســکن مناســب بــا مشــکل مواجــه 

هســتند، برخی به سودجویی مشغولند و بر مشکلات اضافه می کنند.
ــه  ای در  ــس مصوب ــوزه مســکن، مجل ــور در ح ــه ام ــامان دادن ب ــور س ــه منظ ب
خصــوص راه  انــدازی ســامانه امــلاک و اســکان دارد. تکمیــل و راه  انــدازی ایــن 
ســامانه می  توانــد اطلاعــات جامــعی در خصــوص ســکونت و مالکیــت در اختیــار 
ــار  ــه در اختی ــا ک ــات خانواره ــه اطلاع ــترسی ب ــد. دس ــرار ده ــت گذاران ق سیاس
ســازمان ثبــت احــوال اســت و اتصــال ســامانه خانــوار ایــن ســازمان بــه ســامانه 
مــورد بحــث می توانــد بسیــار کمــک  کننــده باشــد. بــرخی کارشناســان معتقدنــد 
کــه وزارت کشــور بــه عنــوان متــولی ســازمان ثبــت احــوال در زمینــه اتصــال 
ــلاک و اســکان بایســتی  ــه ســامانه ام ــت احــوال ب ــوار ســازمان ثب ســامانه خان
اهتمــام جــدی داشــته باشــد، در غیــر ایــن صــورت، تکمیــل ســامانه امــلاک و 

اسکان با ابهام روبرو خواهد شد.
بــه زعــم بسیــاری از کارشناســان، اگــر دولــت نتوانــد در راســتای هــم افــزایی 
نهادهــای مختلــف در زمینــه راه  انــدازی ســامانه امــلاک و اســکان گام بــردارد، 

مشــکلات در این حوزه ادامه پیدا خواهد کرد.
ــا  ــس در گفتگــو ب ــاوه در مجل ــم و گن ــده بوشــهر، دیل ــگانی، نماین ــر پورکب جعف
ــکاری  ــکان و هم ــلاک و اس ــامانه ام ــدازی س ــزوم راه  ان ــوص ل ــنا در خص ایس
ســازمان ها و نهادهــای مختلــف بــا ایــن ســامانه بــا اشــاره بــه ایــن موضــوع کــه 
ســامانه امــلاک و اســکان جــزو طــرح  هــای خــوب اســت و تکمیــل آن می  توانــد 
بسیــاری از مشــکلات کشــور را در حــوزه مســکن حــل و فصــل کنــد، تصریــح 
ــرود، می   ــلاک و اســکان ب ــدازی ســامانه ام ــه ســمت راه  ان ــت ب کــرد: اگــر دول
توانیــم بــه ســاماندهی امــور در بخــش مســکن بپردازیــم. تــا حــد زیــادی ایــن 
ســامانه بــه افزایــش درآمدهــای مالیــاتی کشــور کمــک می کنــد زیــرا اطلاعــات 
ایــن ســامانه بــه مــا ایــن امــکان را می  دهــد کــه در زمینــه اخــذ مالیــات از خانــه 

 های خالی اقدام کنیم.
وی ادامــه داد: همــواره شــروع کارهــا ســخت اســت و نیــاز بــه کار جــدی داریــم. 
قطعــاً نقــص  هــایی در زمینــه راه  انــدازی ســامانه امــلاک و اســکان وجــود دارد 

و بایــد دولت به رفع این نواقص بپردازد.
ایــن نماینــده مجلــس در خصــوص لــزوم اتصــال ســامانه خانــوار ســازمان ثبــت 
ــوزه  ــفی در ح ــای مختل ــث  ه ــرد: بح ــان ک ــامانه خاطرنش ــن س ــه ای ــوال ب اح
حکمــرانی و پیشــبرد امــور مطــرح اســت. یــک مســئله، موضــوع مــوازی  کاری 
ــا  ــکان ب ــتی  الام ــم و ح ــوازی کاری بپرهیزی ــا از م ــد در انجــام کاره اســت. بای

اســتفاده از ســامانه  های جامع به سمت حل و فصل مشکلات برویم.
پورکبــگانی گفــت: هــم افــزایی و بی تفــاوت بــودن یــکی دیگــر از مباحــث در 
کنــار مــوازی کاری هســتند. اتصــال ســامانه خانــوار ســازمان ثبــت احــوال بــه 
ســامانه اســکان و امــلاک ذیــل موضــوع هــم  افــزایی مطــرح اســت. بــه منظــور 
بــه نتیجــه رسیــدن ســامانه امــلاک و اســکان و راه انــدازی ایــن ســامانه نیازمنــد 

هم افزایی همه دســتگاه ها و نهادها هستیم.
ــه عنــوان متــولی ســازمان ثبــت احــوال بایــد در  وی ادامــه داد: وزیــر کشــور ب
ــلاک و اســکان  ــه ســامانه ام ــن ســازمان  ب راســتای پیوســتن ســامانه  هــای ای
اهتمــام جــدی داشــته باشــد. همچنیــن وزیــر کشــور بایــد بــه رایــزنی بــا رئیــس 
قــوه قضائیــه بپــردازد و زمینــه را بــرای دریافــت اطلاعــات ســازمان ثبــت اســناد 
کشــور نیــز مهیــا کنــد. بــا توجــه بــه مزیت  هــایی کــه ســامانه امــلاک و اســکان 
در بخــش مســکن برایمــان دارد، نیــاز اســت اقدامــات لازم در راســتای تکمیــل 

این سامانه در دستور کار باشد.
ــه  ــت برنام ــه معاون ــازمان  ها از جمل ــامی س ــت تم ــاز اس ــت: نی ــگانی گف پورکب
 ریــزی ریاســت جمهــوری، ســازمان ثبــت احــوال، ســازمان ثبــت اســناد و... در 
ــن  ــه ای ــال ب ــکان و اتص ــلاک و اس ــامانه ام ــه س ــات ب ــای اطلاع ــتای اعط راس

سامانه همکاری داشته باشند.
وی ادامــه داد: یــکی از وظایــف ذاتی مجلــس ایــن اســت کــه اجــرای مصوباتــش 
را پیگیــری کنــد. وقــتی قانــونی در مجلــس مصــوب می  شــود، دســتگاه  هــای 
اجــرایی ملــزم بــه همــکاری هســتند. مجلــس حــق تحقیــق و تفحــص خواهــد 
ــدازی ســامانه امــلاک و اســکان و همــکاری ســازمان   داشــت و در زمینــه راه  ان

ها و نهادهای مختلف نیز نظارت خواهد داشــت.
ــتای راه  ــت در راس ــت دول ــاز اس ــرد: نی ــان ک ــس خاطرنش ــده مجل ــن نماین ای
 انــدازی ســامانه امــلاک و اســکان اهتمــام جــدی داشــته باشــد. اگــر اطلاعــات 
ایــن ســامانه جامــع و کامــل نباشــد، کارآیی نخواهــد داشــت. از همیــن رو نیــز 
نیــاز اســت ســامانه خانــوار بــه ایــن ســامانه کلیــدی متصــل شــود و نســبت بــه 
اجــرای قانــون شناســایی خانــه  هــای خــالی مجلــس کامــلا مصر اســت و نســبت 
بــه بی  قانــونی دســتگاه های اجــرایی تحقیــق و تحفــص خواهــد کــرد و فرآینــد 
تکمیــل ســامانه امــلاک و اســکان را پیگیــری خواهــد کــرد و نظــارت خواهــد 

داشت.
پورکبــگانی گفــت: در دســترس بــودن اطلاعــات خانوارهــا بــه لحــاظ ســکونت و 
مالکیــت از اهمیــت بــالایی برخــوردار اســت. در صــورتی کــه دولــت ندانــد در هــر 
خانــه چــه کســانی بــا چــه مشــخصاتی ســاکن هســتند، نــمی  توانــد سیاســت-

گذاری صحیحی در زمینه برنامه  های حمایتی مســکن داشته باشد.

جابجایــی بیش از ۷.۷ میلیون تن 
کالای اساسی از بندر امام )ره(

ــرکل راهــداری و حمــل و نقــل جــاده ای خوزســتان  ایسنا/خوزســتان مدی
گفــت: در ۷ ماهــه ســال جــاری بیــش از ۷.۷میلیــون تــن کالای اســاسی از 

بندر امام خمینی )ره( به سراسر کشور جابجا شد.
ــا ایســنا اظهــار کــرد: در ۷ ماهــه ســال  ــژاد در گفــت و گــو ب محمــد جولان
جــاری بیــش از ۷.۷ میلیــون تــن کالای اســاسی از بنــدر امــام خمیــنی)ره( 
بــه سراســر کشــور جابجــا شــده کــه نســبت بــه مدت مشــابه ســال گذشــته 
۲۴ درصــد رشــد داشــت.وی افــزود: ایــن میــزان کالاهــای اســاسی توســط 
ــری از  ــداد ســفر و بکارگی ۳۳۳ هــزار ســفر جابجــا شــده اســت کــه در تع
نــاوگان حمــل و نقــل جــاده ای نیــز شــاهد رشــد ۲۸ درصــدی نســبت بــه 
مــدت مشــابه ســال گذشــته هســتیم. مدیــرکل راهــداری و حمــل و نقــل 
جــاده ای خوزســتان بــا بیــان اینکــه در حــال حاضــر به طــور متوســط روزانه 
۳۰۰۰ دســتگاه کامیــون وارد بنــدر امــام خمیــنی )ره( می شــوند، اظهار کرد: 
ایــن کالاهــا شــامل ۱۴ هــزار تــن گنــدم، ۳.۵ میلیــون تــن ذرت، ۱۰۷ هــزار 
تــن جــو، ۸۶۹ هــزار تــن دانــه روغــنی، ۱.۹ میلیــون تــن کنجاله ســویا، ۵۶۳ 
هــزار تــن شــکر خــام، ۳۰۶ هــزار تــن روغــن و ۴۰۰ هــزار تــن انــواع کــود 

شیمیایی بوده که به سراسر کشور جابجا شده است.

ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی اعلام کرد

پرداخت وام مشاغل خانگی به متقاضیان با قید فوریت

رئیس اتاق تعاون ایران مطرح کرد

۳ دلیل عدم تحقق سهم ۲۵ درصدی بخش تعاون

رئیس انجمن صنفی دفاتر سفر هوایی و گردشگری استان تهران خبر داد:

بی نظمی در سفرهای هوایی و افزایش ردِ درخواست ویزای ایرانی ها

بر اسـاس اعـلام دبیر سـتاد سـاماندهی و حمایت از مشـاغل 
خانـگی وزارت کار، بـا ابـلاغ بانـک مرکزی کلیـه بانک های 
عامل ملزم شـدند تسـهیلات مشـاغل خانگی را با قید فوریت 
بـه متقاضیـان دریافت تسـهیلات مشـاغل خانـگی پرداخت 

کنند.
به گزارش ایسـنا، در حال حاضر مشـاغل خانـگی بیش از ۲۳ 
درصد اشـتغال در کشـورهای دنیا را به خـود اختصاص داده و 
کسـب درآمد از طریق مشـاغل خانگی افزایش یافته اسـت. 
بـه اذعان کارشناسـان، کسـب و کارهای خانـگی در افزایش 
نـرخ مشـارکت اقتصـادی بانـوان موثر اسـت و موجب رشـد 

اقتصاد و رونق بازار کار می شود.
در راسـتای توسـعه و تقویت مشـاغل خانگی، بانک مرکزی 
در ابلاغیـه ای بانک هـای عامـل را موظف به پرداخـت وام به 
افـراد متقـاضی در اسـتان ها و تسـهیل در توزیـع اسـتانی و 

تهران کرده  است.
گسـترش مشـاغل خانگی علاوه بر ایجاد فرصت های شـغلی 
بسیـار به تسـهیل معیشـت و افزایش درآمـد خانوارها کمک 
می کنـد. مشـاغل خانگی به لحاظ ایجاد شـغل و نـوآوری در 
تولید و عرضه کالا و خدمات نیز از تنوع بالایی برخوردار اسـت 
و ایـن مسـاله باعث شـده تـا روز بـه روز به تعـداد علاقمندان 
ایـن مدل از کسـب و کار افزوده و اسـتقبال جوینـدگان کار از 
مشـاغل خانـگی بـه دلیل محدود بـودن فرصتهای شـغلی و 

سرمایه گذاری بیشتر شود.
اردیبهشـت مـاه امسـال بانک مرکـزی از توزیع مبلـغ ۵۰۰۰ 
میلیـارد تومان تسـهیلات قرض الحسـنه مشـاغل خانگی در 
سـال ۱۴۰۳ خبـر داد و بـا صـدور ابلاغیـه  به ۱۰ بانک کشـور 

سهمیه سالانه این بانکها را جهت توزیع اعلام کرد.
چنـدی بعد معاون اشـتغال وزارت تعـاون، کار و رفاه اجتماعی 
اعـلام کـرد که برای سـال جاری مبلـغ ۵۰۰۰ میلیـارد تومان 
تسـهیلات در حـوزه مشـاغل خانگی ابلاغ شـده که بـه زودی 
پرداخـت می شـود. ایـن اعتبار مـدتی بعد تخصیـص یافت و 
پرداخـت آن به متقاضیان راه اندازی کسـب و کارهای خانگی 

آغاز شد.
در همیـن راسـتا آزیتـا همتیـان - دبیـر سـتاد سـاماندهی و 
حمایـت از مشـاغل خانـگی وزارت کار از الـزام بانکهـا بـه 
پرداخت تسـهیلات مشـاغل خانگی خبـر داد و گفـت: با ابلاغ 
بانـک مرکـزی،  بانک هـا ملـزم شـدند تسـهیلات مشـاغل 
خانـگی را بـا قیـد فوریـت بـه متقاضیـان دریافت تسـهیلات 

مشاغل خانگی پرداخت کنند.
وی دربـاره پرداخـت وام مشـاغل خانـگی اظهـار کرد: سـال 
گذشـته ایـن روند به کنـدی صورت گرفت و بـا روند کاهشی 
پرداخت هـا مواجـه بودیـم ولی اکنون با ابـلاغ جدید به منظور 
تقویـت مشـاغل خانـگی بانک مرکـزی بانک هـای عامل را 
موظـف بـه پرداخـت وام بـه افـراد متقـاضی در اسـتان ها و 

تسهیل در توزیع استانی و تهران کرده  است.
دبیر سـتاد سـاماندهی و حمایت از مشـاغل خانگی وزارت کار 
ادامـه داد: در طول ادوار گذشـته دریافت مجـوز برای برخی از 
کسـب  و کارهـا بـه سـختی انجـام می گرفت که دلیـل آن به 
هماهنـگی میـان سـازمان ها مربوط می شـد مثلا در کسـب  و 
کار غـذایی و مشـاغل قنـادی این تسـهیلات منـوط به مجوز 
وزارت بهداشـت و درمـان و سـازمان غـذا و داروسـت و 
سـخت گیری هایی برای این کسـب و کارها اعمال می شـود 
کـه امیدواریـم حـل شـود. بانـک مرکـزی بـا هـدف تقویت 
مشـاغل خانـگی در ابلاغی بـه بانک های عامـل را موظف به 
پرداخت وام به افراد متقاضی در اسـتان ها و تسـهیل در توزیع 

استانی و تهران کرده  است.
همتیـان درعیـن حـال از برپـایی نمایشـگاه ها و بازارچه های 
محصـولات زنـان کارآفرین در راسـتای حمایـت از آن ها خبر 
داد و گفـت: هـدف از برگـزاری بازارچـه، حمایت از مشـاغل 
خانـگی اسـت کـه بـا برنامه ریـزی و ایجـاد هماهنـگی بـا 
شـهرداری و شـورای عـالی اسـتان ها ایـن فضـا بـرای 

کارآفرینان و صاحبان کسب  و کار خانگی فراهم شده  است.
در راسـتای توسـعه مشـاغل خانـگی و حمایـت از صاحبـان 
کسـب و کارهای خانگی، وزارت تعـاون، کار و رفاه اجتماعی، 
ایجـاد سـکوهای فـروش مجـازی محصـولات خانـگی و 

بازارسازی مشاغل خانگی را در دستور کار قرار داده است.

در جریـان اجـرای قانـون تسـهیل صـدور مجوزهـا از طریق 
درگاه ملی مجوزها،  مشـاغل خانگی نخسـتین گروهی بودند 
که مشـمول این طرح قرار گرفتنـد. آنطور که محمود کریمی 
بیرانوند - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار گفته، 
مشـاغل خانگی در طول سـال های گذشـته منزوی بود ولی 
در سـه سـال گذشـته از گوشـه رینگ درآمد و رونـق گرفت؛ 
در حالی که تسـهیلات مشـاغل خانگی در سـال ۱۳99 جمعا 
۲۰۰ میلیـارد تومـان بـود،در چنـد سـال گذشـته رشـد قابل 
توجـهی پیـدا کـرد، به نحوی کـه در سـال ۱۴۰۲ مبلغ ۵۰۰۰ 
میلیارد تومان اعتبار برای توسـعه مشـاغل خانگی اختصاص 

یافت.
بـه گزارش ایسـنا، امـروزه با توجه به تحـولات عظیم در حوزه 
فنـاوری  اطلاعـات در دنیا و شناسـایی مشـاغل جدید، امکان 
اشـتغال خانگی در زمینه های متعدد IT فراهم شـده اسـت و 
افـراد می تواننـد در محیـط خانـه و بـا اسـتفاده از تجهیـزاتی 
همچـون تبلـت و رایانه به انجام کسـب و کارهـای متعدد در 
ایـن حـوزه بپردازند و حـتی محصولات و دسـتافریدهای خود 
را از طریـق اینترنـت و در بسـتر فضـای مجـازی بـه فروش 
برسـانند. از نگاه کارشناسـان مشـاغل خانگی موجب کاهش 
هزینه هـای تولیـد و مدیریت مصرف انرژی می شـود و ضمن 
درآمـدزایی بـرای خانـوار ورود زنـان بـه بـازار کار را تسـهیل 

می کند.

رئیـس اتـاق تعـاون ایـران بـا تشـریح علل عـدم تحقق سـهم ۲۵ درصـدی بخش 
تعاون،گفـت: اگر قوانین توسـعه بخش تعـاون به مرحله اجرا در می آمد، می توانسـت 

اتفاقات بزرگی را در بخش تعاون رقم بزند.
بـه گزارش ایسـنا، بهمن عبداللهی با اشـاره به عـدم تامین مالی بخش تعـاون  اظهار 
کـرد: متاسـفانه تعـاونی ها در کشـور به انـدازه کافی تامیـن مالی باعث نشـدند و این 
مسـاله باعـث شـده تا فاصلـه زیادی بـا اهـداف پیش بینی شـده در قانـون و رسیدن 

به سهم ۲۵ درصدی در اقتصاد ملی داشته باشند.
وی افزود:طبـق برآوردهـا قـرار بـود که سـهم بخـش تعاون تـا پایان برنامه ۵ سـاله 
پنجـم توسـعه بـه ۲۵ درصـد از اقتصـاد ملی برسـد کـه این هـدف محقق نشـد و با 
وجـود فعالیـت خـوب تعاونی هـا و فعالیت بخش قابل توجـهی از تعاونی ها در کشـور 

هیچگاه مقدار و سطح فعالیت تعاونی ها به رقم مورد پیش بینی نرسید.
رئیـس اتـاق تعـاون ایران با انتقـاد از عدم اجرای قوانین مصوب توسـعه بخش تعاون 
خاطرنشـان کـرد: متاسـفانه قوانیـن مصـوب مجلس شـورای اسـلامی کـه ناظر بر 

توسـعه تعاونی هـا در کشـور بـود مـورد توجـه قـرار نگرفـت و بـه یک معنا قسـمت 
اعظـمی از ایـن قانـون به مرحله اجـرا در نیامد در حـالی که اگر ایـن قوانین به مرحله 
اجـرا در می آمـد می توانسـت اتفاقات بـزرگی را در بخش تعاون رقم بزنـد و تعاونی ها 

به سهم ۲۵ درصد برسند.
عبداللـهی کـه در یـک گفت و گوی رادیویی سـخن می گفت،  دلیل دوم عدم توسـعه 
بخـش تعـاون را عـدم بـاور و اعتقاد برخی مسـئولان بـه ظرفیت های بخـش تعاون 
دانسـت و گفـت: بـرخی مسـئولان حـتی بخش تعـاون را به درسـتی نمی شـناختند، 
بنابـر ایـن زمـانی که شـناخت کافی از بخش تعاون وجـود ندارد نمی تـوان از ظرفیت 
این بخش برای حل مشـکلات اقتصادی و افزایش سـهم تعاون در اقتصاد به شـکل 
شایسـته اسـتفاده کرد.وی سومین دلیل عدم تحقق سـهم ۲۵ درصدی بخش تعاون 
را نبـود نقدینـگی و تامیـن مـالی تعاونی ها دانسـت و گفت: همه به خـوبی واقفند که 
تامیـن مـالی در کشـور اغلب توسـط بانک ها صـورت می گیرد و بانک توسـعه تعاون 
بـه عنـوان یـک بانـک توسـعه ای و اختصاصی بـرای بخش تعـاون تاسیس شـد اما 

ایـن بانـک در هنـگام تاسیس تنها ۵۰۰ میلیارد تومان سـرمایه داشـت و کوچکترین 
بانک کشور بود.

رئیـس اتـاق تعـاون ایـران خاطرنشـان کـرد: در حـال حاضـر بانـک توسـعه تعاون 
همچنـان بـه عنوان کوچکترین بانک دولتی در کشـور شـناخته می شـود و سـرمایه 
ایـن بانـک کمتـر از ۳ تا ۳.۵ همت اسـت به همین دلیل ضروری اسـت که به شـکل 
ویـژه از ایـن بانـک حمایـت شـود.عبداللهی بـا بیـان اینکـه تعاونی هـا و تعاونگران 
مخاطبـان اصـلی بانک هسـتند،  ادامه داد: بانک توسـعه تعاون با این میزان سـرمایه 
چطـور می توانـد بخـش بزرگ تعـاون در کشـور را به لحاظ مالی پوشـش دهـد تا به 
سـهم ۲۵ درصـد در اقتصـاد ملی برسـد؟ این بانک ماننـد دیگر بانکهـای دولتی باید 
تسـهیلات تکلیـفی پرداخت کنـد و هزینه تمام شـده پول بانک مانند سـایر بانکهای 
دولـتی در کشـور اسـت.به گفتـه وی مجمـوع خدمـاتی که ایـن بانک ارائـه می دهد 
مزیـت خـاصی بـرای بخش تعـاون نـدارد زیرا تمـام ضوابـط و مقـررات بانک های 

دولتی را اعمال می کند و نرخ سود آن مثل بانکهای دیگر تفاوتی ندارد.

رئیـس هیـأت مدیرها انجمن صنفی دفاتر سـفر هوایی، گردشـگری و زیارتی اسـتان تهران از 
بی نظمی در سـفر پس از لغو پروازها در هفته های اخیر و همچنین افزایش ردِ درخواسـت ویزای 

توریستی ایرانی ها از سفارتخانه های اروپایی پس از تحولات منطقه ای اخیر خبر داد.
امیـر پویـان رفیـعی شـاد در گفت وگـو با ایسـنا درباره وضعیت سـفر و گردشـگری در کشـور، 
نخسـت به شـرایط گردشگری ورودی اشـاره کرد و افزود: وضعیت گردشـگری ورودی ایران 
درحـال حاضر تعریف چنـدانی ندارد. این بخشِ گردشـگری تقریبا از سـال ۱۳98 مدام درگیر 
بحـران اسـت. تورهـای ورودی در وضع موجود عملا به صفـر رسیده اسـت. از بازارهایی چون 
ترکیـه، چیـن و روسیـه با توجه به تعمالاتی کـه اخیرا آغاز شـده بود، تعداد گردشـگران ورودی  
انگشت شـمار شـده و یا برنامه سفرشـان لغو شـده اسـت. با این شـرایط برای آینده پیش بینی 
وجود ندارد. اگر وضع به همین منوال بماند و تدبیری نشـود احتمالا تا اردیبهشـت سـال ۱۴۰۴ 
رکود در گردشـگری ادامه داشـته باشـد.رئیس هیأت مدیرها انجمن صنفی دفاتر سفر هوایی، 
گردشـگری و زیـارتی اسـتان تهران ادامـه داد: تعـداد بنگاه های اقتصادی که در گردشـگری 
ایجـاد شـده قابل توجه اسـت. از طرفی، هر دولتی بر سـر کار آمده شـعار کاهـش آمار بیکاری 
را داده اسـت، درحالی که با وضع موجود بسیاری از بنگاه های اقتصادی گردشـگری ورشکسته 
شـده یا در آسـتانه آن قرار گرفته اند و ناچارند از این کار کنار بکشـند یا نیروی انسانی متخصص 
خود را تعدیل کنند. آنها سـرمایه گذارانی هسـتند که سـال ها وقت و سـرمایه خود را در این راه 
گذشـته اند و علاوه بـر ایـن بحران هـا، درگیـر مالیات و عوارض هم هسـتند. یک دهه اسـت ما 
بـه هـر مسـئولی که بر سـرکار می آید، این مشـکلات را تکـرار می کنیم و همچنـان درگیر آن 
هسـتیم و از تکـرار این مشـکلات کـه هیچ راه حـلی برای آن درنظر گرفته نمی شـود، خسـته 

شـده ایم.او درباره وضعیت تورهای خروجی و سـفرهای خارجی با توجه لغو پی درپی پروازهای 
ایرلاین هـای بین المللی گفت: سـفرهای خارجی همچـون سـفرهای ورودی از تحولات اخیر 
در منطقه تأثیر پذیرفته و سفارتخانه های اروپایی با شکل خاصی با درخواست  ویزای توریستی 
شـهروندان ایـرانی برخـورد می کنند و تعـداد ریجکتی ویزاهای توریسـتی ایرانی ها زیاد شـده 
اسـت.رفیعی  شـاد در ادامه به وضعیت سـفرهای داخلی پرداخت و اظهار کرد: تورها و سفرهای 
داخـلی تحت تأثیـر دو عامـل تـورم و تحولات منطقه ای قرار گرفته اسـت. مـردم نه تنها کم تر 
با تور سـفر می کنند که لغو شـدن پروازها در روزهای اخیر، بسیاری را بر آن داشـته اسـت فقط 
در صورت ضرورت از هواپیما اسـتفاده کنند و مسیرهای زمینی را ترجیح دهند. ضریب اشـغال 
هتل هـا کاهـش یافته و اقبال از سـفرهای تفریحی کم تر شـده اسـت.او اضافه کـرد: آغاز این 
هفتـه بـا توجه به کنسـلی پروازها، در سـفرهای هـوایی نا به سـامانی پیش آورد. بـا وجود آنکه 
تأخیـر بیـش از دو سـاعت مشـمول قانون ابطال اسـت اما ایرلاین ها سـاعت جدیـد و یا زمان 
جایگزین به مسافر اعلام کردند، درصورتی که بسیاری از مسافران شرایط جایگزینی نداشتند، 
بنابراین یا از راه زمینی سـفر خود را انجام دادند یا کلا از سـفر انصراف دادند.رئیس هیأت مدیرها 
انجمن صنفی دفاتر سـفر هوایی، گردشـگری و زیارتی اسـتان تهران گفت: ما با یک بی نظمی 
در سـفرهای هـوایی مواجهیـم که الزامی اسـت وزارت میراث فرهنگی، گردشـگری و صنایع 
دسـتی سـریع تر وارد عمل شـود و سـازمان هواپیمایی قوی تر عمل کند و راه کاری برای مواقع 
مشـابه بیندیشـند و قوانیـن کامل تری را مصوب کنند، چون تا بخشـنامه تنظیـم و ابلاغ کنند 
زمـان زیـادی صـرف خواهد شـد و حقوق همه ضایع می شـود.رفیعی  شـاد با اشـاره به چالشی 
کـه پـس از لغـو پروازهـا در هفته های اخیر پیـش آمد، اظهار کرد: ایـن وضعیت به یک معضل 

و بحران تبدیل شـد که آژانس های مسـافرتی را به دردسـر انداخته اسـت. ما با ایرلاین،   هتل 
و مسـافر طرف هسـتیم، درحـالی که هزینه سـفر را پرداخته ایم اما نه هتـل و نه ایرلاین حاضر 
بـه اسـترداد آن نیسـتند و از طـرفی مسـافر خواهان بازگشـت پول خود اسـت و فقـط آژانس 
مسـافرتی را طـرف حسـاب خـود می دانـد. در واقع، بـا آنکه تمـام این بخش ها باید پاسـخ گو 
باشـند امـا تـوپ فقـط بـه زمیـن آژانس هـای مسـافرتی انداختـه شـده اسـت.او با اشـاره به 
بخشـنامه های سـازمان هواپیمایی و وزارت میراث فرهنگی، گردشـگری وصنایع دسـتی که 
شـرایط اضطراری و اسـتردادی را اعلام کرده بودند، گفت: اسـترداد هزینه ها درحال انجام است 
امـا رونـد آن طـولانی شـده اسـت. معضـل اصلی این اسـت که مـا بـا کارگـزاران و هتل های 
غیرایرانی مواجهیم که قوانین داخلی ما برای آنها کاربردی ندارد و قابل تمکین نیسـت. شـنبه 
گذشـته کـه پروازهـای داخـلی و خارجی برای سـه چهار سـاعت لغو شـد، هنوز نتوانسـته ایم 
اوضـاع کنسـلی ها را سـر و سـامان دهیـم، وقـتی زورمـان بـه ایرلاین هـا داخلی نمی رسـد، با 

کارگزاران خارجی می خواهیم چه کار کنیم!؟
رئیـس هیـأت مدیرها انجمن صنفی دفاتر سـفر هوایی، گردشـگری و زیارتی اسـتان تهران با 
اشـاره بـه تحریـم تعـدادی از ایرلاین های ایرانی کـه به اروپا و کشـورهای دیگر پرواز داشـتند، 
اظهـار کـرد: درحال حاضر ایرلاین های امـارات و ترکیه کلاس پروازی نرخ پاییـن را به روی بازار 
ایران بسـته اند و اگر قرار باشـد شـرایط تحریم ادامه داشته باشـد ناچاریم یک شریک غیرایرانی 
در پروازها داشـته باشیم. آنها باید تسـهیلاتی بدهند، به هر حال برای آنها بازارسـازی شـده است 
و بـا ایـن شـرایط نبایـد آنها نرخ هـای خاص و بـالا بدهند و یا خدماتشـان را محـدود کنند. باید 

مقامات در این باره تدبیر کنند و راه حل داشته باشند.
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 دبیــر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج 
پاسخ داد

ممنوعیت واردات برنج راهکار درمانی 
است یا دستاویز دلالان برای گرانی؟

دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران با تاکید بر اینکه نمی توان برنج را به  
صورت منطقه ای و بر اساس ذائقه وارد کرد چرا که آمار دقیقی از میزان مصرف در مناطق وجود 
ندارد، اظهار کرد: بهترین راهکار این است که دوران ممنوعیت واردات برنج به ۲ ماه کاهش 

یابد تا بازار تنظیم شود.
به گزارش ایسنا، چندی پیش رئیس کمیسیون کشاورزی نامه ای به معاون توسعه بازرگانی 
وزارت جهاد کشاورزی به منظور در نظر گرفتن نیاز استان های جنوبی کشور به برنج و لزوم 
تامین نیاز آن ها از طریق برنج های وارداتی و تنظیم متوازن و پایدار بازار در نقاط مختلف کشور، 
به ویژه استان های جنوبی ابلاغ کرد. در این نامه تاکید شده بود که به منظور جلوگیری از نوسانات 
غیر ضروری در بازار و تأمین نیازهای واقعی مناطق مختلف، سهمیه های وارداتی بر اساس نیاز 
و ذائقه مصرف استانی تعیین شده تا با تکیه بر برنج خارجی از کمبود و افزایش قیمت ها جلوگیری 
شود. در ادامه این مطلب به چگونگی واردات منطقه ای برنج و  راهکارهای مقابله با کمبود برنج 

و گرانی این محصول پرداخته شده است.
مسیح کشاورز- دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران - در گفت وگو با ایسنا، 
درباره منطقه ای شدن واردات برنج اظهار کرد: برنج برای تمام کشور وارد می شود و به این 
صورت نیست که هر استانی برای خود وارد کند و عملیاتی شدن این ماجرا دشوار است. ما 
می توانیم بگوییم که به طور مثال برای دو استان شمالی کشور مازندران و گیلان واردات برنج 
ممنوع است. اما نکته بسیار مهم این است که اعمال ممنوعیت واردات به طور کلی غلط است. 
زمانی که ما ممنوعیتی اعمال می کنیم، هیچ  یک از افراد مصرف کننده، تولیدکننده و واردکننده 
سود نمی کنند و این مسئله نشان دهنده این است که شیوه و روش غلط است که باید آن را حل 

کنیم.
وی ادامه داد: نمی توان منطقه بندی کرد که حالا این برنج وارد استان های جنوبی کشور شود. 
آیا آماری از میزان مصرف ساکنین این مناطق وجود دارد که برای هر استان چقدر باید واردات 
انجام شود؟ بهترین راه حل این است که ما ممنوعیت واردات نداشته باشیم. تجار هیچگاه مازاد 
بر نیاز کشور وارد نکرده اند که بازار دچار رکود شود و پس از واردات همیشه شاهد تنظیم بازار 
بوده ایم. سالیان سال است که دولت با این ممنوعیت ها در بازار دخالت می کند و هیچ نتیجه 

مثبتی نیز حاصل نشده است.
به گفته کشاورز، زمانی نیز این واردات آزاد می شود که دیگر ما نیازی به واردات نداریم و خودشان 
وارد می کنند! به طور مثال در سال ۱۴۰۱ یک میلیون و 8۰۰ هزار تن وارد شد که بخش عمده 
این واردات نیز توسط دولت صورت گرفت با این رویکرد که نگران بودند برنج گران شود چرا 

که در سال ۱۴۰۰ گران شده بود.
وی افزود: شاید بهتر باشد که دوره ممنوعیت و حمایت از برنج ایرانی و تولید داخلی به دو ماه 
کاهش یابد  در این صورت برنجکار می داند که دو ماه برای یکه تازی فرصت دارد  پس از آن 
وارد رکود می شود؛ بنابراین باید با قیمت مناسب وارد بازار شود و در این صورت هم رونق می یابد 
و هم دچار مشکلی نمی شود. پیاده سازی چنین مسائلی بسیار راهگشاتر از این است که 
برنامه ریزی های دشواری همچون منطقه ای سازی واردات برنج داشته باشیم که عملیاتی 

شدن آن تقریبا غیر ممکن است.  
دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران مطرح کرد: در استان های شمالی، 
مراکزی همچون پادگان ها، دانشگاه ها و ... وجود دارند که برنج خارجی مصرف می کنند. 
نمی توان هم آمار را صرفا به سمت مصرف ۱۰۰ درصدی برنج ایرانی برد چرا که ممکن است 
۲۰ درصد سهم برنج بازارشان برای برنج خارجی و 8۰ درصد برای برنج ایرانی باشد هر چند که 
این آمار نیز چندان درست و دقیق نیست و ما با توجه به مراکز  پخش و توزیعی که داریم می توانیم 
به سختی آمار را به روز کنیم. بعید می دانم اصلا دولت بتواند برنامه ریزی های خود را به این سمت 
و سو ببرد. بهترین راهکار در حال حاضر این است که دوران ممنوعیت واردات برنج به صورت 

آزمایشی به دو ماه کاهش یابد و نتیجه آن را در تنظیم بازار ببینیم.
وی ادامه داد: با کوتاه کردن بازه زمانی ممنوعیت واردات برنج قیمت مناسب می شود. در حال 
حاضر مصرف کننده برنج خارجی هر کیلو را  ۱۰۰ هزار تومان خریداری می کند و حال این 
خریدن یا نخریدن به توانایی آن مصرف کننده بستگی دارد. این ۱۰۰ هزار تومان شدن برنج 
خارجی موجب یکه تازی واسطه می شود و در نتیجه برنج ایرانی نیز گران می شود این مشکلاتی 
همچون سال ۱۴۰۱ را به وجود می آورد که برنج ها خریداری نمی شد. این محدودیت ها 
تهدیدهای غیرقابل جبرانی دارد. در حال حاضر حتی یک کیلو برنج خارجی نیز در بازار وجود 
ندارد و هر چه که هست بالای 8۰ هزار تومان قیمت دارد. چرا وزارت صمت به این مسئله فکر 
نمی کند که وقتی نماینده های جنوب نامه می نویسند اهمیتی ندارد و تنها نماینده های شمال 

اهمیت دارند؟ باید تولید محور به این مسائل نگاه کنیم.
کشاورز ضمن اشاره به اینکه در حال حاضر 8۰ میلیون مصرف کننده در کشور داریم اظهار کرد: 
فرض کنید ۵ میلیون نفر در حوزه کشاورزی مشغول به فعالیت هستند ما باید منافع کدام دسته 

را در نظر بگیریم؟ به نظر من مفاهیم کمی جنبه سیاسی پیدا کرده است.
وی درباره اینکه آیا این واردات و برداشته شدن ممنوعیت واردات برنج موجب از رونق خارج 
شدن تولید داخل می شود یا خیر؟ گفت: امروزه دیگر همچون زمان های گذشته نیست که 
واردکننده هر چقدر بخواهد وارد کند. جهاد به  صورت سیستماتیک یک مقدار مشخصی را به 
واردات تخصیص می دهد. به  طور مثال بر اساس نیاز کشور برآورد می کند که به واردات یک 
میلیون تن برنج نیاز است و این میزان را میان واردکننده ها توزیع می کند و واردکنندگان نیز بیش 
از این میزان را نمی توانند وارد کنند و به این صورت میزان واردات نیز کنترل می شود. یک زمانی 
ممکن بود که مازاد واردات داشته باشیم و این برای تولیدات داخلی تهدید محسوب می شد ولی 

الان تعیین سهم سیستمی جهاد اهرمی برای کنترل میزان واردات است.
دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران در پایان تصریح کرد: میزان مشخص 
واردات به معنای امروزه موجب می شود که دیگر کسری برنج در بازار نداشته باشیم و در نتیجه 
قیمت بازار برنج خارجی نیز حقیقی می شود و کمبودی نیز در بازار وجود نخواهد داشت که این 
تعادل یا عدم تعادل موجب می شود قیمت برنج غیرواقعی افزایش یابد یا قیمت منطقی داشته 
باشد و در نتیجه مردم نیز بتوانند از برنج ایرانی در سفره های خود استفاده کنند و برای این مسئله 
نیز می توان سال ۱۴۰۲ را یادآور شد که برنج را تا 8۰ هزار تومان فروختیم و دلال ها دیگر نتوانستند 
از این بازار سو استفاده و گران فروشی کنند. این حمایت به معنای واقعی از تولیدکننده و 

مصرف کننده است.

اعلام نتایج قرعه کشی خودروهای 
وارداتی ۱۲ آبان

اعلام نتایج قرعه کشی خودروهای وارداتی ۱۲ آبان/ 7۳ هزار نفر قطعی ثبت نام کرده اند
به گفته مدیر طرح واردات خودرو وزارت صمت، قرعه کشی طرح فروش 6۰۰۰ خودرو 
وارداتی امروز از بین 7۳ هزار نفری که به صورت قطعی در سامانه یکپارچه عرضه 
خودروهای وارداتی ثبت درخواست کرده اند، انجام و نتایج آن شنبه هفته آینده )۱۲ آبان 

ماه( اعلام می شود.
به گزارش ایسنا، مهدی ضیغمی در نشست بر خط با خبرنگاران، اظهار کرد: امروز 
)چهارشنبه( قرعه کشی این دوره از عرضه خودروهای وارداتی که از دوم تا هفتم آبان 
ماه اجرایی شد، انجام خواهد شد و نتایج روز شنبه )۱۲ آبان ماه( بر روی سایت سامانه 
یکپارچه عرضه خودروهای وارداتی بارگذاری می شود. اسامی افراد منتخب به 

شرکت های واردکننده ارسال و ادامه فرآیند از طریق شرکت ها دنبال می شود.
مدیر طرح واردات خودرو وزارت صنعت، معدن و تجارت در رابطه با آخرین آمار ثبت نام  
متقاضیان در طرح اخیر، گفت: اعلام شد که حدوداً 8۰ هزار نفر ثبت نام کرده اند، اما آمار 
دقیق به این صورت است که از مجموع 78 هزار نفری که برای افتتاح حساب وکالتی 
اقدام کردند، 7۳ هزار نفر به صورت قطعی ثبت نام خود را نهایی کرده و 6۰۰۰ خودرو 

عرضه شده در این مرحله، بین این 7۳ هزار نفر قرعه کشی خواهد شد.
وی تاکید کرد: تنها به تعداد خودروهای موجود، تخصیص صورت خواهد گرفت و الباقی 
افراد حذف می شوند. بر این اساس هیچ صف انتظاری تشکیل نمی شود؛ بنابراین  
متقاضیان شرکت در طرح های بعدی، بایستی از ابتدا فرآیند حساب وکالتی و ثبت نام را 

انجام دهند.  

بـازار سـرمایه بعـد از ۳ روز پـر رونـق، مجددا با فشـار عرضه 
روبه رو شـد. فشـاری کـه ۱۵۰ نمـاد صف فروش در شـروع 
معامـلات را بـه ۳۵8 نمـاد در پایـان روز رسـاند و گـویی یک 

اصلاح دیگر در راه است.
: در بـرخی بازارهـای جهـانی نظیـر کریپتـو کارنـسی، از 
 Fear and( شـاخصی به عنوان شـاخص ترس و طمـع
Greed Index( جهـت بـررسی احساسـات غالـب در 
بـازار اسـتفاده می شـود. اگرچـه کندل هـای مثبـت و منفی، 
ایـن شـاخص را دل در خـود دارند، اما شـاخص ترس و طمع 
بـه سـرمایه گذاران کمـک می کند تا وضعیت عاطـفی بازار 
را درک کننـد، کـه می توانـد بـر رفتارهـای خریـد و فروش 

تأثیر بگذارد.
بـه عنـوان مثال، اگـر بازار بیـش ارزش خود در حـال معامله 
باشـد، این شـاخص نشان می دهد که سـرمایه گذاران بیش 
از حد حریص هسـتند و باید اصلاح شـود. برعکـس، اگر بازار 
زیـر ارزش ذاتی خـود باشـد، نشـان می دهد کـه ترس باعث 
کاهـش قیمت هـا شـده و به طـور بالقوه فرصت هـای خرید 
را ایجـاد می کنـد. حـال بـه نظر شـما اگر این شـاخص روی 
بـورس کشـور فعال بـود، از میـان حالت های تـرس، طمع و 

یا حالت خنثی، کدام یک را به تصویر می کشید؟
بیـش از ۲۲۰ روز و ۱۴۰ کنـدل از آغاز سـال جاری می گذرد. 
در ایـن ۲۲۰ روز تنها 7 روز پشـت سـر هـم کندل های مثبت 
در شـاخص کل شـکل گرفـت. البتـه ایـن 7 کنـدل تنهـا 
توانسـتند ۲ کنـدل نزولی پـر قدرت ماقبل خـود را کاور کنند 
کـه عمـلا بدان معنا اسـت کـه هم تعـداد کندل هـای مثبت 
و هـم زور آن هـا بسیـار ناچیز اسـت.از زاویه دیگـر و از منظر 

روانشـناسی معامله گـری، فعـالان بـازار بـه آینـده بـازار 
خوش بیـن نیسـتند؛ به طـوری کـه ارزش و حجم صف های 
خرید به هیچ وجه با صف های فروش قابل مقایسـه نیسـت 
و بـا کوچکترین رشـد بـازار، تقاضا توسـط عرضه هـا بلعیده 
می شـود. اتفـاقی که نشـان می دهـد »ترس« در بـازار قوت 

گرفته و شوک اقتصادی-سیاسی می تواند آن را از بین ببرد.
دلیـل ایـن صحبـت نیـز واضـح اسـت: ارزش دلاری بـازار 
سـرمایه هـم وزن سـال ۱۳9۳ شـده اسـت کـه بـا درنظـر 

گرفتـن IPOهـای اضافـه شـده بـه بازار بعـد از آن سـال، 
ارزش بازار به سال ۱۳89 برمی گردد.

در آن سـال ها نـرخ دلار ۳٬۳۰۰ تومـان، طـلا 9۵ هزار تومان 
و مسـکن نیز متـری ۴ میلیون تومـان بود. گـزاره ای که این 
تفکـر را مخابـره می کند که چیـزی فراتر معضلات اقتصادی 
و سیـاسی بـازار را به انزوا رانده اسـت و در این حالت گزینه ای 
جـز تـرس بـاقی نمی مانـد. حاشیـه سـود پایین شـرکت ها، 
ناتـرازی انـرژی در نیمی از سـال، کسـری بودجـه و فروش 

اوراق، تـلاش بـرای کنتـرل تورم و رشـد نرخ بهـره، افزایش 
هزینه هـای تولیـد و فـروش در کنار قیمت گذاری دسـتوری 
مشـکلاتی هسـتند که می توانند علت عقب مانـدگی بورس 
را توجیـه کننـد. امـا آیـا تاثیـر آن هـا بایـد بـه انـدازه قدرت 
تخریـب بمـب اتـم باشـد؟ آیـا می تـوان پذیرفت که سـایر 
بازارهـا بیـش از ۲۰ برابر رشـد کننـد اما بـازار در همان نقطه 

۱۰ سال قبل خود بایستد؟
بـه نظـر می رسـد کـه سیاسـت گذاران بایـد بـه »شـاخص 
تـرس« وزن بیشـتری بدهند. در واقع رسـوایی اردیبهشـت 
مـاه، لغـو معافیـت صـادراتی فولادی هـا، دعـوت مـردم بـه 
بورس در سـقف قیمتی توسـط دولت، وعده هـای پوچی که 
هیـچ گاه عمـلی نشـدند، دسـت درازی دولـت در جیـب 
شـرکت ها بـرای پوشـش کسـری بودجـه و غیـره عوامـل 

اصلی هستند که بورس را نابود کرده است.
بی اعتمـادی بـه دولـت و بـازار نظام منـد و شـفافی بـه نـام 
بـورس، »شـاخص تـرس« را بـزرگ و بزرگ تـر می کنـد و 
بیـش از ۴ سـال بـازار را بـه تعطیـلی می کشـاند. وگرنه نرخ 
بهـره تا آخر نمی توانـد در این اعداد قرار گیرد، مالیات سـتانی 
دولـت از شـرکت ها تـا یـک حـدی می توانـد افزایـش یابد، 
قیمت گـذاری دسـتوری در جایی که شـرکت ها را هم ردیف 
ایـران خودرو و سـایپا قرار دهـد بالاخره متوقف می شـود، اما 
اعتماد و سـرمایه ای کـه از بورس فرار می کننـد دیگر به این 
بـازار برنخواهنـد گشـت. آن موقع دیگـر سـرمایه ای وجود 
نـدارد که نوسـان گیران فعال شـوند، سـرمایه ای نیسـت که 
ناشـران ۱۴۴ نمـاد بـه طور همزمـان صف هـای خرید خود 

را عرضه کنند و یا حتی سهمی را پروژه کنند.

سایه سنگین ترس بر سر بورس

سرپرست سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران با اشاره به پیش بینی تولید ۳۵۰ 
تنی زعفران، گفت: عرضه این محصول پردرآمد به بورس کالا با کف قیمت 9۰ 

میلیون و ۵۰۰ هزار تومان در حال انجام است.
به گزارش خبرنگار مهر، امروز چهارشنبه نهم آبان ۱۴۰۳ نشست خبری محمدرضا 
طلایی، سرپرست سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران در محل این سازمان 
برگزار شد. محمدرضا طلایی در این نشست گفت: یکی از سیاست های وزیر جهاد 
کشاورزی استفاده از تعاونی ها، صندوق ها و… در خرید محصولات کشاورزی است 
و بر اساس تکلیف وزارتخانه ما در سازمان موظف هستیم مسئولیت ها را به 

اتحادیه ها و انجمن ها و مجموعه های صندوق ها واگذار کند.
وی افزود: در ۲ ماه اخیر در دولت جدید، سعی کردیم تمام خریدهای تضمینی، 
حمایتی و توافقی در قالب مباشرت تشکل ها انجام دهیم. به عنوان متال، با ابلاغ 
واگذاری مسئولیت به تشکل ها، کار خرید حمایتی کشمش به این مجموعه ها 

واگذار شد.

وی ادامه داد: همچنین در ذخیره سازی از جمله سیب زمینی ، پیاز و میوه مجموعه 
تشکل ها از خود کشاورزان کالاها را خریداری کنند تا سهم آنها در درآمد افزایش 
یابد.سرپرست سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران با بیان اینکه خرید از واسطه ها 
در مجموعه سیاست های وزارت جهاد کشاورزی و سازمان تعاون روستایی نیست

وی گفت: این واگذاری مسئولیت با قرارداد برای خرید کشمش و ذخیره 
سیب زمینی امسال آغاز شده است.این مسئول دولتی با اشاره به عرضه زعفران 
در بورس کالا با کف قیمت 9۰ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان ادامه داد: این کار 
ارزشمندی بود و در این خصوص برای مجموعه وزارتخانه اشتغالزایی، صادرات و 
ارزآوری این کالا از اهمیت بسیاری برخوردار است.طلایی با پیش بینی تولید امسال 
به میزان ۳۵۰ تن، عنوان کرد: نقش سازمان در بازار این محصول پردرآمد حمایتی 
است و قرار است با تخصیص تسهیلات ارزان قیمت به بخش خصوصی برای خرید 
کمک شود.وی از انعقاد یک تفاهم نامه با مجموعه صندوق تأمین اجتماعی، 
روستایی و عشایری خبر داد و گفت: با امضای این تفاهم نامه صندوق متعهد شد 

در بازار سرمایه با قیمت 9۰ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان مشارکت داشته باشد و 
سازمان تعاون روستایی تعیین کننده قیمت زعفران بر اساس شورای قیمت گذاری 

در سررسید کالا است.
وی افزود: مزیت دیگر این امر در کنار خرید حمایتی و معامله در فضایی شفاف، 
کمک خواهد شد تا محصول کشاورز با قیمت مناسب به بورس عرضه شود. طی 
دو روز گذشته شرکت ها و تجار بسیار برای مشارکت در این طرح به سازمان تعاون 
روستایی مراجعه کرده اند.این مسئول دولتی با بیان این که سال گذشته بهترین 
زعفران به بورس کالا عرضه شد، تصریح کرد: بنابراین اعتماد لازم از کیفیت این 
محصول در بازار سرمایه ایجاد شده است.طلایی با اشاره به صادرات زعفران به 
نام کشورهای دیگر هم اظهار کرد: یکی از اشکالات ما در حوزه صادرات عدم 
برندسازی و بسته بندی مناسب است. در چند سال اخیر تجار به سوی برندسازی 
رفته اند و ما مدیران بخش دولتی باید شرایط را برای آنها تسهیل کنیم. البته این 

امر به افزایش سود کشاورز هم منجر می شود.

رئیـس انجمـن تلفن همـراه، تبلت و لوازم جانـبی ایران ضمن ابراز خرسـندی از اینکه 
بالاخـره پـس از بارهـا اعلام نتایج تحقیقات کارشـناسی و درخواسـت بر رفع ممنوعیت 
واردات آیفـون بـه کشـور، ایـن امر اجرایی شـد، تاکید کرد که پس از مشـخص شـدن 
رقم تعرفه ها، حتما در قالب سـازوکاری هزینه رجیسـتری پرداخت خواهد شـد و حدود 

یک میلیون دستگاه آیفون ۱۴ و ۱۵ که فعال نیستند، فعال شوند.
به گزارش ایسـنا، صبح امروز )چهارشـنبه( هیأت وزیران در جلسـه خود به استناد اصل 
یکصـد و سی و هشـتم قانون جمهوری اسـلامی ایـران تصویب کردند کـه واردات هر 
نوع تلفن همراه هوشـمند با نشـان تجاری  اپل، با سـود بازرگانی 96 درصد مجاز است. 
بـر ایـن اسـاس پس از دو سـال ممنوعیـت واردات گوشی هـای اپل به کشـور و توقف 
ثبـت سـفارش آن، واردات ایـن برنـد گوشی با سـود بـازرگانی 96 درصد از سـر گرفته 

می شود.
یـادآوری می شـود که ابتـدای پاییـز ۱۴۰۱ واردات آیفون ۱۴ به  بعد به شـکل تجاری و 
مسـافری بـه کشـور ممنوع شـد. هـر چند که بـرای مـدت کوتـاهی  اجـازه واردات به 
صـورت محـدود و به شـکل مسـافری آزاد بود، اما پـس از مدت کوتـاهی واردات به هر 

شکل، ممنوع اعلام شد.
ضمـن اینکـه خرداد ماه امسـال بـود که تصویب نامه هیئت وزیران منتشـر شـد که بر 
اسـاس آن بـا توجـه به ممنوعیت واردات تلفن همراه هوشـمند با نشـان تجـاری اپل، 
در صـورت لغـو ممنوعیـت آن در آینـده توسـط مراجع ذیصلاح، سـود بـازرگانی آن به 

میزان 96 درصد پیش بینی خواهد شد.  
در پی تصویـب هیـأت وزیـران مبنی بـر آزاد شـدن واردات این برنـد گوشی های تلفن 

همـراه بـه کشـور، عبدالمهـدی اسـدی- رئیس انجمـن تلفن همـراه، تبلـت و لوازم 
جانـبی- در گفت وگـو بـا ایسـنا، در رابطـه  بـا تاثیـر آن بر بـازار، اظهار کرد: قطعـا با رفع 
ممنوعیـت، بـازار رونق خـوبی خواهد گرفت. به هر حال این برند سـهم خـوبی در بازار 
داشـته اسـت. هم مردم طالب آن هسـتند و هم در صنعت سـهم قابل توجهی داشـته 
اسـت.وی افـزود: ۱۰ درصـد بـازار و ۴۰ درصد صنعت درگیر و متعلق این برند هسـتند؛ 
بـه هـر روی لوازم جانـبی آن، تعمیرکاران، نمایندگی و... هم مطرح هسـتند؛ با رفع این 
ممنوعیـت، حتمـاً بـازار این هـا هـم رونق خواهـد گرفت و رونـق صنعت را هـم در پی 
خواهد داشـت.این مقام صنفی- صنعتی خاطرنشـان کرد: به زودی منشـأ ارز واردات و 
مباحث مربوط به حقوق گمرکی و تعرفه ها مشـخص می شـود و ثبت سفارشـات آغاز 
خواهد شـد که طی این مدت حتما ما نظرات کارشـناسی خود را به دولت ارائه خواهیم 

کرد.
اسـدی تاکید کرد: خوشـحال هسـتیم کـه دولت به هر حـال صدای ما را شـنید و البته 
امیدوار هم بودیم. جلسـات زیادی برگزارشـده بود و تبعات منفی ممنوعیت و ضررهای 
ملی که برای کشـور را بر اسـاس تحقیقـاتی که طی 9 ماه در خصـوص آیفون ها انجام 
داده بودیـم، بـه مسـئولان دولـت اعلام کـرده بودیم. تحقیـق و مطالعه داشـتیم و نظر 
کارشـناسی ارائـه کردیم. رفـع این ممنوعیت قطعا منافع ملی و همچنین منافع صنفی 
و دولـتی را در بـر خواهـد داشـت.رئیس انجمن تلفن همراه ایران تصریح کـرد: دولت از 
عـوارض ایـن موضوع منتفع می شـود، ضمن اینکه مـردم نیز از تکنولـوژی روز دنیا به 
صـورت سـاده تر بهره منـد خواهند شـد؛ فعـالان و تجار این حـوزه نیز مجـدد به چرخه 
فعالیـت تخصصی خـود باز می گردند. بسیاری از همـکاران ما که وارد کننده تخصصی 

آیفون بودند، پس از ممنوعیت واردات، مجبور شـدند که در حوزه سـایر برندها فعالیت 
کننـد؛ بنابراین با رفع ممنوعیت و رجیسـتر شـدن آیفون ها، همـه در این زنجیره منتفع 

خواهند شد.
ایـن مقـام صنـفی تأکید کـرد: اینکـه این مسیر بـه بهانه  بحث هـای ارزی بسـته بود، 
اشـتباه بود؛ چرا که آیفون های ۱۴ و ۱۵ به  صورت غیررسـمی وارد کشـور می شـدند و 
همـان ارز بـه صورت غیررسـمی توسـط حسـاب های یکبار مصـرف، از کشـور خارج 
می شـد. طبـق آمـار غیررسـمی کـه وجـود دارد،  حـدود 9۰۰ میلیـون دلار به صـورت 
غیررسـمی، آیفـون وارد کشـور و ارز آن بـه صورت غیر رسـمی خارج می شـد. این عدد 
مختص به شـش ماهه دوم سـال گذشـته است که در مقایسـه با پیش از معرفی آیفون 
۱۵، در حـدود ۳۰۰ میلیـون دلار وارد شـده بـود. در مجموع برای آیفون هـای ۱۴ و ۱۵ در 
حدود 9۰۰ میلیون دلار )از شـهریور سـال گذشـته که آیفون ۱۵ رونمایی شـد( وارد شده 
اسـت. این عدد با معرفی آیفون ۱6 تا پایان سـال، چنانچه ممنوعیت برداشـته نمی شد، 

به بیش از  ۱.۳ تا ۱.۴ میلیارد دلار هم می رسید.
وی اعـلام کـرد: طی روزهـای آینده در بحث تعرفه ها و عوارض گمـرکی و...، حتما هم 
بحث تجار و هم بحث مسـافری مشـخص و اعلام می شـود. همانطور که اشـاره شـد 

ما نیز نظرات کارشناسی خود را ارائه خواهیم کرد تا گوشی ها با قیمت مناسب به
رئیـس انجمـن تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی در رابطه با آیفون هـای ۱۴ و ۱۵ ای که 
تـا پیـش از این وارد کشـور شـده اما رجیسـتری ندارند، تصریح کرد: پس از مشـخص 
شـدن رقم تعرفه، حتما در قالب سـازوکاری، هزینه رجیسـتری پرداخت خواهد شـد و 

حدود یک میلیون دستگاه آیفون فعال شوند.

رئیـس گـروه آمارهای منابع طبیعی به کشـاورزان اطمینان داد کـه اطلاعات جمع آوری 
شـده در سرشـماری کشـاورزی ارتباطی با سـازمان هدفمنـدی یارانه ها و امـور مالیاتی 

ندارد.
بـه گزارش ایسـنا، ژیـلا کمایی - رئیس گـروه آمارهای منابع طبیعی و شیلات - با اشـاره 
به در پیش بودن اجرای سرشـماری عمومی کشـاورزی از ۱۲ آبان ۱۴۰۳ گفت: همکاری 
هموطنان کشاورز و دامدار در سراسر کشور در تهیه و به روز رسانی آمار بخش کشاورزی 
بـه دلیـل ارتباط مسـتقیم با تامیـن غذای جامعه اهمیت بسیـاری دارد و بـه همین میزان 
در عرصه هـای مختلـف این بخش تاثیرگذار اسـت.وی بـا تاکید بر الزام سـازمان آمار به 
اصـل قانونی محرمانگی، تصریح کرد: در سـال های اخیر عواملی مانند یارانه های نقدی 

و یـا مالیـات در برخی مـوارد دغدغه هایی برای برخی از هموطنان کشـاورز و دامدار درباره 
ارائـه اطلاعات از دارایی هایی مانند سـطح زمین زیر کشـت، یا تعداد درختـان میوه و دام ها 
تولیـد کـرده کـه اگـر چه بسیار محدود و معـدود بوده، اما لازم اسـت که به همیـن تعداد از 
هموطنانمان نیز اطمینان دهیم که جزئیات اطلاعات جمع آوری شـده بر اسـاس قانون 
در اختیـار مرکـز آمـار خواهد بود و سـازمان هایی مانند هدفمندی یارانه ها یـا امور مالیاتی 
ارائه نمی شـود.کمایی افزود: به همه فعالان بخش کشـاورزی اطمینان می دهیم که همه 
اطلاعـات و داده هـا بـا رعایت اصل محرمانـگی در اختیار مرکز آمار خواهـد بود و نهایتا در 
قالب یک سـری نشـریات و بدون ذکر مشـخصات فردی اشـخاص مورد اسـتفاده قرار 
خواهد گرفت.  وی تصریح کرد: علاوه بر این، همه می دانیم که اغلب تولیدات کشـاورزی 

در روسـتاها و در اراضی کوچـک اسـت کـه بر اسـاس قانون اساسـا مالیـاتی بر آنها تعلق 
نمی گیـرد، بنابرایـن از هموطنان کشـاورز می خواهیم که نگرانی در این زمینه ها نداشـته 
باشـند.کمایی با اشـاره به اینکه سرشماری کشـاورزی از سـال ۱۳۵۲ و هر ۱۰ سال یک 
بار به طور مرتب در کشـور انجام شـده اسـت، گفت: امسال ششمین سرشماری عمومی 
کشـاورزی در سراسـر کشـور با فعالیت حـدود ۱۵ هزار نفر به صـورت مراجعه حضوری و 
یـا تمـاس تلفنی انجام خواهد شـد.وی با بیان اینکه در سرشـماری کشـاورزی اطلاعات 
بخش هـای زراعت، کشـت، باغـداری، دام و آبزیان جمع آوری خواهد شـد، افزود: در این 
دوره سرشـماری اطلاعـات آمـری از حـدود 8۰۰ قلم به ۲7۰ قلم کاهش داده شـده تا کار 

دقیق تر و جامع تر صورت پذیرد. 

عرضه زعفران در بازار بورس کالا با پایه قیمت ۹۰.۵ میلیون تومان

رئیس انجمن تلفن همراه اعلام کرد

فعال شدن یک میلیون دستگاه آیفون با مشخص شدن تعرفه ها

سرشماری کشاورزی ربطی به یارانه و مالیات ندارد

آگهی مفقودی 
گواهی میشود برگ سبز و کارت خودرو تویوتا لکسوس Rx۳۵۰ رنگ خاکستری 
شاسی  شماره  و   ۱۳ ایران  ۱۷۶ط۹۹  شهربانی  شماره  به   ۲۰۱۱ مدل  متالیک 
JTJBK۱۱A۴B۲۰۱۱۲۱۶ و شماره موتور ۲GRJ۳۳۳۴۲۰ به مالکیت شرکت 
لیزینگ ایرانیان و مستاجر جواد اسلامی فارسانی مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد .

مفقودی
به  رنگ  مدل۱۳۸۳سفید  بادسان  کامیون  خودروی  سبز  برگ 
موتور NAD۰۸۲A۳۸۶B۱۰۴۴۵۱وشماره  شاسی  شماره 
ADW۱۱۴۳Nوشماره پلاک ۹۹۲ع۱۱ایران۷۹متعلق به آقای علی 

اکبر شریفی آق بابائی مفقودوازدرجه اعتبارساقط میباشد.

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای شرف علی زنگنه به نمایندگی از شرکت نفت بنا شیمی فجر باستناد ۲ برگ استشهاد 
محلی که به امضا شهود و بگواهی دفترخانه شماره یک گرمسار رسیده مدعی میباشد که سند 
مالکیت ششدانگ پلاک ۷۰ فرعی از ۱۲۹ اصلی واقع در بخش گرمسار مورد ثبت ۳۱۹۱۸ 
جلد ۱۷۸ صفحه ۵۲ بعلت جابجایی مفقود و مالک درخواست صدور سند مالکیت المثنی را 
نموده است لذا مراتب باستناد ماده ۱۲۰ آئیننامه قانون ثبت آگهی میشود تا چنانچه کسی 
مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود اسناد مالکیت مذکور نزد خود میباشد از 
تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را به ضمیمه اصل سند مالکیت باین 
اداره تسلیم و رسید دریافت نماید تا مورد رسیدگی قرار گیرد والا پس از انقضای مدت مذکور 
و نرسیدن واخواهی و در صورت اعتراض اصل اسناد ارائه نشود نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی طبق مقررات اقدام خواهد ش. شماره چاپی ۲۳۸۹۷۴
م الف : ۱۸۱۸۳۰۷

حسین چلوئی
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گرمسار

آگهی موضوع ماده۳ قانون وماده ۱۳آئین تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

قانون  موضوع  اول  ۱۴۰۳۶۰۳۰۱۰۵۰۰۰۲۶۲۹-۲۲/۷/۱۴۰۳هیات  شماره  رای  برابر 
ثبتی  واحد  مستقردر  سندرسمی  فاقد  وساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
افشاری  طاوس  خانم  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  تهران  قدس  ملک  ثبت  حوزه 
فرزندعوضعلی بشماره شناسنامه۱۰صادره ازخدابنده دریک  قطعه زمین بابنای احداثی به 
مساحت۸۰/۱۵۰مترمربع پلاک۵۸فرعی از۱۵ اصلی واقع درقریه قلعه حسنخان  شهرک دانش 
خیابان تقی دخت نبش میخک خریداری ازمالک رسمی آقای ورثه قاسم سروش محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرا به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض  دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی 
ایت درصورت انقضای مدت مذکور وعدم اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۰/۸/۱۴۰۳تاریخ انتشار نوبت دوم۲۶/۸/۱۴۰۳
احمدفخری رئیس ثبت واسناد واملاک شهرقدس     م الف ۴۶۰
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یـک مقام مسـئول گفت: پنـج نقطه حیاتی، ۱7 نقطه حسـاس و ۳۰ نقطـه با اهمیت 
در صنعـت نفـت بـا همـکاری سـازمان پدافند غیرعامل کشـور مشـخص شـده که 

بیش از ۲۴همت پروژه در حوزه پدافند غیرعامل اختصاص داده شده است.
بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر بـه نقـل از وزارت نفـت، حمیـد بـورد صبـح امـروز 
)چهارشـنبه، نهـم آبـان( در سـومین همایـش ملی پدافنـد غیرعامل صنعـت نفت با 
بیـان اینکـه صنعت نفت در اقتصاد کشـور حکـم موتور پیشـران را دارد و این موضوع 
اهمیـت آن را در حـوزه پدافنـد غیرعامل دوچنـدان می کند، یادآور شـد: هم اکنون 9۰ 
درصـد سـبد انـرژی کشـور از سـوی این صنعـت تأمیـن می شـود، بنابرایـن در این 

شرایط باید به فکر اجرای طرح جامع انرژی باشیم.
وی با اشـاره به اینکه از اوایل دهه 8۰ که سـازمان پدافند غیرعامل کشـور با دسـتور 

مقـام معظـم رهبـری تأسیس شـد، صنعـت نفت بـا این سـازمان ارتبـاط تنگاتنگی 
داشـته اسـت، افـزود: آخریـن فعالیت مشـترک این دو نهاد، تهیه سـند جامـع پدافند 
غیرعامـل صنعـت نفـت بـود که شـرکت مـلی نفت ایـران نیـز در آن حضور داشـته 
اسـت.مدیرعامل شـرکت مـلی نفـت ایـران فعالیـت ایـن صنعـت در حـوزه پدافنـد 
غیرعامـل را نسـبت بـه سـایر دسـتگاه ها بالاتـر عنوان کـرد و افـزود: به تـازگی پنج 
نقطـه حیـاتی، ۱7 نقطـه حسـاس و ۳۰ نقطه با اهمیـت در صنعت نفت بـا همکاری 
سـازمان پدافند غیرعامل کشـور مشـخص شـده کـه اقدام هـای تـاب آوری در آنها 
برنامه ریـزی شـده اسـتبورد از اختصاص بیش از ۲۴ هزار میلیـارد تومان به پروژه های 
پدافنـد غیرعامـل در صنعـت نفت خبر داد و افـزود: انجام ۵8 مطالعه پدافند حسـاس 
در زیرسـاخت های حیـاتی مهـم در رده مفهومی مهندسی پایه و تفصلی در پنج سـال 

گذشـته از اقدام هـای مهـم در این حوزه بوده اسـت.وی افزود: ۳۴ سـرفصل آموزشی 
پدافند غیرعامل در حوزه عمومی، شیمیایی و زیسـتی، برگزاری ۲۵۰ هزار نفرسـاعت 
آمـوزش بـا عناوین سـایبری و حفاظت از زیر سـاخت از دیگر کارهای انجام شـده در 
این بخش اسـت.مدیرعامل شـرکت ملی نفت ایران گفت: برگزاری رزمایش پدافند 
غیرعامل در سـطوح مختلف در مناطق عملیاتی سـاحل و فراسـاحلی، سـتاد سازمان 
منطقـه ویژه اقتصـادی انرژی پارس، شـرکت پایانه های نفتی، شـرکت ملی مناطق 
نفت خیـز جنوب، شـرکت نفـت مناطق مرکزی، سـازمان بهداشـت و درمان صنعت 
نفـت، شـرکت نفت فـلات قاره ایران، شـرکت نفت و گاز پارس، شـرکت ملی حفاری 
ایـران و شـرکت بهره بـرداری نفـت و گاز ارونـدان )بالـغ بـر 6۰ رزمایش( نیـز در این 

مدت به انجام رسید.

مدیر عامل شرکت ملی نفت ایران خبر داد؛

اختصاص ۲۴ همت به پروژه های پدافند غیرعامل در صنعت نفت

اخبار

افزایش بیش از ۶۰ میلیون دلاری درآمد 
فروش نفت

یک مقام مسئول با اشاره به کاهش زمان تعمیرات اساسی کارخانه آزادگان شمالی از دو ماه به 
یک ماه گفت: با افزایش ظرفیت تولید، حدود یک میلیون و ۲۰۰ هزار بشکه در این مدت یک 
ماهه نفت عاید کشور شد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شرکت نفت و گاز اروندان، عبدالله 
عذاری اهوازی درباره انجام تعمیرات اساسی وسیع در کارخانه آزادگان شمالی این شرکت اظهار 
کرد: این عملیات در مدت بسیار کوتاه تر از زمان تعیین شده و با نظارت دقیق و رعایت همه 
نکات ایمنی و کنترل کیفیت های لازم از سوی کارکنان شرکت نفت و گاز اروندان به صورت ۲۴ 
ساعته برای نخستین بار در این کارخانه انجام و رکورد بی سابقه ای ثبت شد.وی با بیان اینکه 
این تأسیسات با ظرفیت تولید روزانه ۶۵ هزار بشکه از دو ردیف فراورشی و یک ردیف تزریق 
گاز تشکیل شده است، افزود: پس از گذشت چند سال از بهره برداری این کارخانه، تعمیرات 
اساسی تأسیسات آزادگان شمالی به منظور افزایش بهره وری تولید و اطمینان از عملکرد پایدار 
تجهیزات، آغاز شد. این تعمیرات که به مدت یک ماه به طول انجامید، شامل تعویض بخش 
قابل توجهی از تجهیزات فرسوده و معیوب، تعمیرات شیرآلات، تمیز کردن مخازن و ظروف 

نفتی و بازسازی واحدهای فرآیندی بود.

نماینده وزارت انرژی روسیه:
روابط روسیه با شرکت های دانش بنیان ایرانی 

گسترش می یابد
نماینده وزارت انرژی کشور روسیه در سفر به ایران، از تمایل دولت و وزارت انرژی این کشور به 
گسترش همکاری بین دو کشور ایران و روسیه خبر داد و گفت: انرژی نقشی حیاتی در توسعه 
و پیشرفت جوامع امروزی دارد. دمیتری شارانو در بازدید از کارخانه شرکت دانش بنیان سازه 
پایدار الهیه افزود: تأمین پایدار انرژی نه تنها برای صنایع و بخش های تولیدی، بلکه برای مصارف 
خانگی، آموزشی و خدمات بهداشتی نیز ضروری است. وی گفت: در جهانی که نیاز به انرژی 
روز به روز افزایش می یابد، استفاده از فناوری های نوین می تواند به حفظ منابع طبیعی، کاهش 
آلودگی های زیست محیطی و مقابله با تغییرات اقلیمی کمک کند.نماینده وزارت انرژی کشور 
روسیه به اهمیت انرژی در جهان اشاره کرد و افزود: متاسفانه در سالیان اخیر، کشور های دارای 
منابع کلان انرژی، دچار ناترازی و بحران های گوناگون در حامل های مختلف انرژی از جمله گاز 
و بنزین و برق شده اند.وی گفت: بحران انرژی یکی از چالش های جدی در سطح جهان است 
که به دلیل کاهش منابع انرژی تجدید ناپذیر مانند نفت و گاز، افزایش تقاضای جهانی و تغییرات 
اقلیمی، به مسأله ای فوری برای جهان تبدیل شده است.شارانو افزود: کشور روسیه از تولید 
هرگونه محصول که به حفظ و کاهش اتلاف انرژی کمک میسری کند، استقبال و هرگونه تبادل 

اطلاعات و کمکی که شرکت های ایرانی در این زمینه لازم داشته باشد، دریغ نخواهد کرد.
دمیتری شارانو نماینده وزارت انرژی کشور روسیه در بازدید از کارخانه شرکت دانش بنیان 
سازه پایدار الهیه، ضمن تحسین از تولید عایق الاستومری این شرکت که گامی مثبت و موثر 
در کاهش اتلاف انرژی برداشته است قدردانی کرد و گفت: وزارت انرژی روسیه به دلیل پیشرفت 

شرکت های دانش بنیان ایرانی علاقمند به همکاری با این شرکت ها است.
محمد هاشمی رییس هیات مدیره و مدیر عامل شرکت دانش بنیان سازه پایدار الهیه نیز در 
این دیدار گفت: کارخانه گروه صنعتی لینکران برای تولید عایق های الاستومری استاندارد به 

عنوان یک فناوری جدید در کمک به کاهش اتلاف انرژی تا ۷۰ درصد، پیشگام بوده است.
وی خطاب به نماینده وزارت انرژی کشور روسیه اظهار داشت: ما آماده افزایش صادرات 

محصولات نوین ساختمانی به کشور های مختلف از جمله کشور روسیه هستیم.

مدیر عامل شرکت ملی گاز با اشاره به پیش بینی هواشناسی مبنی 
بر اینکه دما منفی ۴ درجه سردتر خواهد شد، اظهار داشت: این میزان 
کاهش دما به معنای افزایش ۱۰۰ میلیون متر مکعبی مصرف گاز 

است.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایلنا، سعید توکلی در نشستی خبری 
در جمع خبرنگاران با اشاره به پیش بینی هواشناسی مبنی بر اینکه 
دما منفی ۴ درجه سردتر خواهد شد، اظهار داشت: این میزان کاهش 

دما به معنای افزایش ۱۰۰ میلیون متر مکعبی مصرف گاز است.
وی افزود: امسال اولین بار است که توده هوای سرد اسکاندیناوی 
وارد کشور می شود که این بی  سابقه است و ۱۱ استان شمالی کشور 
را تحت تاثیر قرار خواهد داد. به این ترتیب که هر یک درجه کاهش 
دما ۲۵ میلیون متر مکعب معادل یک فاز پارس جنوبی مصرف را 

افزایش خواهد داد.
مدیر عامل شرکت ملی گاز شدت مصرف انرژی در کشور ما را ۳.۵ 
برابر نرم جهانی عنوان کرد.وی در ادامه با بیان اینکه وضعیت شبکه 
گاز کشور با همه محدودیت ها پایدار است، گفت: با وجود اینکه 
شبکه پایدار است اما منظور پایداری فیزیکی است و میزان گاز 

تحویلی به شبکه در مقایسه با سالهای گذشته قابل توجه است.
توکلی با بیان اینکه خط قرمز ما برای تامین گاز بخش خانگی، 
تجاری، حمل و نقل، کشاروزی و صنایع جزء است که در فصل 
زمستان 8۰ تا 8۵ درصد گاز تحویلی به شبکه را شامل می شود، 
افزود: صنایع عمده شامل پتروشیمیها، سیمان و فولاد، مس و 
آلومینیوم و پالایشگاهها در اولویت دوم ما برای تامین گاز قرار دارند

وی بیان داشت: وقتی 8۰ تا 8۵ درصد گاز توسط مصرف کنندگان 
اولویت اول) خانگی، تجاری، حمل و نقل، کشاروزی و صنایع جزء( 
به مصرف می رسد یعنی ۲۵۰ تا ۳۰۰ میلیون متر مکعب ناترازی 
وجود دارد و وظیفه وزارت نفت این است که به دسته اولویت دوم 

سوخت مایع تحویل دهد.
معاون وزیر نفت تصریح کرد: در فصل زمستان مصرف گاز اولویت 
اول از ۲۳۰ میلیون متر مکعب به 7۰۰ و 7۱۰ میلیون متر مکعب می 

رسد یعنی اینکه از سهم اولویت دوم کم می شود.
وی با بیان اینکه در کشور ما 7۲ درصد سبد انرژی به گاز وابسته 
است که در هیچ جای دنیا به این شکل نیست، اظهار داشت: در تمام 
دنیا در سبد سوخت تنوع وجود دارد اما در کشور ما مصرف به قدری 
بالاست که میزان گاز تحویلی معال میزان مصرف گاز در کشور چین 
است و دلیل آن علاوه بر عدم تنوع در سبد سوخت عدم صرفه جویی 

و بهسازی زیرساختها است.
توکلی در ادامه گفت: انداختن مسئولیت گردن مردم درست نیست، 
اگرچه آسایش و آرامش حق مردم است، از سویی تقسیم عادلانه گاز 
میان آنها نیز باید انجام شود، بنابراین انتظار می رود مصرف گاز کشور 

به اندازه میانگین جهانی باشد.
وی تأکید کرد: مجموع مصارف گاز صنایع سیمان کمتر از یک فاز 
پارس جنوبی است، یعنی اگر یک درجه کاهش دمای خانه ها تحقق 
یابد، گاز کافی به آنها تحویل می شود که در اقتصاد کشور تأثیر 

بسیاری دارد.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران اظهار داشت: بخشی از هدررفت 
گاز هم در مجموعه شرکت ملی گاز و وزارت نفت اتفاق می افتد که 
البته عدد بالایی  نیست و زیر ۴ درصد حجم توزیع است و بدون شک 
می تواند کمتر باشد و برای آن برنامه داریم.راهکارهایی به منظور 
بهینه سازی مصرف انرژی در اسناد بالادستی و قانون برنامه هفتم 

توسعه وجود دارد که باید عملی شود.
وی ادامه داد: هر یک مترمکعب گاز در داخل ایران ۱۰۲ تومان توزیع 
می شود در حالی که در منطقه ارزش هر مترمکعب گاز ۲۰ تا ۲۵ هزار 

مترمکعب است.
وی با اشاره به گازرسانی به نیروگاه ها یادآور شد: سال ۱۴۰۲ مقدار 
گازی که باید تحویل مبادی صادراتی می شد، از سوی طرف مقابل 
دریافت نشد و از سویی سال گرم تری بود، همین موضوع سبب شد 
گاز بیشتری در شبکه بماند و سوخت بیشتری هم تحویل نیروگاه ها 
شود، به همین دلیل گفته می شود تحویل گاز به نیروگاه ها در نیمه 
نخست امسال کمتر از پارسال بوده اما نباید ملاک گازرسانی به 
نیروگاه ها، حجم تحویلی در سال ۱۴۰۲ باشد، زیرا در همین زمان 

امسال، 8۳ درصد سبد گاز، به نیروگاه ها داده شده است.
توکلی درباره همکاری های گاز ایران و روسیه توضیح داد: 
گفت وگوها با روسیه از سه سال گذشته تاکنون آغاز شده، اما باید 
توجه کرد در منطقه ای هستیم که اهمیت گاز قابل توجه است و 

فروشنده گاز هم منافع خود را در نظر می گیرد.
وی با اعلام اینکه واردات و سوآپ گاز اکنون صفر است، گفت: 
افزایش قدرت کشور در حوزه انرژی یکی از اقدام های دارای اولویت 
به منظور افزایش قدرت کشور و تکلیف قانون برنامه توسعه برای 
شرکت ملی گاز است، به همین دلیل نشست هایی با روس ها داشتیم 
و پیشرفت های مناسبی محقق شده است، رئیس جمهوری و وزیر 
نفت هم در جریان نشست بریکس مذاکراتی داشتند و مسیر می تواند 

به نتیجه برسد.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران اجرای خط لوله گاز از کریدور دریایی 
هنوز بین ایران و روسیه بررسی و تعیین تکلیف نشده و حتی ممکن 
است اولویت نخست نباشد و انتقال گاز از طریق خشکی انجام شود

وی همچنین درباره اجرای طرح انتقال گاز ایران به پاکستان بیان 
کرد: اینکه در پاکستان چه اراده ای برای اجرای این طرح وجود دارد 
در حوزه اختیار بنده نیست که نظر بدهم، اما ایران تعهد خود را در 

اجرای این خط لوله انجام داده است.

مدیر عامل شرکت ملی گاز اعلام کرد:

واردات گاز نداریم

هفتمین جلســه مشترک کمیسیون های توسعه صادرات و حمل و نقل اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی گرگان

هفتمین جلسه مشترک کمیسیون های توسعه صادرات و حمل و نقل 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی گرگان با محوریت بررسی 
مشکل ترانشیپمنت در مسیرهای صادراتی قزاقستان ، ترکمنستان 

و ازبکستان
رفع موانع صادرات کالا ار اینچه برون در الویت است

 رییس کمیسیون توسعه صادرات اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
مرز  از  کالا  صادرات  توسعه  موانع  رفع  گفت:  گرگان  کشاورزی 
اینچه برون در اولویت و حل مشکل ناترازی در دریافت عوارض کشور 

ترکمنستان ضروری است.
سعید صفوی در هفتمین جلسه مشترک کمیسیون های توسعه 
صادرات و حمل و نقل اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی گرگان، 
اظهار کرد: برای برطرف شدن ناترازی در دریافت عوارض توسط 
با برگزاری نشست های  بازرگانی گرگان  اتاق  ترکمنستان توسط 
تخصصی از جمله اتاق بازرگانی مشترک ایران و ترکمنستان در 

دستور کار قرار دارد.
صفوی اظهار کرد: مشکلات ترانزیتی و حمل و نقل رانندگان کشوری 

و  گلستانی به ترکمنستان باید هر چه سریع تر مرتفع شود.
وی گفت: اتاق مشترک ایران - ترکمنستان فرصت بسیار خوبی است 
تا بتوانیم از طریق این اتاق و رساندن صدای خودمان به اتاق ایران و 
حتی کشور ترکمستان و وزارت امور خارجه ایران در جهت حل این 

مسائل قدم برداریم.

وی با بیان این که در شرایط تحریم، صادارت کالا از اهمیت ویژه 
برخوردار است، افزود: اتاق بازرگانی گرگان وظیفه خود می داند 
ازشرکت های حمل و نقل بین المللی داخلی و تجار این خطه برای 
پایداری و رشد صادرات کالا از اینچه برون استان گلستان حمایت همه 

جانبه داشته باشد.
وی خاطر نشان کرد: متاسفانه پرداخت عوارض ناعادلانه تجار و 
رانندگان و شرکتهای حمل و نقل را به شدت کلافه کرده و حل این 

مساله نیازمند گفتگو های دیپلماتیک است.
رییس کمیسیون توسعه صادرات اتاق بازرگانی گرگان تصریح کرد:  
صادرات به ترکمستان یک فرصت اقتصادی بسیار مناسبی برای 

استان و کشور است و نباید از کنار آن ساده گذشت.
وی بیان کرد:  تضاد منافع بسیار زیادی بین دو کشور در حمل و نقل 
وجود دارد و باید با جدیت حل این مسأله را در دستور کار قرار دهیم

صفوی ادامه داد: صادرات در شرایط فعلی مهم ترین گزینه برای 
اقتصاد است و اجازه نمی دهیم به هر دلیلی جلوی آن گرفته شود.

مذاکره بهترین روش برای حل ترانشیپ به ترکمنستان است
رییس کمیسیون حمل و نقل، ترانزیت و لجستیک اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن  و کشاورزی گرگان ،  اظهار کرد: در شرایط فعلی 
ترانشیپ مشکلات بسیار زیادی را برای کالاهای تجاری به سمت 
ترکمنستان ایجاد کرده که باید با مذاکره و تعامل این مشکل حل شود

رحمان قره باش در هفتمین جلسه مشترک کمیسیون های توسعه 
صادرات و حمل و نقل اتاق بازرگانی گرگان، اظهار کرد: ما در شرایط 
بحرانی با ترانشیپ مخالف نیستیم و باید مذاکرات دیپلماتیک خود 

را برای حل مسأله ناترازی دریافت هزینه ادامه دهیم.
وی افزود: قیمت همه چیز نیست و شرکت های حمل و نقل مسئولیت 

مدنی هم در قبال فعالیت خود دارد.
قره باش با بیان اینکه شرکت های حمل و نقل حتما CMR ها را بیمه 
کنند، افزو: ترانزیت صنعت بسیار پربازدهی است و باید حمایت شود،

بیان کرد: در بسیاری موارد ترانشیپ باعث میشود که بار در کشور 
مقصد ناپدید می شود و همین مساله مشکلات و ضررعای زیادی 

متوجه شرکت های حمل و نقل و تجار می کند.
وی خاطر نشان کرد: در شرایط تحریم و بحران با قطع ترانشیپ 
مخالفیم اما خواهان تغییر رویه و رفع ناترازی ها در رابطه با پردا به 

ترانشسپ ها  و ورود کامیون ها هستیم.
وی ادامه داد گفت : باید برای توسعه تجارت و ترانزیت زیر ساخت ها 
را درست کنیم در غیر اینصورت نمی توان به افق های بلند مدت برای 

دستابی به این بازارها بیندیشیم.
به گفته قره باش، دیپلماسی گفتگو بهترین راه حل برای رفع این 
مشکل است و در این بین علاوه بر اناق بازرگلنی گرگان و ایران و 
مسئولان گلستانی، وزارت امور خارجه دولت چهاردهم باید گام 

بلندی بردارد.
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در شرایط طاقت فرسای دمایی: 

 ترموکوپلهای یاتاقان های پایینی ایرهیترهای 
واحد 2 بخار نيروگاه نكا نصب شد

  

نیروگاه  بخار   ۲ واحد  ایرهیترهای  پایینی  یاتاقانهای  معیوب  ترموکوپلهای 
شهیدسلیمی نکا در دمای محیطی ۱۰۵ درجه تعویض شد.

خبر  این  اعلام  با  نکا  برق  تولید  مدیریت  شرکت  تعمیرات  و  نگهداری  معاون    
گفت: با توجه به در مدار بودن ایرهیترها و ضعف عایقی بدنه آنها و نیز آلودگی 
در دمای  فعالیت مذکور  تشعشعات شدید حرارتی،  و  دود  از وجود  ناشی  محیطی 
بر  آن  عملکرد  و سیگنال  انجام  موفقیت  با  سانتیگراد  درجه   ۱۱۰ تا   8۰ محیطی 

روی نشانگر میز اتاق فرمان فعال گردید.
در  بخار  واحدهای  در  مایع  سوخت  از  استفاده  داد:  ادامه  سری  قلعه  ابراهیم   
دمای  افزایش  نتیجه  در  و  ایرهیترها  بدنه  شدید  خوردگی  سبب  گذشته  سنوات 
بالای محیط، نشتی دود، گرم شدن اطراف یاتاقانها، خرابی ترموکوپلها و عملکرد 
مجازی آنها شده و در این شرایط محیطی که بدلیل شدت گرما و وجود دود به 
با  را  تجهیزات  از  اشکال  رفع  و  گیری  اندازه  کار  کرد،  تنفس  توان  می  سختی 
اما علیرغم همه مشکلات همکاران ما مثل همیشه  دشواری مواجه نموده است، 
درجه   ۱۰۵ دمای  در  برانگیز،  تحسین  اقدامی  در  و  از خود گذشتگی  با  توانستند 

معیوب شوند. ترموکوپلهای  تعویض  به  موفق  سانتیگراد 

10 بسته رونق مولدسازی در استان یزد تدوین 
شد 

زهرا افضلیان- خبرنگار جهان اقتصاد
مولدسازی  از  منابع حاصل  از  استفاده  یزد  استان  دارایی  و  اقتصادی  امور  مدیر کل 
های  طرح  مالی  تامین  برای  محوری  های  سیاست  از  را  دولت  مازاد  های  دارایی 
زیربنایی خواند و از تدوین ۱۰ بسته رونق مولدسازی دارایی های مازاد دولت در این 

استان خبر داد. 
محمد دهقان منشادی اظهار داشت:  منابع حاصل از مولدسازی استان، برای ادامه 
اجرای طرح های نیمه تمام ورزشگاه بزرگ شهر، پروژه انتقال آب به یزد و بیمارستان 

های نیمه ساز هزینه خواهد شد. 
علوم  دانشگاه  پردیس  متاهلی،  خوابگاه های  تکمیل  و  ساخت  همچنین  گفت:  وی 
نفت،  شرکت  انبارهای  جدید  مکان یابی  آهن،  راه  های  زیرساخت  توسعه  پزشکی، 
و  آموزشی  های  زیرساخت  گردشگری،  و  فرهنگی  میراث  زیرساخت های  توسعه 
زیرساخت های آموزش فنی و حرفه ای استان نیز در برنامه بسته رونق مولدسازی 

استان قرار دارد. 
مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان یزد افزود: استفاده از ظرفیت های مولد سازی 
دارایی های مازاد دولت به عنوان  یکی از مسیرهای تامین مالی در لایحه بودجه سال 

آینده پیش بینی شده است.

جایگاه تاریخی تبریز باید احیا شود
تبریز - رعنا نیک رفتار

استاندار آذربایجان شرقی گفت: شورا رکن اصلی مدیریت شهری و یک نهاد مردم 
سالار به شمار می آید و ما نیز وظیفه داریم از تصمیمات شورای شعر تبریز در راستای 

توسعه، عمران و آبادانی شهر حمایت کنیم.
بهرام سرمست در دیدار اعضای شورای شهر و شهردار تبریز با وی با اشاره به این 
تعامل  زمینه ها  تمامی  در  اگر  اضافه کرد:  باشد،  تعامل  باید   ما  که فصل مشترک 
داشته باشیم، برای شهر و شهروندان مفید خواهیم بود، در غیر این صورت با داشتن 

اختلافات به نتیجه دلخواه نخواهیم رسید و همه متضرر خواهیم شد.
با  که  است  زیادی  ظرفیتهای  و  تاریخی  هویت  دارای  تبریز  کرد:  تصریح  سرمست 
همراهی شورای شهر و نمایندگان مجلس  باید این کهن شهر را به جایگاه واقعی 

خود برسانیم.
وی با بیان اینکه موفقیت در حل مسایل مبتلا به تبریز در گروی همدلی و هم افزایی 
شورای شهر و شهرداری و مدیریت ارشد استان است، ادامه داد: باید در مواجهه با 
مشکلات شهر و شهروندان و تلاش برای حل آنها یک دل و یک صدا باشیم.استاندار 
را  تبریز   اتمام طرح های کلان شهری  و  برای تکمیل  آذربایجان شرقی، کوشش 
وظیفه همه مسوولان شهری و استانی دانست و بیان کرد: باید همه دست به دست 
هم دهیم تا تبریز را در مقایسه با سایر کلان شهرهای کشور به جایگاه شایسته آن 
مشکلات  از  گزارشی  دیدار  این  در  نیز  تبریز  شهر  شورای  رییس  برسانیم.احمدی، 

اساسی مبتلابه این کلان شهر ارایه کرد.
 

استان همدان جزو سه استان برتر کشور در 
تجهیز نمازخانه مدارس

 مدیرکل آموزش و پرورش استان همدان گفت: آموزش و پرورش استان همدان جزو 
سه استان برتر کشور در توزیع و تجهیز نمازخانه مدارس است.

رسول شیدایی پیش از ظهر روز چهارشنبه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: زیبایی و 
آراستگی نمازخانه ها باعث جذب دانش آموزان به نماز است

مدیرکل آموزش و پرورش استان همدان در ادامه گفت: تجهیز نمازخانه های مدارس 
به فرش سجاده ای از سال ۱۳9۲ تاکنون در بیش از ۲۵۰ آموزشگاه استان اجرا شده 
و در سال جاری نیز با اختصاص ۴۰۰۰ متر مربع در 6۰ آموزشگاه استان پیگیری و 
توزیع می گردد.وی افزود: با این حال اداره کل آموزش و پرورش استان از سال ۱۳8۴ 
تا سال ۱۴۰۳ بیش از 9۰۰ نمازخانه را از محل اعتبارات کشوری، استانی و خیرین 
با احتساب تجهیزات نوسازی قریب به ۱۲۵۰ نمازخانه  پیگیری و تجهیز نموده که 
استان تجهیز شده است.شیدایی آموزش و پرورش استان همدان را جزو سه استان 
برتر کشور در توزیع و تجهیز نمازخانه مدارس اعلام کرد و افزود: در این راستا در 
سال ۱۳89 رسماً از مسئولین وقت آموزش و پرورش مخصوصاً اداره قرآن عترت و 
استان  پرورش  و  آموزش  گردید.مدیرکل  تقدیر  کشوری  گردهمایی  در  استان  نماز 
همدان اعلام کرد: بیش از ۴۰۰ نمازخانه تاکنون شناسایی شده که در حال رایزنی 
جهت تأمین اعتبار از طرف نوسازی و اعتبارات کشوری قرآن و نماز و خیرین هستیم 
که امیدواریم بتوانیم با توجه به قیمت بالای فرش سجاده ای و از طرف دیگر نبود 

اعتبارات لازم تا ۴ سال دیگر تجهیز نمائیم.
وی عنوان کرد: در سال جاری 6۰ نمازخانه در دستور کار بوده و رسماً در هفته قرآن 
بهره  به  و  تجهیز  استان  سراسر  در  همزمان  به طور   ۱۴۰۳ آذرماه  در  نماز  و  عترت 

برداری خواهد رسید.

سازمان  فرهنگی  میراث  و  گردشگری  توسعه  مدیر 
در  گردشگری  فعال   ۳ حضور  از  اروند  آزاد  منطقه 
منطقه آزاد اروند با هدف معرفی جاذبه ها و ظرفیت 

های گردشگری این منطقه، خبر داد.
سازمان  الملل  اموربین  و  عمومی  روابط  گزارش  به 
منطقه آزاد اروند، امیر هوشنگ بابامرادی حضور این 
با جاذبه های  به منظور آشنایی  را  فعالین گردشگری 
منطقه آزاد اروند عنوان کرد که به دنبال آن رونق این 
صنعت را در منطقه به همراه خواهد داشت و افزود: 
سارا غلامرضایی تورلیدر استان البرز و تهران،حمیدرضا 
حمزه فعال گردشگری و محتوا سازی حوزه کودک و 
فرشاد اصول فلاح تولید محتوا و لیدر ماجراجویانه؛ ۳ 
فعال حوزه گردشگری هستند که به منظور بازدید از 
جاذبه ها، تولید محتوا و معرفی منطقه بمدت ۲ روز 

مهمان منطقه آزاد اروند خواهند بود.
معرفی  در  را  نوین  های  رسانه  و  بلاگرها  نقش  وی 
ظرفیت های گردشگری اثر گذار دانست و گفت: رسانه 
داشتن  دلیل  به  اجتماعی  های  شبکه  و  جدید  های 

ابزار  و  مناسب  بسیار  ظرفیت  یک  بسیار،  مخاطبان 
قدرتمندی برای شناساندن داشته های بالقوه و به فعل 
حوزه های مختلف گردشگری هستند که متاسفانه به 

خوبی معرفی نشده اند.
سازمان  فرهنگی  میراث  و  گردشگری  توسعه  مدیر 
منطقه آزاد اروند، تصریح کرد: آشنایی دیگر هموطنان 
با سبک زندگی، فرهنگ، خوراک، میراث فرهنگی و 
گردشگری شهرستان های آبادان و خرمشهر و جذب 
توریست با محوریت توسعه و رونق اقتصادی مهم ترین 
هدفی است که این مدیریت تلاش دارد تا با راهکارهای 
نوین و بروز اجرایی کرده که دعوت از ۳ فعال و بلاگر 
گرفته  انجام  اساس  همین  بر  نیز  گردشگری  حوزه 
است.شایان ذکر است بلاگرها به دنبال کنندگان خود 
در شبکه  های اجتماعی، که گردشگران آینده هستند، 
از کدام مکان دیدن کنند و کجا  نشان می دهند که 
عکس بگیرند و دستورالعمل  هایی در مورد نحوه معرفی 
بسیار خاص  مقاصد  در  عنوان یک گردشگر  به  خود 

ارائه می دهند.

فم تور ۲ روزه گروه گردشگری از منطقه آزاد اروند

امیر حسین ماه آورپور در چهل ودومین برنامه »به احترام مردم اصفهان« با محوریت 
بهره برداری از پروژه های سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی 
شهرداری اصفهان اظهار کرد: تا کمتر از حدود سه ماه آینده پس از ۳۰ سال میدان 

مرکزی میوه و تره بار، صاحب سردخانه هزار تنی می شود و گامی برای ورود 
سرمایه گذاران در این حوزه برداشته می شود.

وی افزود: همزمان با آن نیز بهره برداری سورت و بسته بندی میوه را خواهیم داشت، 
در این راستا برنده مناقصه نیز مشخص شده است و کمتر از سه ماه آماده بهره برداری 

است؛ البته همزمان با آن فاز دوم مجموعه خواروبار بار نیز افتتاح می شود.
مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری 
اصفهان با اشاره به افتتاح بارانداز ماهی گفت: این طرح به دلیل اعتماد و اعتبار به کسبه 
و فعالان حوزه اقتصادی شهر اجرا شده است که موجب می شود فعالان اقتصادی کشور، 

علاقه مند به داد و ستد با فعالان اقتصادی اصفهان شوند.
ماه آورپور تصریح کرد: در این راستا غرفه های قدیمی میوه در اختیار آن ها قرار گرفت 
و هم اکنون شاهد افتتاح بارانداز هستیم.وی با بیان اینکه روزانه 8۰ تن ماهی و آبزیان 
از جنوب کشور وارد اصفهان می شود، گفت: این میزان به 8 استان باز توزیع می شود 

که در این راستا نیازمند ایجاد مرکز باز توزیع ماهی در شهر اصفهان بودیم.مدیرعامل 
سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری اصفهان تصریح 
کرد: موقعیت جغرافیایی اصفهان و دسترسی به شبکه حمل ونقل استان، این ظرفیت 
را افزایش داده است و در این راستا بزرگترین بارانداز ماهی و آبزیان مرکز کشور در ۱۵ 

غرفه با مساحت بالغ بر 8 هزار مترمربع ایجاد شد.
ماه آورپور با اشاره به ایجاد تالار ۲۴ میدان مرکزی میوه و تره بار اصفهان گفت: افزایش 
ظرفیت در میدان میوه و تره بار احساس شد، تالار با ۲8 غرفه آماده بهره برداری است.

وی ادامه داد: نیروگاه ۲۰۰ کیلو وات خورشیدی که ویژگی منحصر به فرد آن این است 
که اولین نیروگاه دو طرفه است، در میدان شکل گرفت، مقرر شده با همکاری بخش 
خصوصی ظرفیت آن را تا پایان سال آینده به یک مگاوات برسانیم که با افتتاح این 
نیروگاه خورشیدی در آئین امروز ظرفیت نیروگاه خورشیدی میدان به ۴6۰ کیلووات 

می رسد.

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان از بازرسی و کنترل کیفی بیش از ۵۰۰ کیلومتر 
لوله و اتصالات فلزی و پلی اتیلن در شرکت گاز استان اصفهان طی 6 ماهه نخست سال 
۱۴۰۳خبر داد. به گزارش روابط عمومی شرکت ملی گاز ایران، ابوالقاسم عسکری گفت: 
به منظور جلوگیری از ورود کالای غیراستاندارد به پروژه های گازرسانی استان، در 6 
ماهه نخست سال جاری بیش از ۵۰۰ کیلومتر لوله و اتصالات فلزی و پلی اتیلن مورد 
بازرسی و کنترل کیفی قرار گرفت.وی بیان داشت: در همین مدت بازرسی از  بیش از 
۲8 هزار رگولاتورهای خانگی و صنعتی، بیش از ۲ هزار و ۳۰۰ کنتورهای جدید و تعمیری 
نیز صورت پذیرفته است.عسکری با بیان اینکه کارشناسان این شرکت با استفاده از علم 
روز، دانش و تخصص، سلامت تجهیزات را برای پایداری توزیع گاز در سطح استان دو 

چندان می کند،اظهار داشت: با استفاده از سیستم های کنترلی، نظارتی، ایمنی و آزمایش 
سلامت تجهیزات، راه برای توزیع ایمن و مستمر گاز مشترکین هموار می شود.

وی افزود: در این بازه زمانی ۴۴ مورد پروژه در حال اجرا نیز بازرسی و کنترل و همچنین 
6۳ مورد صدور کارت صلاحیت جوشکار پلی اتیلن و فولادی انجام شده است.

وی با اشاره به اینکه برنامه بازرسی تاسیسات و تجهیزات ایستگاه های تقیل فشار گاز 
استان در دستور کار قرار گرفته است، اظهار داشت: در این راستا تعداد 6۵۳ مورد ایستگاه 
های تقلیل فشار و حفاظت کاتدی و ایستگاه های در حال بهره برداری و فرآیند ساخت 
آنها و صدور ۱9۱ مورد گواهینامه ایستگاه های تقلیل فشار، اندازه گیری و حفاظت 

کاتدی در سطح استان اصفهان انجام شده است

تبریز - سیما نیک رفتار
نخستین تغییر فرمانداران دولت چهاردهم در آذربایجان شرقی با انتصاب »داوود 

گرشاسبی« به عنوان فرماندار تبریز کلید خورد.
طی مراسمی در تالار جمهوری فرمانداری تبریز برگزار شد، داوود گرشاسبی به عنوان 

فرماندار جدید تبریز معارفه و از زحمات یونس فاتح تقدیر شد.
بهرام سرمست استاندار آذربایجان شرقی در آیین تودیع و معارفه فرماندار تبریز با بیان 
اینکه این شهر با افتخار آفرینی در انتخابات گذشته ریاست جمهوری، دکتر پزشکیان 
را راهی پاستور کرد گفت:  تقدیر الهی این بود تا در این شرایط تاریخی و سرنوشت 

ساز، مردم تبریز همت کردند و حماسه آفریدند.
وی ادامه داد: با انتخاب دکتر پزشکیان، فرصت تاریخی برای ایران و آذربایجان فراهم 
شد و باید با محوریت تبریز این رسالت تاریخی را عهده دار شویم زیرا تبریز خاستگاه 
مشروطیت، انقلاب اسلامی و انتخابات پرشور بود و اگر در ایفای این نقش دقت نکنیم 

موجب ایجاد نارضایتی و آسیب دیدن جدی پایگاه دولت چهاردهم می شود.
سرمست گفت: بر این اساس، فرمانداری برای تبریز انتخاب کردیم که در وزارت کشور 
به طور تدریجی و پلکانی رشد کرده و سابقه طولانی در این موضوع دارد، از بخشداری 
آغاز کرده و در چهار شهرستان خدا آفرین، جلفا، سراب و مرند به عنوان فرماندار ایفای 

وظیفه کرده تحصیلات مرتبطی دارد و یک وزارت کشوری جا افتاده و کار بلد است.
سرمست ادامه داد: طبق اعلام مرکز پژوهش های مجلس، رتبه استان از نظر برخی 
شاخص ها بین ۲۴ تا ۲8 کشوری است که برای تبریز و آذربایجان شرقی سزاوار 

نیست.
وی افزود: فرماندار تبریز باید پیگیر مشکلات باشد و از تبدیل مسائل عمومی و اجتماعی 
به سیاسی و سیاسی به امنیتی در شهر جلوگیری کند در امور محوله و در برگزاری 
انتخابات باید عادل و بی طرف باشد و زمینه را برای مشارکت اجتماعی و سیاسی مردم 

فراهم کند.

سرپرست فرمانداری تبریز نیز با بیان اینکه تبریز برای ما حرف های بسیاری دارد، 
گفت: تاریخ، فرهنگ، شعر، موسیقی و صنعت و همه حوزه های این شهر برای ما 

مسیر گشا است و باید به این بالندگی افتخار کنیم.
داوود گرشاسبی ادامه داد: به دنبال تعامل و همدلی و هم افزایی با همه گروه ها و اقشار 
و احزاب برای اداره بهتر این شهر هستم زیرا معتقدم که تقابل، به جدل و تنش منجر 
می شود، حرف منطقی و عقلانی را میپذیریم و به موضوعات از منظر عقلانیت و 

کارشناسی نگاه می کنیم.
وی اضافه کرد: با پایدار کردن وضعیت فعلی و بکارگیری نظرات کارشناسی و عقلانی، 
تبریز را به نقطه ای که شان آن را دارد خواهیم رساند و در این مسیر با همه نگاه ها و 

جناح ها که تعامل گرا و انعطاف پذیرند کمک خواهم گرفت.
بهرام سرمست در حکم انتصاب گرشاسبی به سمت سرپرستی فرمانداری تبریز، بر 
استفاده بهینه از تمام ظرفیتهای شهرستان بخصوص سرمایه های انسانی، مادی و 
معنوی آن در عمل به تکالیف مقررشده به  ویژه فراهم کردن بسترهای جهش تولید 
و رشد اشتغال، جذب سرمایه گذاری و گسترش زیرساختهای اقتصادی و نیز ارتقای 

نظم و امنیت عمومی تاکید کرده است.
داوود گرشاسبی متولد سال ۱۳۴7 در شهرستان خلخال و دارای مدرک کارشناسی 
ارشد علوم سیاسی، از نیروهای با سابقه وزارت کشور است که مراتب مدیریتی را از 
بخشداری در استان اردبیل تا فرمانداری شهرستانهای خدا آفرین، جلفا، سراب و مرند 

در استان آذربایجان شرقی طی کرده است.

 مرکبات مازندران به فصل برداشت رسید و بازارهای خارجی به روی نوبرانه های باغی 
لبخند زده اما ماندگاری در این بازارها نیازمند تدبیر ویژه است.

مازندران به ایستگاه برداشت مرکبات رسید و این استان با داشتن ۱۱۳ هزار هکتار باغ 
نیمی از محصول مرکبات را در کشور تولید می کند. فصل برداشت طلای زرد در مازندران 
از نیمه های شهریور با چیدن نارنگی های پیش رس شروع می شود.هر ساله مازندران با 
برداشت نارنگی و ارسال آن به خارج از کشور، خیز خوبی را برای صادرات محصولات 
باغی بر می دارد اما در میانه راه به دلایل و مشکلات متعدد از جمله فراهم نبودن 
زیرساخت ها از برنامه های پیش بینی شده باز می ماندطی چند سال گذشته برنامه 
صادرات ۵۰۰ تا 7۰۰ هزار تنی مرکبات در استان مازندران طراحی شده بود که در 
خوشبینانه ترین حالت، سال قبل براساس آمارهای گمرک 78 هزار تن و به گفته 
مسئولان ۳7۰ هزار تن محصول روانه بازارهای خارجی شده است.با آنکه مرکبات 

مازندران مشتریان جدید از چین تا ماچین پیدا کرده به نظر می رسد اشکال در سیستم 
حمل ونقل و چرخه معیوب موجود در این بخش، تحقق اهداف صادراتی را با مشکل 
روبرو کرده است.کمبود نقدینگی و انتظار طولانی مدت برای وام سرمایه درگردش با 
نرخ ۲7 درصدی، ضعف در بازاریابی و صادرات و کمبود شدید صنایع تبدیلی از مشکلات 
فراروی مرکبات استدر حال حاضر مازندران رتبه دوم تولید مرکبات را در کشور دارد و 
کمبود نقدینگی و انتظار طولانی مدت برای وام سرمایه درگردش با نرخ ۲7 درصدی، 
ضعف در بازاریابی و صادرات و کمبود شدید صنایع تبدیلی طلای زرد مازندران را با 
چالش هایی روبرو کرده است.این مسائل درحالی است که مرکبات و محصولات تولیدی 
مازندران از کیفیت مطلوبی برخوردار هستند ولی در برنامه ریزی ها این محصول جایگاه 
خود را پیدا نکرده است.محمدرضا شعبانی مدیرعامل اتحادیه باغداران مازندران بااشاره 
به گردش ۴۰ هزار میلیارد تومانی باغات استان مازندران اظهار کرد: 6۰ درصد درآمد 

استان در حوزه کشاورزی مربوط به باغات است که نشان از اهمیت این بخش دارد.وی 
در گفتگو با خبرنگار مهر با اظهار اینکه برداشت مرکبات با چیدن نارنگی از مهرماه شروع 
شده است، زمان برداشت را مساله بسیار مهم دانست و گفت: امسال بیش از 97 درصد 
باغداران به این مساله توجه کردند زیرا سبززدایی کردن به بازار ضربه می زند.وی با عنوان 
اینکه فرایند صادرات را با چهار کانتینر به روسیه شروع کردیم، افزود: این مساله شد تا 
تقاضا برای صادرات جدید افزایش یابد.شعبانی درباره قیمت نارنگی با بیان اینکه 
محصول در سر درخت بین ۱۲ تا ۱۵ هزار تومان قیمت گذاری می شود، گفت: به موقع 
برداشت کردن نتیجه زحمات کشاورزان را به بار نشاند و قیمت کیوی نیز امسال به 6۰ 
هزار تومان رسید.مدیرعامل اتحادیه باغداران مازندران به سورتینگ داران هشدار داد 
که از سبززدایی کردن و رنگ افزایی پرتقال تامسون پرهیز کنند زیرا با جریمه های 

سنگینی روبرو می شوند.

فریده ناصریان-خبرنگار جهان اقتصاد
در جلسه دوره آموزشی »مدیریت بحران در رسانه« که با حضور مدیران روابط عمومی 
استانداری و شهرداری های استان تهران برگزار شد، از عملکرد مدیر روابط عمومی 
شهرداری قدس در راستای انجام فعالیت های شایسته در برگزاری مسابقات لیگ برتر 
فوتبال و لیگ نخبگان آسیا در ورزشگاه شهدای شهرقدس به عنوان روابط عمومی 

موثر، کارآمد و تلاشگر تقدیر به عمل آمد.به گزارش روابط عمومی شهرداری و شورای 
اسلامی شهر قدس؛ در حاشیه جلسه دوره آموزشی ”مدیریت بحران در رسانه” که 
صبح امروز دوشنبه 7 آبان ماه به میزبانی شهرداری نسیم شهر برگزار شد، محمد صائبی 
مشاور استاندار و مدیر کل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری تهران از عملکرد 

رضا قاسمی پیربلوطی، مدیر روابط عمومی شهرداری قدس تقدیر شد.

ارائه منظم و مستمر عملکرد و انعکاس شفاف، دقیق و اصولی اقدامات مجموعه 
مدیریت شهری در ارتقای حوزه ورزش و رخدادهای ورزشی بویژه برگزاری مسابقات 
لیگ برتر فوتبال و لیگ نخبگان آسیا در ورزشگاه شهدای شهرقدس از مهم ترین 
ملاک های ارزیابی روابط عمومی شهرداری قدس به عنوان روابط عمومی موثر، کارآمد 

و تلاشگرتقدیربه عمل آمد.

مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری شهرداری اصفهان:

میدان مرکزی میوه و تره بار اصفهان پس از ۳۰سال صاحب سردخانه می شود

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان:

بازرسی و کنترل کیفی بیش از ۵۰۰ کیلومتر لوله و اتصالات فلزی و پلی اتیلن

داود گرشاسبی فرماندار تبریز شد

لبخند بازارهای جهانی به مرکبات مازندران

در حاشیه دوره آموزشی “مدیریت بحران در رسانه” انجام گرفت

تقدیر از مدیر روابط عمومی شهرداری قدس
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کارگـردان  دو  از  فیلـم  دو  اکـران 
و  کمـدی  گونـه  در  یـکی  محبـوب، 
اتفـاقی اسـت کـه  دیگـری اجتمـاعی، 
رقـم  سینماهـا  گیشـه  بـرای  امـروز  از 
زرافه هـا«  بـا  »صبحانـه  می خـورد. 
صحـتِ  سـروش  مخاطبـان  میزبـان 
فیلـم  و خالـق  بـاز« می شـود  »کتـاب 
بـا  روشـن«  »شـب های  خاطره سـاز 
نوجوانـان  بازمی گـردد.  »شـبگرد« 
کیانـوش«  »بـاغ  دنیـای  کاشـف  نیـز 

می شـوند
ایرنـا،  سینمـایی  خبرنـگار  گـزارش  بـه 
متـوالی  نشیب هـای  و  فـراز  از  پـس 
گیشـه  فتـح  و  »زودپـز«  جنجال هـای 
۱۰۰ میلیـاردی توسـط این فیلـم، از این 
فیلـم جدیـد راهی سینماهـا  هفتـه سـه 
می شـوند تـا تسـلط کمدی ها بر گیشـه، 
انـدکی کمتـر شـود. سـروش صحـت بـا 
دومیـن فیلـم خـود و ترکیـبی متفاوت از 
بازیگـران کمـدی بـه سینماهـا می آیـد، 
»شـب های  کالـت  اثـر  کارگـردان 
پـرده  روی  را  »شـبگرد«  روشـن«، 
نقـره ای می آورد و »بـاغ کیانـوش« بـه 
عنـوان فیلـمی متفـاوت بـرای نوجوانان، 

می کنـد سـرگرم  نیـز  را  بزرگ ترهـا 
سـروش صحـت را پـس از »کتـاب باز« 
آن کـه  بـا  می شـناسیم.  دیگـری  طـور 
کـه  بـود  صحـتی  سـروش  همـان  او 
سـاختمان  و  نوشـته  را  بـرره  شـب های 
پزشـکان را بـه عنـوان سـریالی مانـدگار 
در ژانـر کمـدی کارگردانی کـرده بود اما 
پـس از »کتـاب باز« در قامـت هنرمندی 
را  کتاب خـوانی  پـای  کـه  شـد  حاضـر 
همیـن  از  و  کـرد  بـاز  مـلی  رسـانه  بـه 
طریـق چهـره هـای گمنـام دیگـری که 
دسـتی بـر آتـش نویسـندگی داشـتند را 
زرافه هـا«  بـا  کرد.»صبحانـه  معـرفی 
برقـص«،  مـن  بـا  »جهـان  ماننـد  نیـز 
می شـود.  اکـران  متفـاوتی  شـرایط  در 
فـروش پیشـتازانه »زودپـز« از یک سـو 
از  مـاه  آذر   7 از  اکـران »هفتـادسی«  و 

سـوی دیگـر، فضـا را بـرای اکـران این 
فیلـم محـدود می کند و بایـد دید صحت 
می توانـد مخاطبـان خـاص خـود را بـه 

سینماهـا بکشـاند یـا خیـر
او  اول  سینمـایی  اثـر  کـه  شـد  همیـن 
یعـنی جهـان بـا مـن برقـص بـا وجـود 
در  کرونـا،  شـرایط  و  محـدود  اکـران 
شـد  دیـده  خـودش  مخاطبـان  میـان 
میلیـارد در گیشـه فـروش داشـت.   6 و 
صحـت  فیلمسـازی  مسیـر  اثـر،  همیـن 
و  کشـاند  مخاطبـان  چشـم  پیـش  را 
طعـم جهـان دوپهلـوی فانتـزی و رئـال 
صحـت را زیـر زبـان مخاطبـان نشـاند. 
صحـت پـس از جهـان بـا مـن برقـص 
کـه با مـرگ مواجهه ای متفاوت داشـت، 
سـریال  در  را  ابـزورد  فضـای  همیـن 
مگـه تمـوم عمـر چنـد بهـاره نیـز تکرار 
کـرد و مخاطبـان زیـادی را بـه سـبک 

کـرد جلـب  خـود  جهان بیـنی 
همـان  در  زرافه هـا  بـا  صبحانـه  حـالا 
سینماهـا  در  امـروز  از  هـوا  و  حـال 
اکـران می شـود. فیلـمی کـه بـا مفاهیم 
بخشـش،  از  اعـم  صحـت  نظـر  مـورد 
متفـاوتی  شیـوه  بـه   .. و  انتقـام  مـرگ، 
تـراژدی و  شـوخی می کنـد و دسـتمایه 
طنـز توامـان قـرار می دهـد. صبحانـه با 

زرافه هـا را سیدمصطـفی احمـدی تهیـه 
و  گذشـته  سـال  احمـدی  اسـت.  کـرده 
همزمـان بـا اکـران صبحانـه بـا زرافه ها 
در جشـنواره فیلـم فجـر، بی بـدن را نیز 
در جشـنواره تهیـه کـرده بود. ایـن فیلم 
در جشـنواره مـورد اقبال واقع نشـد و به 
جـز چنـد نقـد ریـز و درشـت نتوانسـت 

توجـه داوران را بـه خـود جلـب کنـد
بـا  صبحانـه  دربـاره  توجـه  قابـل  نکتـه 
زرافه هـا، ترکیـب بازیگـرانی اسـت کـه 
بیـژن  دارد. بـه جـز پژمـان جمشیـدی، 
بنفشـه خواه و هوتـن شـکیبا کـه پیش تر 
در مدیـوم سـریال بـا صحـت همـکاری 
هـادی  و  رادان  بهـرام  بودنـد،  کـرده 
مقابـل  بـار  نخسـتین  بـرای  حجازی فـر 

رفته انـد صحـت  دوربیـن 
اثـر  ماننـد  نیـز  زرافه هـا  بـا  صبحانـه 
مـن  بـا  جهـان  یعـنی  صحـت  نخسـت 
اکـران  متفـاوتی  شـرایط  در  برقـص، 
از  زودپـز  پیشـتازانه  فـروش  می شـود. 
آذر   7 از  اکـران هفتـادسی  و  یـک سـو 
مـاه از سـوی دیگـر، فضا را بـرای اکران 
ایـن فیلـم محـدود می کنـد و بایـد دیـد 
صحـت می توانـد مخاطبـان خـاص خود 

را بـه سینماهـا بکشـاند یـا خیـر
شایسـته فیلـم در ایـن هفتـه، علاوه بـر 

صبحانـه بـا زرافه هـا، شـبگرد را نیـز در 
عنـوان  بـه  موتمـن  فـرزاد  دارد.  اکـران 
بـه  شـبگرد  بـا  حـالی  در  کارگـردان 
عنـوان سیزدهمیـن اثـر سینمـایی خـود 
بـه سینماهـا بازمی گـردد کـه شـب های 
فیلـم  انگیزتریـن  خاطـره  هنـوز  روشـن 
مانـده  فیلم بین هـا  یـاد  در  و  اوسـت 
 8۱ سـال  در  روشـن  است.شـب های 
آمریـکا،  از  موتمـن  بازگشـت  از  پـس  و 
و  تولیـد  عقیـقی  سـعید  نویسـندگی  بـه 
میلیـارد   6۵ شـد.  اکـران   8۲ سـال  در 
سـال،  آن  در  گیشـه  فـروش  تومـان 
اقتبـاسی  اثـر  ایـن  از  مخاطبـان  اقبـال 
می داد.فـرزاد  نشـان  را  عاشـقانه  و 
موتمـن بـه عنـوان کارگـردان در حـالی 
سینماهـا  بـه  عنـوان  بـه  بـا »شـبگرد« 
روشـن«  »شـب های  کـه  برمی گـردد 
اوسـت  فیلـم  انگیزتریـن  خاطـره  هنـوز 
اسـتحالا  مانـده  فیلم بین هـا  یـاد  در  و 
موتمـن  سینمـایی،  فیلـم   ۱۲ از  پـس  و 
بـا شـبگرد بـه سینماها بازگشـته اسـت. 
اگـر اکـران آنلایـن ۳ آذر ۱۳99 سراسـر 
شـب را لحـاظ نکنیـم، چشـم و گـوش 
بسـته آخریـن فیلـم اوسـت کـه کمـدی 
بـود و در سـال 97 در سینماهـا اکـران 
شـد. شـبگرد کـه پـس از سـه سـال از 

تولیـد هنـوز داسـتان آن منتشـر نشـده، 
درخواسـت حضـور در چهلمین جشـنواره 
فیلـم فجـر را نیـز داده بـود کـه پذیرفته 

نشـد
از همـان زمـان پیگیـری بـرای دریافـت 
امـا  شـد  شـروع  فیلـم  نمایـش  پروانـه 
تـا پاییـز ۱۴۰۱ هنـوز خبـری از پروانـه 
شـدن  طـولانی  همیـن  نبـود.  نمایـش 
شـائبه هایی  پروانـه،  ایـن  صـدور  رونـد 
مبـنی بـر توقیـفی بـودن ایـن فیلـم را 
بـه وجـود آورد. حـالا هـم پـس از رفـع 
پسـر  مسیـح  چـون  فیلم هـایی  توقیـف 
علیکـم  سلام  متروپـل،  سینمـا  مریـم، 
حـاج آقـا و چنـد فیلـم دیگـر در ابتـدای 
دولـت چهاردهـم، شـبگرد نیـز بـه ایـن 
فهرسـت اضافـه شـد تـا پس از ۲ سـال 
از زمـان دریافـت پروانـه نمایـش، از این 

هفتـه اکـران خـود را آغـاز کنـد
گـویی  قصـه  بـازار  کـه  روزگاری  در 
اسـت،  داغ  سینمـا  در   6۰ دهـه  دربـاره 
قاعـده  ایـن  از  هـم  کیانـوش  بـاغ 
مسـتثنی نیسـت بـا ایـن تفـاوت کـه به 
دور از کمدی زدگی هـای تجـاری گیشـه 
اکران می شـود. این فیلم، سـال گذشـته 
در جشـنواره فیلـم فجـر بـا اقبـال خوبی 
مواجـه شـد و سیمـرغ بلوریـن بهتریـن 
را  آرمـان  جایـزه  و  هنـری  دسـتاورد 
رضـا  را  کیانـوش  کرد.بـاغ  دریافـت 
کشـاورز حـداد کارگـردانی کـرده و این، 
اولیـن تجربـه سینمـایی او بـوده اسـت. 
شـجاعت  بـا  را  مخاطـب  فیلـم،  ایـن 
چنـد نوجـوان همـراه می کنـد تـا در دل 
عـراق  و  ایـران  جنـگ  کـه  روزهـایی 
بـه اوج خـودش رسیـده، از مـردم یـک 
روسـتا دفـاع کنند.پس از آثـار ماندگاری 
چـون اتوبـوس شـب، ترکش هـای صلح 
یـا بزرگمـرد کوچـک، فیلم هـایی کـه به 
نقـش موثـر نوجوانـان در بحبوحه جنگ 
بپـردازد تولیـد نشـد و بـه نظـر می رسـد 
بـاغ کیانـوش می توانـد از ایـن نظـر اثـر 

باشـد نوجوانـان  بـرای  مانـدگاری 

 بازگشت کارگردان خاطره ساز به سینما

مردِ کتاب باز با زرافه ها می آید
»بگو بخند« دنبال استعدادهای ناشناخته است

 مجـری برنامـه »بگـو بخنـد« مقایسـه ایـن برنامـه بـا »خندوانـه« را افتخـاری بـرای تیـم خود 
دانسـت و بـه تلاش بـرای فراهم کـردن بسـتری بـرای حضور اسـتعدادهای ناشـناخته از سراسـر 

ایـران اشـاره کرد
عبـدالله روا، مجـری برنامـه »بگـو بخنـد« کـه سـه شـب پایـانی هفتـه آنتن شـبکه نسیـم را در 
اختیـار دارد، در گفت وگـو بـا خبرنـگار ایرنـا گفـت: تمرکـز این برنامـه روی مبحث کمـدی و پیدا 
کـردن اسـتعدادهای کمـدی بـود، چراکـه مـن خـودم نیـز تجربیـاتی در این زمینـه داشـته ام و به 
هرحـال بـرای مـن فضای جـذابی اسـت. در کنار آن حضـور مردم در اسـتودیو بود، کـه برای من 
بـه عنـوان یـک مجـری انگیـزه ایجاد می کنـد. همچنین حضـور هنرمندان بـه عنـوان داور با هم 

بـرای مـن جـذاب و بـه روحیـات و علایقم نزدیـک بود
ایـن مجـری در پاسـخ بـه این پرسـش که چـه تفاوت هـایی میـان چهـره تلویزیـونی او در »بگو 
بخنـد« و رفتارهـای روزمـره اش وجـود دارد، گفـت: بـرخلاف آنچـه بیننـدگان تلویزیـون ممکـن 
اسـت از مـن در ذهـن داشـته باشـند، در زنـدگی شـخصی آرام تـر و منزوی تـر هسـتم. البتـه کـه 
نمی توانـم بگویـم کاملا متفـاوت بـا آن چیـزی کـه در تلویزیـون می بینیـد، هسـتم امـا بـه هـر 

صـورت فـرد آرام تـری در زنـدگی شـخصی و خـارج از فضـای کار هسـتم
او در رابطـه بـا چالش هـای »بگـو بخنـد« عنـوان کرد: ایـن برنامه چـه از نظر شـرایط ضبط، چه 
از نظـر اتفاقـاتی کـه بـرای شـرکت کننده ها می افتاد، روزهای سـختی داشـته اسـت. همچنین در 
بحث هـای داوری نیـز گاهی اوقـات حـتی کار بـه اخـتلاف نظـر نیز می کشیـد به ویـژه در فصل 
اول چراکـه ابتـدای مسیـر برنامـه بـود و باید همـه به هم کمـک می کردیم تا کار پیـش رود. ولی 
کـم کـم ایـن مسـائل رفـع شـد و الان وضعیـت خـوبی داریم. سـکون و قـرار و حداقل هـایی که 

بایـد رعایـت بشـود وجـود دارد و خدا را شـکر خوب پیـش می رویم
او افزود: دغدغه برای ما همیشه این بوده است که سعی کردیم دنبال آدم هایی که بسیار با استعداد 
و در عرصه کمدی نوظهور هستند، برویم تا ما در این برنامه بتوانیم آن ها را معرفی کنیم؛ کاری 
که در فصول گذشته »بگو بخند« رخ داده است و الان شاهد هستیم که شرکت کنندگان فصل های 
گذشته نه تنها به عنوان منتور در کنار شرکت کنندگان فصل سوم »بگو بخند« هستند بلکه در 
برنامه های دیگر نیز حضور دارند. نکته مهم این برنامه این است که پس از اتمام آن شرکت کننده ها 
فراموش نمی شوند و دوباره در کنار عوامل قرار می گیرند.مجری »بگو بخند« درباره مقایسه هایی 
که منتقدان بین »بگو بخند« و »خندوانه« مطرح کرده اند، گفت: مقایسه با »خندوانه« که یکی 
از برجسته ترین و جریان سازترین برنامه های تاریخ تلویزیون ایران به شمار می آید، برای ما افتخار 
است. ما باید خودمان را به سطح دوران اوج »خندوانه« نزدیک کنیم.او افزود: از نظر شباهت باید 
بگویم که »خندوانه« برنامه ای جامع الشرایط بود، مسابقه و تلنت برگزار می کرد و همچنین نمایش 
نیز داشت، به همین دلیل ممکن است شباهت هایی باشد، اما از نظر طرح کلی فکر می کنم برنامه 
»بگو بخند« برنامه در برگیرنده تری است چراکه این برنامه فرصت بزرگی را در اختیار همه مردم 
گذاشته است؛ به عنوان مثال برای فصل سه نزدیک به ۱۱ هزار فیلم برای ما ارسال شد که با 
توجه به ارقامی که تا پیش از این بوده است، می توان امتیاز مثبتی به برنامه داد.روا در ادامه بیان 
کرد: این امکان حضور تمام مردم از تمام ایران، امکانی است که به بهترین وجه در برنامه »بگو 
بخند« اتفاق افتاده است. امیدوارم روزی بتوانیم خاطراتی عمیق تر، از جنس خاطرات عمیقی که در 
»خندوانه« بیشتر اتفاق افتاده درست کنیم.وی درباره اتاق فکر »بگو بخند« و رسیدن این برنامه به 
هدف اولیه این اتاق فکر گفت: حداقل کار ما این است که از این شاخه به آن شاخه نپریدیم و ایده 
ما، ایده مشخصی است. البته ایده خیلی نویی هم نیست چراکه چهارچوب برنامه های تلنت در دنیا 
همین شکلی است؛ به صورتی که ما چهار داور داریم و حتی گاهی اوقات مجری هم نداریم. حالا 
در طراحی ما مجری حضور دارد و شرکت کننده ها سنجیده می شوند. فکر می کنم این چهارچوب 
کاملا رعایت شده و ما مشکلی از این منظر که بخواهیم تغییر کلی بدهیم نداشتیم. پس روی خط 

خودمان پیش رفتیم و برنامه در مسیر هدفش پیش می رود.

فرهنگ عمومی شــهر با توسعه کتابخانه ها ارتقا می یابد؛ 
اســتقرار کتابخانه های سیار در مناطق کم برخوردار شیراز

رئيس سازمان فرهنگي، اجتماعي و ورزشي شهرداري شيراز گفت: 
یکي از راهبردهاي سازمان فرهنگي شهرداري،  

هم افزایی و همکاری با دستگاه های همسو به ویژه اداره کل کتابخانه های فارس 
اســت که فارغ از هر گونه نگاه نمایشی به موضوعات فرهنگ تلاش دارد تا مردم 
از فضای کتابخانه ها اســتفاده کنند و در راستای ارتقای فرهنگ عمومی شهر قدم 

بردارند. 
مهندس محمدعلی چوبینی، در نشســت خبری مشــترک با محمدحسین فیروزی 
مدیرکل کتابخانه های استان فارس با موضوع »کتابخانه های در حال بهره برداری« 
که در محل فرهنگسرای حکمت برگزار شد، اظهار کرد: سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی شهرداری شیراز در این دوره دو راهبرد سر لوحه کار خود قرار داد که راهبرد 
اول  هم افزایی و جلوگیری از موازی کاری و همسو کردن ظرفیت ها، منابع و امکانات 
با دســتگاه های فرهنگی بود  که نمونه بارز و شاخص آن را در اقدام انجام شده در 

فرهنگسرای حکمت در بخش کتابخانه ای آن شاهد هستیم.
 یکي از راهبردهاي جدي سازمان در حوزه کتاب و کتابخواني است 

وی افزود: یکی از راهبردهای جدی سازمان در حوزه کتاب و کتابخوانی است. چرا که 
یکی از جذاب ترین و پرمخاطب  ترین نمایشگاه ها در سراسر کشور نمایشگاه های 

کتاب است که اهمیت این حوزه برای مردم مشخص است. 
رئیس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز تصریح کرد: سازمان 
فرهنگی به حوزه کتاب و کتابخوانی نگاه ویژه ای به خصوص در حوزه زیرساختی و 
فرهنگی دارد که در این راستا ۳ کتابخانه بزرگ مقیاس فرهنگسرای حکمت در شمال 
غرب شیراز، فرهنگسرای شهروند در شرق شیراز در بولوار اتحاد و فرهنگسرای بهمن 

بیگی در جنوب شیراز با نگاه آمایشی و تعامل و مشارکتی که با اداره کل 
کتابخانه های فارس صورت گرفت، خدمات ارزان قیمت به مردم ارائه می دهند.

چوبینی با تأکید بر اینکه در حوزه فرهنگ  کتابخوانی شــهر باید مزین به المان های 
مرتبط با شعر، ادبیات و کتاب مزین شود، اضافه کرد: در این دوره مدیریتی پیگیری 
جدی و تعامل بسیاری با سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری در حوزه نصب 

و احداث المان شعر، کتاب و شهر جهانی صنایع دستی داریم.
 برگزاری تورهای کتابخانه گردی

وی ادامه داد: یکی از تورهای تخصصی که از ســوی فرهنگسراها برگزار می شود 

تورهای کتابخانه گردی اســت که مردم محلات و مناطق مختلف شهر از کتابخانه 
های شاخص بازدید و با آن ها آشنا می شوند.

معاون فرهنگی شهردار شیراز یادآور شد: 
نشست های عمومی و تخصصی کتابخوانی و رونمایی از کتاب ها به صورت هفتگی و 

ماهانه از دیگر برنامه هایی است که در فرهنگسرای کتاب برگزار می شود.
چوبینی با تأکید بر اینکه حمایت از بخش کتابخانه ای فرهنگسراهای دیگر مناطق 
شیراز در دســتور کار اســت، اظهار کرد: این اتفاق پر رنگ تر از گذشته خواهد شد. 
به گونه ای که شاهد افزایش ســرانه خدمات کتابخانه های عمومی در شهر شیراز 

خواهیم بود.
وی ابراز امیدواری کرد: با این اقدامات اســتقبال بسیار خوبی از ظرفیت کتابخانه ها 

خواهد شد و شاهد ارتقای جدی در حوزه فرهنگ خواهیم بود.
 

است هم افزایي و همکاري سازمان فرهنگي با دستگاه هاي همسو به 
ویژه اداره کل کتابخانه هاي فارس 

معاون فرهنکی شــهردار شیراز در ادامه تأکید کرد: یکی دیگر از راهبردهای سازمان 
فرهنگی، هم افزایی و همکاری با دستگاه های همسو به ویژه اداره کل کتابخانه های 
فارس اســت که فارغ از هر گونه نگاه نمایشی به موضوعات فرهنگ تلاش دارد تا 
مردم از فضای کتابخانه ها اســتفاده کنند و در راستای ارتقای فرهنگ عمومی شهر 

قدم بردارند.
چوبینی همچنین در این نشست نوید داد: برای مناطق کم برخوردار شیراز که دسترسی 
کمتری به فضاهای کتابخانه ای  دارند، کتابخانه های سیار راه اندازی می شــود و 

اتوبوس کتاب به این مناطق خدمات رایگان ارائه می دهند.   
وی با بیان اینکه این مجموعه اقدامات در راستای همکاری با اداره کل کتابخانه های 
استان فارس است، اضافه کرد: این مشارکت یک همکاری منحصر به فرد و متفاوت 
است تا هر دو مجموعه شهرداری و اداره کل کتابخانه ها بتوانند از ظرفیت های خود 

در این حوزه بهره ببرند.
 اجــراي رویدادهاي متفاوت و مختلف در حوزه کتاب و کتابخواني در 

فرهنگسراهاي سطح شهر شيراز 
رئیس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شــهرداری شیراز همچنین در پایان 
ســخنان  خود به اجرای رویدادهای متفاوت و مختلف در حوزه کتاب و کتابخوانی در 

فرهنگسراهای سطح شهر شیراز، معرفی کتاب های مختلف در فرهنگسراهای شیراز 
و افزایش و ارتقای زیرساخت و افزایش سرانه کتابخوانی در شهر شیراز اشاره کرد.

 
مدیرکل کتابخانه های عمومی فارس در نشســت خبری عنوان کرد: از هفته کتاب 
سال گذشته که طرح توسعه کتابخانه های عمومی با همکاری اداره کل کتابخانه ها و 
شهرداری شیراز رونمایی شد، دو مجموعه، تمام توان خود را به کار برد که کار نمادین 

نباشد و خروجی آن در کمترین زمان به بهره برداری برسد.
 اتفاق جدیدی که در شیراز رخ داد کنار هم قرار گرفتن دستگاه ها و کنار رفتن حس 

مالکیت بود 
محمدحسین فیروزی تصریــح کرد: اتفاق جدیدی که در شیراز رخ داد کنار هم قرار 
گرفتن دستگاه ها و کنار رفتن حس مالکیت بود. دو مجموعه با یکدیگر توافق کردند 
پروژه هــایی را تعریف کنند که مردم شیراز بهتر از گذشــته از خدمات کتاب محور و 

کتابخانه های عمومی بهره مند شوند.
وی گفت: پس از بازگشایی کتابخانه عمومی شهید آیت ا...دستغیب شیراز که کلان 
پروژه فرهنگی در فارس بود و چند ســال به طــول انجامید، اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان فارس تلاش کرد، قرارداد با سازمان فرهنگی را که در ۳ بخش پیش 

بینی شده بود انجام دهد.
کتابخانه مشارکتي در فرهنگسراهاي شيراز آغاز به کار کرد9 

فیروزی با بیان اینکه در مرحله اول قرارداد 9 کتابخانه عمومی که پیش از این در اختیار 
اداره کل کتابخانه های عمومی فارس بود تمدید شد، گفت: علاوه بر آن 9 کتابخانه 

مشارکتی در فرهنگسراهای شیراز آغاز به کار کرد.
مدیرکل کتابخانه های عمومی فارس اضافه کرد: پیش بینی ایجاد سه کتابخانه بزرگ 
مقیاس و ســه کتابخانه سیار انجام شد که بر اساس آن کتابخانه عمومی شهید آیت 
ا... ابراهیم رئیسی در فرهنگســرای حکمت در غرب شیراز، کتابخانه عمومی الفبا در 
فرهنگسرای بهمن بیگی در جنوب شیراز و کتابخانه عمومی شهید محمد اسلامی در 

فرهنگسرای شهروند در شرق شیراز ایجاد شد. 
این مقام فرهنگی در استان با بیان اینکه این کتابخانه ها با توجه به تغییر و پوست اندازی 
در خدمات نهاد کتابخانه های عمومی کشور طراحی شده است، گفت: توسعه خدمات را 
در پروژه ها مبنا قرار دادیم و با یک مدل جدید از کتابخانه های عمومی مواجه هستیم 
کتابخانه هایی که نوع جدیدی خدمات دارند و مطابق استانداردهای نهاد آماده سازی 

شده است.
فیروزی با بیان اینکه بخش های کتابخانه ها مبتنی بر خدمات جدید اســت، گفت: 
در تجهیز این پروژه خدمات متنوع براساس استانداردهای نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور و نیاز مردم در نظر گرفته است. تمامی کتابخانه ها علاوه بر مخزن کتاب و 
سالن مطالعه عمومی، بخش هایی همچون سالن مطالعه پژوهشگران، بخش نوجوانان 
و تالار علم و خلاقیت، بخش کودک، بازی و خردسال و بخش نشریات دارد؛ طراحی 
فضاهای داخلی و زیباسازی کتابخانه ها از دیگر اقداماتی است که در این کتابخانه ها 
به صورت خلاقانه انجام شده است. در زیباسازی کتابخانه ها نیز از المان ها و هنرهای 
اصیل شیراز استفاده شده است معتقدیم هر کتابخانه می تواند هویت مستقل خود را 

داشته باشد.  
 شاخص هاي اصلي سنجش کتابخانه هاي عمومي

مدیر کل کتابخانه های عمومی اســتان فارس با اشاره شاخص های اصلی سنجش 
کتابخانه های عمومی، تصریح کرد: با افتتاح این کتابخانه ها به زیربنای کتابخانه های 
عمومی استان 6/9)نه و شش دهم( درصد، زیربنای کتابخانه های عمومی شهرستان 
شیراز بیش از ۴۲ درصد و زیربنای کتابخانه های عمومی شهر شیراز ۲۲درصد افزوده 
می شود. همچنین در مجموع 9۰۰ صندلی به سالن های مطالعه کتابخانه های عمومی 

استان اضافه خواهد شد. 
فیروزی گفت: پروژه ها آماده افتتاح است، آماده سازی منابع آن نیز از هفته گذشته آغاز 

شده و کتابخانه ها به زودی به چرخه خدمت اضافه خواهند شد. 
وی خاطر نشــان کرد: در حال حاضر شیراز یک کتابخانه سیار دارد که به روستاهای 
جنوب شــرق خدمات می دهد با موافقت شهرداری، سه اتوبوس در اختیار مجموعه 
کتابخانه های عمومی اســتان فارس برای ایجاد کتابخانه سیار قرار می گیرد. اولین 
اتوبوس در حال آماده سازی است اتوبوس سیار به ۱۰ مجتمع حاشیه شهر شیراز که 
دسترسی به کتابخانه ای ندارند خدمات ارائه می دهد. در این در حالی است که استقبال 

از کتابخانه های سیار و ظرفیت امانت این کتابخانه ها بسیار زیاد است. 
 رویدادهای فرهنگی همکاری مشترک کتابخانه ها و شهرداری برای هفته کتاب

مدیــر کل کتابخانه هــای عمومی اســتان فارس در بخش دیگر ســخنان خود به 
برنامه ریزی دو مجموعه برای انجام رویدادهای فرهنگی مختلف به مناســبت هفته 
کتاب اشــاره و عنوان کرد: بیش از ۱۰ برنامه مشترک با همکاری اداره کل کتابخانه 
های عمومی فارس و ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز برای 
هفته کتاب تعریف شــده است. لیگ کتابخوانی نوجوان ایرانی با عنوان »کتاب شو« 
به منظور اشــتراک گذاری کتاب بین نوجوان ها و دومین مرحله جشنواره »کتاب در 
آینه« به منظور تلفیق کتاب و هنر در بخش های مختلف از جمله این برنامه هاست. 
همچنین شب ویژه نویسندگان نیز با حضور تمامی اهالی قلم به میزبانی کتابخانه های 

عمومی برگزار می شود.
در پایان این نشست معاون فرهنگی شهرداری شیراز به همراه محمد حسین فیروزی 
مدیر کل کتابخانه های استان فارس از بخش کتابخانه فرهنگسرای حکمت بازدید 
داشتند که این کتابخانه  که با امکانات ویژه و نوآورانه ای از جمله بخش  های تخصصی، 
کودک، نوجوان و افراد توان خواه گامی مهم در جهت ترویج فرهنگ مطالعه و ارتقای 

سطح علمی شهروندان به شمار می رود.


